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Av. ŞAH İ N MENGÜ (TBB Genel Sekreteri) - Say ı n
Milletvekilim, Türkiye Barolar Birli ğ inin Önceki Ba ş kan ı ,
barolar ı m ı z ı n say ı n başkanlar ı ve değerli meslektaş lar ı m;
Ankara'da düzenlenen Üçüncü Baro Ba şkanlar ı Toplant ı s ı na hoş
geldiniz.

Bugünkü toplant ı biraz sonra sunacağı m gündemle
yap ı lacakt ı r. Toplant ı n ı n gündemi:

1- Adalet Bakanl ığı n ı n barolara ve mesleğe karşı tutum ve
davran ış lar ı .

2- Avukatlar ı n bilgi ve belgelere ula ş mada karşı laşt ı klar ı
zorluklar ve gelinen nokta.

3- Barolar ı n protokolde karşı laşt ı klar ı sorunlar.

4- Genel görü şme.

Teşekkür ederim.

Konuş mas ı n ı yapmak üzere Türkiye Barolar Birli ğ i Say ı n
Başkan ı n ı kürsüye davet ediyorum.

Av. ÖZDEM İ R ÖZOK (Türkiye Barolar Birliğ i Genel
Başkan ı)- Bizi hiç yaln ı z b ı rakmayan, tüm sorunlar ı m ı zda bizimle
birlikte düşünen değerli meslektaşı m ı z, değerli DYP Milletvekili
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Say ı n Ahmet İ yimaya, bir dönem önceki sayg ı değer başkan ı m ı z
Say ı n Eralp Özgen ve tüm barolardan yoğ un iş lerine karşı n yine
bizlere destek veren, yürek veren, bizleri motive eden de ğerli
başkanlar ı m hepinize ho ş geldiniz diyor, sayg ı lar ı m ı sunuyorum.

Değerli baş kanlar ı m, bugün saat 12'de biliyorsunuz geçmi ş
dönemde de sizlerin isteğ i üzerine Say ı n Cumhurbaş kan ı n ı
ziyarete gitti ğ imizde kendisinden randevu talep etmi ştik, kendisi
gerçekten olağanüstü bir ilgi göstererek "benim size randevu
vermem söz konusu de ğ il, eğer ben Ankara'daysam, say ı n
başkanlar Ankara'ya geliyorsa, o günü bana bildirin, kendileriyle
görüşmekten büyük mutluluk duyar ı m" biçiminde bir yan ı t vermişti,
nitekim o yan ı t ı n sonucu olarak bugün saat 12'de Say ı n
Cumhurbaşkan ı bizi kabul edecek. San ı yorum, toplant ı m ı z ı en geç
saat ili çeyrek geçe bitirmek durumunday ı z. 0 nedenle ben
vaktinizi almadan k ı saca yaşad ığı m ı z sorunlar ı dile getirmeye
çal ışacağı m.

Değerli baş kanlar ı m, hepinizin bildi ğ i gibi 22.9.2001 ve
9.12.2001 günlü Baro Başkanlar ı Toplant ı lar ı nda da sizler büyük
kat ı l ı mla bize destek verdiniz. Bugün de tam 74 barodan 70 baro
başkan ı m ı z ve temsilcimiz kat ı ld ı , eş leriyle birlikte 98 arkadaşı m ı z
Ankara'ya geldiler. Bu büyük desteklerinden dolay ı kendilerine
gerçekten çok te şekkür ediyoruz; sayg ı lar ı m ı z ı sunuyoruz.

Değerli başkanlar ı m, bundan önce hepinizin bildi ğ i gibi Türk
Ceza Kanunuyla Hapishane ve Tevkifhanelerin idaresi Hakk ı nda
Kanun'da değ i ş iklik yap ı lmas ı na dair kanun tasar ı s ı , Ceza İ nfaz
Kurumlar ı izleme Kurullar ı n ı n oluşumu ve özellikle son dönemlerde
meslekta ş lar ı m ı za yöneltilen yoğ un sald ı r ı lar sonucu, ölümle
sonuçlanan sald ı r ı larla ilgili toplant ı lar yapm ışt ı k. Bu toplant ı larda
sizlerin görü ş ve düş üncesi doğ rultusunda değerli arkadaş lar ı m ı z ı n
kaleme ald ığı kamuoyu aç ı klamas ı Türkiye Barolar Birli ğ i Yönetimi
taraf ı ndan bas ı na gönderilmiştir. Bu geli şmelerden sonra özellikle
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ceza ve tutukevleriyle ilgili şu anda TBMM Genel Kurulunda olan
ve henüz yasala şmam ış bu yasayla ilgili Say ı n Devlet Bahçeli yine
Say ı n Ahmet İ yimaya'n ı n çok büyük destekleriyle, Say ı n Tansu
Çiller, Say ı n Mesut Y ı lmaz, Say ı n Recai Kutan' ı n yan ı nda bütün
grup ba şkan vekili arkadaş lar ı m ı zla görüşerek, bu konuda sizlerin
s ı k ı nt ı lar ı n ı , duyarl ı l ığı n ı aktard ı k. Hatta, bu konuda değ erli
meslektaşı m ı z Say ı n Ahmet İ yimaya ve Ali Arabac ı birer önerge
haz ı rlad ı lar. Bu yasa şu anda ne aşamada bilemiyorum, Say ı n
Ahmet İ yimaya bize bu konuda herhalde bilgi verebilir.

Değerli meslektaş lar ı m, tüm giri ş imlerimize karşı n geçmiş
dönemlerde yaşad ığı m ı z s ı k ı nt ı lar giderek artmakta ve azalacağı na
yeni yeni s ı k ı nt ı lar ortaya ç ı kmaktad ı r. Yine, değerli başkanlar ı m ı z ı n
hepsinin hakl ı ve çok tutarl ı bir gerekçeyle karşı durduklar ı , hiç
anlaşı l ı r yan ı bulunmayan Adalet Bakanl ığı n ı n son uygulamas ı ,
özellikle Adliyelerdeki Baro binalar ı n ı n elektrik, su, yak ı t gibi
giderlerinin Barolarca ödenmesi konusunda gönderilen genelge,
(inan ı n birebir konu ştuğumuz baro baş kanlar ı m ı z taraf ı ndan)
müthiş bir tepkiyle kar şı land ı . Tabii, bununla ilgili biz gerekli
başvuruyu Adalet Bakanl ığı na yapt ı k, ama Adalet Bakan ı 5 Nisan
etkinlikleri nedeniyle Kayseri'ye geldi ğ inde Kayseri Baro
Başkan ı m ı z ı n da tan ı k olduğu, yan ı nda K ı rşehir, Niğde Baro
Baş kanlar ı n ı n da olduğu bir masada bu konuda kesinlikle taviz
vermeyeceklerini; çünkü kendilerine bütçeden ayr ı lan pay ı n az
olduğunu, İ stanbul, Ankara, İ zmir gibi büyük barolar ı n özellikle
vestiyerleri ve birtak ı m odalar ı , fotokopi makinelerini üçüncü
kiş ilere kiraya verdikleri gibi birtak ı m gerekçelerle bu uygulamay ı
devam ettireceklerini" ifade ettiler. De ğerli üç başkan ı m ve ben
bunun çok yanl ış olduğ unu, bir defa yarg ı bütünlüğ ü içinde böyle
bir talebin paras ı bir yana, etik anlamda, incelik anlam ı nda say

-savunma-karar dediğ imiz ve birbirini bütünleyen bu üçlünün
aras ı ndaki bu ilişkiye yak ışmayacak bir davran ış olduğunu ve
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Türkiye Barolar ı ve Barolar Birli ğ i alarak buna ş iddetli bir şekilde

karşı koyacağı m ı z ı , karşı duracağı m ı z ı ifade ettik.

Nitekim buraya gelmeden önce, Say ı n Genel Sekreterimiz

Şahin Mengü ve Sayman Üyemiz Erkin Kayayla birlikte iki gün
önce Say ı n Adalet Bakan ı n ı ziyaret ettik. Bu kayg ı lar ı m ı z ı , bu
s ı k ı nt ı lar ı m ı z ı kendisine aktard ı k, o ilk kanu şmam ı zla bugün

aras ı nda ciddi boyutta bir gerilemenin oldu ğunu gördük iki gün
önce yapt ığı m ı z konu şmada; "çak iyi niyetli, san derece mesle ğ ine

bağ l ı , ama ilkelerinden taviz vermeyen baro ba şkanlar ı m ı z ı n bu
konuda çok büyük tepkiler göstereceğ ini," çak yal ı n, çak aç ı k bir
biçimde kendisine ifade ettik "Bunu ben bir dü şüneyim" gibi Say ı n
Adalet Bakan ı Hikmet Sami Türk'ün bugüne kadarki tutum ve
tavr ı na hiç yak ışmayan, yeni söylem ald ı k kendilerinden. Bu
söylemden dolay ı ben biraz umutluyum, yani niye bu kadar
umutluyum? 0 genelgeyi geri alaca ğı inanc ı m var, söz falan
vermedi, ama Say ı n Hikmet Sami Türk not ald ı , yan ı l ı yarsam Say ı n
Şahin Mengü ve Say ı n Erkin Kaya bu konudaki iyimserli ğ imi
bağış las ı nlar. Ama, inan ı yorum arkadaş lar ı m ı z ı n sert tepkisini
kendisine aktard ığı m ı z vakit, hakikaten bu kohuda kararl ı l ı k
göstereceğ imizi ve gerekirse her türlü eylemi, her türlü direnci
göstereceğ imizi ifade ederek, "Hocam size bu davran ışı hiç uygun
görmüyoruz, yani buraya 5-10 bin arkada şı n gelip, sizin gibi hukuk
kökenli ve profesör alan bir hocam ı z ı burada telin edip 'Say ı n
Bakan istifa' diye bağı rma noktas ı na gelmesini istemiyoruz. Yani,
insanlar ciddi boyutta al ı nganl ı k ve duyarl ı l ı k gösteriyorlar. Bu
davran ışı bireysel olarak da de ğ il, ama kurumsal olarak kendilerine
yak ışt ı ram ı yorlar. "Bu konuda hiçbir taviz verilmeyece ğ ini aç ı k ve
yal ı n bir şekilde ortaya koyduk. Ama, tabii biz Yönetim Kurulunda
arkadaş lar ı m ı zla konuşurken "Önce bir Adalet Bakan ı yla
konuşal ı m, Adalet Bakan ı nda bir yumu şama ya da bu konuyu,
tekrar gündeme getirece ğ i konusunda ciddi bir ad ı m ve giri ş im
göremezsek, bu kez Koalisyonu oluşturan Say ı n Mesut Y ı lmaz,
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Say ı n Devlet Bahçeli, Say ı n Bülent Ecevit ya da Hüsamettin Beyle
görü şelim, bu konunun gerçekten çok s ı k ı nt ı yaratt ığı n ı ifade
edelim" dedik. Ama, Say ı n Adalet Bakan ı nda, demin söyledi ğ im
gibi ilk kez bu kadar yumu şak ve bu kadar farkl ı bir davran ış
görünce doğ rusu bunu sizlerle paylaşt ı ktan sonra onlar ı ziyaret
edip etmemek konusunda bir tereddüt geçirdik. Ayr ı ca bütün
bunlara rağmen Say ı n Adalet Bakan ı n ı n şu ya da bu şekilde
tutumunda değ i şiklik olur ya da olmaz, buradaki çok de ğerli siz
başkanlar ı m ı z ı n alacağı her karar ı Türkiye Barolar Birli ğ i Yönetim
Kurulu uygulamaya koyacakt ı r. Bu konuda demin söyledi ğ im,
toplant ı m ı z ı n amac ı n ı hiçbir biçimde değ i ştirmeyecektir, bizim
alacağı m ı z karar ayr ı , ama bunu size ayr ı bir bilgi olarak aktard ı m.
Çünkü, doğ rusu bizler de Türkiye Barolar Birli ğ i Yönetimi olarak ve
geçmi ş dönemlerde çeş itli Barolarda görev alm ış arkadaş lar olarak
bu tür bir davran ışı n savunmaya, barolara, avukatlara yak ışı r bir
davran ış olmad ığı n ı , bu konuda olabildi ğ ince sert tepki
göstermenin hakl ı olduğu inanc ı nday ı z. Bunu b ı rak ı n ı z al ı p-
almamay ı , böyle bir düşünceyi dahi taşı man ı n uygun olmad ığı
kan ı s ı nday ı z. Bizim ki ş isel inanc ı m ı z bu.

Değerli başkanlar ı m, duyurularla sizlere birçok konuda günü
gününe bilgi veriyoruz. 0 nedenle bunlar ı tekrar edip, sizlerin
değ erli vakitlerini almak istemiyorum, ama k ısaca sat ı r baş lar ı yla
an ı msatmak istedi ğ im birkaç konu var.

Bunlardan bir tanesi, bütün eksikliklerine ra ğmen yeni bir
bülten çikart ı yoruz, n bülten giderek geli şecek. Bir web sayfas ı ve
Internet sayfas ı ç ı kar ı yoruz, ama arkada ş lardan ald ığı m bilgilere
göre bu web sayfas ı n ı n ve Internet sayfas ı n ı n Türkiye Barolar
Birliğ inin etkinli ğ ine ve konumuna uygun olmad ığı konusunda ciddi.
eleştiriler ald ı k. 0 nedenle "web-master" diye çok profesyonel birisi
bizim sayfam ı z ı , özellikle bu işte çok yol alm ış , İ stanbul, Konya,
İ zmir, Ankara Barolar ı gibi barolar ı n ı n da çal ışmalar ı n ı , şablonlar ı n ı
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da dikkate alarak Türkiye Barolar Birli ğ inin web sayfas ı n ı , Internet
sayfas ı n ı sizin bilgilerinize sunulacak bir hale getirecek.

Değerli başkanlar ı m, hepinizin bildiğ i gibi geçen y ı llarda, yani
13 May ı stan önce ayda bir toplanan Türkiye Barolar Birli ğ i Yönetim
Kurulu 15 günde bir Cumartesi-Pazar toplan ı yor. Değ erli
arkadaş lar ı m buradalar, huzurlar ı n ı zda hepsine hakikatten
teşekkür etmeyi bir borç biliyorum. Olağ anüstü bir dosya ak ışı var,
özellikle ruhsatnamelerin Türkiye Barolar Birli ğ i taraf ı ndan son kez
incelenerek, karara ba ğ lanmas ı oldukça büyük bir i ş yükü getirmi ş ,
bu arada hepinizin bildi ğ i gibi, bütün baro başkanlar ı m ı z çok
yak ı ndan izliyorlar, maalesef meslektaş lar ı m ı z aleyhine ş ikayetler,
yak ı nmalar çok fazla artt ı . Yönetim Kurullar ı ndan müthi ş dosyalar
geliyor. Bu konuda san ı yorum ayn ı yak ı nma değerli Disiplin Kurulu
Başkan ı Ayhan Erol Ağabeyimizde de var 'geçmi ş dönemlerden
daha fazla bir disiplin dosyas ıyla karşı karşıya kald ığı n ı " ifade
ediyor. Bu tabii, ülkemizde yaşanan sosyal, ekonomik s ı k ı nt ı lar ı n da
bir uzant ı s ı gibi geliyor. Hiç akl ı n ı z ı n, havsalan ı z ı n almayacağı
avukat arkadaş lar ı m ı z ı n çok değ i ş ik nedenlerle ş ikayete maruz
kald ı klar ı n ı görüyoruz. 0 nedenle i ş yükürnüz gerçekten çok, ama
buna rağmen günü gününe bize gelen ruhsatnameler Adalet
Bakanl ığı ndaki iş lemlerden çok daha k ı sa, seri, çabuk yap ı l ı yor. 0
konuda da çok güzel bir ofis olu şturduk. Başı na da deneyimli bir
arkadaşı m ı z ı getirdik, o konuda da bir s ı k ı nt ı m ı z yok.

Değerli başkanlar, k ı saca bilgilerinize sunmak istedi ğ im;
zaman zaman ilgili barolara giderek, onlarla birlikte etkinlikler
yap ı yoruz. 15 Ocak 2002 günü Aksaray'da Medeni Kanunla ilgili,
25-26-27 Ocakta Karabükte yine Medeni Kanun ve Çevre Baro
Başkanlar ı n ı n toplant ı s ı yla gerçekten çok verimli ve yararl ı bir
toplant ı yapt ı k. 7-8-9 Şubat günleri Kahramanmara ş ve
Gaziantep'te yine arkada ş larla bir araya geldik ve 9 Şubatta çok
değerli, gerçekten duayen Ba ş kan ı m ı z Nabi İ NAL' ı Hatay'da ziyaret
ettim. 15-16-17 Şubat 2002 günleri Ayd ı n'da hepinizin, özellikle o
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çevredeki baro başkanlar ı m ı z ı n kat ı l ı t+yla hem bir Medeni Kanunla
ilgili çok kapsaml ı bir panel, aç ı koturum yapt ı k, hem de de ğerli
başkanlar ı m ı z ı n o gün orada kat ı l ı mlar ı yla, yine mesleğ imizle ilgili
sorunlar ı konuştuk, tart ışt ı k ve Pazar günü. san ı yorum, Mahmut
Esat Bozkurt'un çok güzel, gerçekten anlaml ı büstünü de Say ı n
Adalet Bakan ı ve Kültür Bakan ı m ı zla birlikte Ayd ı n Baromuzun
Başkan ı yla birlikte açt ı k.

Değ erli meslektaş lar ı m, değerli başkanlar ı m, 15 Mart 2002'de
Edirne'de Değerli Başkan ı m ı z R ı fat Çulfa'n ı n çağ r ı l ı s ı olarak
Medeni Kanunla ilgili üç çok deneyimli ö ğ retim görevlisi
arkadaşı m ı z ı n kat ı l ı m ı yla böyle bir toplant ı yapt ı k. 29-30-31 Mart
2002 günleri yine çevre baro ba şkanlar ı n ı n kat ı l ı m ı yla İ stanbul,
İ zmir ve Ankara Baro Ba şkanlar ı m ı z ı n kat ı l ı m ı yla Erzurum'da
Erzurum Baro Başkan ı m ı z ı n ev sahipliğ inde -özellikle bir t ı rnak
açmak istiyorum, san ı yorum beni Say ı n Antalya Baro Başkan ı m ı z
Gürkut Acar da destekleyecek- Erzurum'un o s ı cak dostluğ unu,
s ı cak misafirperverliğ ini, s ı cak konukseverliğ ini son dakikaya kadar
sergilediler. Bundan dolay ı kendilerine te şekkür ediyorum. Tabii
bütün baro baş kanlar ı m ı n da ayn ı duyarl ı l ığı gösterdi ğ ini
söylüyorum. Erzurum'u neden bu kadar özellikle söyledi ğ imi ifade
edersem, özellikle Sn. Gürkut Acar 2-3 gün önce gitmi ş , kendisi
Erzurum'u hiç görmediğ ini, ama gördüğü bu konukseverli ğ in çok
farkl ı olduğ unu söylediğ i için göz göze gelince bir t ı rnak açt ı m,
yoksa ayr ı bir Özelli ğ i yok.

Değerli arkadaş lar, sayg ı değer başkanlar ı m; 4-5-6-7 Nisan
günlerinde çok önceden say ı n Kayseri Baro Başkan ı m ı z ı n isteğ i
üzerine Kayseri'ye de gittik ve Kayseri'de de çevredeki baro
başkanlar ı m ı z ı n da kat ı l ı m ı yla çok güzel, çok anlaml ı toplant ı lar
yapt ı k. 0 tarihlerde Say ı n Genel Sekreterimiz Samsun'a, Say ı n
Sayman üyemiz de ğerli arkada şı m ı z da Giresun'a, önceki
Başkan ı m ı z Say ı n Eralp Özgen'le birlikte ça ğ r ı l ı olarak gittiler ve bu
toplant ı lar ı n çok yararl ı olduğ unu onlardan ald ığı m izlenimlerle bu
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i ş in devam etmesi gerekti ğ ini bir kez daha anlad ı m ve devam

edeceğ ine inan ı yorum.

Değerli Başkanlar; 8 Nisan 2002 günü yine Sakarya'da bir
Medeni Kanun toplant ı s ı na gittik. Benim yönetti ğ im ve çok değerli
Marmara Üniversitesinden üç arkada şı m ı z ı n, hocam ı z ı n
aç ı klamalar ı yla çok dikkatli, çok titiz, çok duyarl ı bir topluluğ a

yaklaşı k 350-400 ki ş ilik bir topluluğ a aç ı klamalar yapt ı lar ve büyük

bir yarar sağ lad ı . 15 Nisan günü Adana Baromuzun çağ r ı l ı s ı olarak

orada Çağ Üniversitesi diye yeni bir üniversitenin Hukuk Fakültesi
ve Adana Barosuyla birlikte düzenlenen bir etkinli ğe kat ı ld ı k. 20-21
Nisanda Bursa Baromuzun çok değerli Başkan ı n ı n çağ r ı s ı üzerine
Marmara Bölge Baro Ba şkanlar ı toplant ı s ı na kat ı ld ı k ve 20-21
Nisan günlerinde orada bulunduk.

Değerli başkanlar; bilginiz oldu ğ u gibi 11 Ocakta Say ı n
Cumhurbaşkan ı n ı ziyaret ettik. 27 Ocakta Çankaya Belediyesinin
Çağ daş Sanat Merkezinde U ğur Mumcu-Muammer Aksoy
Etkinliğ ini düzenledik. 2 Şubat 2002'de Türkiye Barolar Birli ğ inin
TÜBAKKOM Bölge Toplant ı s ı na Istanbul'da destek verdik, onlar ı n
her türlü giderlerini karşı lad ı k ve onlarla birlikte bir toplant ı yapt ı k.

8 Martta özellikle Ankara Baromuzun büyük gayret ve
destekleriyle büyük çoğ unluğ unuzun hep birlikte kat ı ld ığı bir bas ı n
aç ı klamas ı , arkas ı ndan An ı tkabir'e ziyaret ve akşam bir kokteylde
kamu kesimi avukatlar ı n ı n sorunlar ı n ı tartışt ı k. 0 konuda yaklaşı k
10-12 hukukçu parlamenter arkada şı m ı z, akşam da iki bakan ve
yine birçok parti temsilcisinin kat ı ld ığı çok önemli bir etkinlik yap ı ld ı .

Değerli baş kanlar ı m; 17 Mart 2002 günü Istanbul Dedeman
Otelinde Istanbul'da bulunan gazetelerin kö şe yazarlar ı yla birlikte
bir sabah kahvalt ı s ı düzenlendi. Bu kahvalt ı da Türkiye Barolar
Birliğ inin ne oldu ğ unu, ne yapmak istedi ğ ini, kurulu şundan bu yana
neler dü şündüğünü, ülke ve meslek sorunlar ı na nas ı l bakt ığı n ı ,
birliğ in amac ı n ı n ne oldu ğunu ifade etmeye çal ışt ı k, küçük bir
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broşür haz ı rlad ı k. Bunu de ğerli bas ı n mensuplar ı na takdim ettik,
son derece etkili oldu. Tabii, ayr ı ca meslek ve yurt sorunlar ı yla ilgili
bir söyleş i yapt ı k. 23 Mart 2002 günü Türk Hukuk Kurumuyla
birlikte "Türkiye Cumhuriyeti ve Avrupa Birli ğ i İ lişkileri" konu ba ş l ı kl ı
bir toplant ı düzenledik. 24 Mart Pazar günü Say ı n Edirne Barosu
Başkan ı m ı z ı n da kat ı ld ığı Başkent, Marmara ve Yeditepe
Üniversitelerinin birlikte düzenledi ğ i "Ceza İ nfaz Kurumlar ı nda
Güvenlik ve Düzen Sorunu" konu baş l ı kl ı toplant ı da Türkiye Barolar
Birliğ i ad ı na ben, Say ı n Sulhi Dönmezer Hocamla birlikte bir
söyleş iye kat ı ld ı m. Bu konudaki izlenimleri Say ı n Başkan ı m çok
yak ı ndan biliyor; yaşad ığı m ı z bütün sorunlar ı , Adalet Bakanl ığı n ı n
üst düzey bürokratlar ı , başta Say ı n Müsteşar, müsteş ar
yard ı mc ı lar ı , genel müdürlerin huzurunda, savunmaya Adalet
Bakanl ığı n ı n bak ışı n ı , yaşad ığı m ız s ı k ı nt ı lar ı , özellikle barolardaki
oda tahsisi konusunda Cumhuriyet Ba şsavc ı lar ı n ı n gösterdiğ i
k ı skançl ı klar ı çok yal ı n, çok net, çok aç ı k, abartmadan ortaya
koydum. Baz ı arkadaş lar ı m ı z çok rahats ı z oldu, ama maalesef
doğru söyledi ğ iniz zaman birçok arkadaşı n ı z rahats ı z oluyor.

Değerli meslektaş lar ı m, sayg ı değer başkanlar ı m; Ankara
Barosunun düzenledi ğ i 5 Nisan Etkinlikleri çerçevesinde 3 Nisan
2002 günü idari Yarg ı Sempozyumunda bu sorunlar ı çok aç ı k bir
şekilde Say ı n Ankara Barosu Ba ş kan ı m ı z ı n zaman zaman
kulland ığı deyimle, tabirle Say ı n Adalet Bakan ı m ı z ı n "gözlerine
baka baka" özellikle bizlerden, brolarrm ı zdan istenen yak ı t, su ve
elektrik giderleriyle ilgili kayg ı lar ı m ı z ı büyük, seçkin bir topluluk
önünde ifade ettim. Hemen arkas ı ndan Say ı n Bakan söz ald ı ,
sözümün ba şı nda size anlatt ığı m kadar da uysal, yumu şak değ il,
ama çok h ı rç ı}ı , çok sert bir biçimde "Barol'r ı n bunu bu kadar
abartmas ı , Barolar Birliğ i Başkan ı n ı n da böylebir sempozyumda
dile getirmesini hiç uygun bulmad ığı n ı " çok sert bir üslupla
söyleyerek tekrar yerine oturmadan salonu terk etti. Say ı n Ankara
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Barosu Başkan ı m ı z buradad ı r.

7 Nisan 2002 günü Avrupa İ nsan Haklar ı Mahkemesi Başkan ı
ve Avrupa İ nsan Haklar ı Mahkemesinin Türk Yarg ı c ı R ı za
Türmen'in de kat ı ld ığı Istanbul'daki üst düzey politikac ı ve,
hukukçular ı n da kat ı l ı m ı yla Savarona Yat ı nda bir yemek
düzenlendi, oraya da Türkiye Barolar Birli ğ i ad ı na kat ı ld ı k. Türkiye
Barolar Birli ğ inin görü ş ve düşüncelerini ifade etmeye çal ışt ı k. Ayni
gün Say ı n Barolar Birliğ i Başkan Yard ı mc ı m ı z Hüseyin Erkenci
Istanbul'da değerli stajyer arkada ş lar ı m ı z ı n toplant ı yapt ığı
Stajyerler Platformuna gitti ve Türkiye Barolar Birli ğ i Yönetim
Kurulu ad ı na onlar ı n dilek ve isteklerini dinledi.

Değerli başkanlar ı m, ilke olarak barolar ı m ı zla yak ı n ilişkiyi ve
birlikteliğ i kurma dü ş üncesinde olan yönetimimiz bu ve benzeri
etkinliklerin önemine inand ığı için bu ve benzeri toplant ı lar ı
sürdürecektir. Ben, değerli başkanlar ı m bir iki konuya de ğ indikten
sonra sizlerin daha fazla vaktini almadan, sizleri dinlemek
istiyorum.

Değerli baş kanlar ı m, özellikle ruhsatnameyle ilgili o kadar
güzel bir ekip kurduk ki, dosyalar ilk geldi ğ inde yani staja
başvuruştan, ruhsatnamb al ı ncaya kadar gerekli olan belgeler son
derece dağı n ı k, son derece düzensizdi, ama bu söyledi ğ imiz
büronun titiz çal ışmas ı , ilgili barolar ı n kalemleri ve müdürleriyle
yap ı lan telefon görüşmeleri sonucunda ş imdi gelen dosyalar son
derece düzenli. Yani, diyelim ki bir ruhsatname dosyas ı geldiğ i
zaman, en alttan ikametgah ilmühaberinden en üstte staj bitim
belgesine kadar son derece düzenli, sistemli bir i ş leyi ş elde edildi.
Bunun için de baro başkanlar ı m ı za ve o görevli arkadaş lar ı m ı za
teşekkür ediyoruz. Bunu orada çal ış an arkadaş lar ı m ı z ifade ettiler.

Yine, hakikatten çok deneyimli bir banka müdürünü ve iki-üç
genel müdür yard ı mc ı s ı düzeyinde arkada ş lar ı n ı maliyeyle ilgili
olarak TBB'de göreve getirdik. De ğerli arkadaş lar, CMUK, HUMK
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ve pul paralar ı yla ilgili, her isteyen ba şkan ı m ı z değerli mali iş ler
müdürümüzü arayarak ayr ı nt ı l ı bilgi alabilir. Zaten bunlar ı sözümün
başı nda söylediğ im gibi web sayfas ı nda da zaman zaman çok
detayl ı ve ayr ı nt ı l ı olmamak ko şuluyla "ne kadar para topland ı , ne
kadar para verildi?" bunlarla ilgili bilgiyi göreceksiniz.

Değerli başkanlar ı m, san ı yorum hepinizin yak ı ndan izlediğ i,
özellikle birkaç baromuzun özellikle üzerinde durdu ğ u, hakl ı olarak
üzerinde durduğu s ı navla ilgili sorunlar ı n çözülmesi için YÖK
Başkan ı yla ve ÖSYM Ba şkan ı yla s ı k s ı k toplant ı lar yap ı ld ı , bunlar ı n
birkaç tanesine ben kat ı ld ı m. Şu anda da ÖSYM yetkilileriyle,
ÖSYM Başkan Yard ı mc ı s ı bir profesör han ı mla, değerli
arkadaş lar ı m ı z, (Türkiye Barolar Birliğ i bünyesinde olu şturulan
komisyon) görüşmeler yap ı yor. Bu görüş meler sonucunda oldukça
önemli olanaklar elde ettik, bunlar neler?

Birçok arkada şı m ı z ı n çok ciddi kayg ı s ı olan, yani "s ı nav
s ı ras ı nda sorular ı kimler haz ı rlayacak ya da Türkiye Barolar
Birli ğ inin ya da barolar ı n bunda etkisi olacak m ı d ı r?" gibi
sorular ı na, Say ı n Ahmet İ yimaya'n ı n da bulundu ğu ilk toplant ı da
bayağı bir destek ald ı k. YÖK Başkan ı Sn. Kemal Gürüz bu konuda
ÖSYM Başkan ı n ı çağı rarak bizim s ı k ı nt ı lar ı m ı z ı hakl ı bulduğ unu
ifade etti. Çünkü, hakikaten bu sistemle, sa ğ l ı kl ı bir şekilde staj
eğ itiminin tart ı labilmesinin mümkün olmad ığı n ı ifade ettik, herkes
de üç aşağı beş yukar ı kabul ettiler. Yani, sistemin yanl ış oldu ğ unu
hepsi kabul ediyor, ama bugünkü yasal düzenleme değ i ş mediğ i
sürece bunun bu şekilde uygulanmas ı konusunda hakl ı olarak hiç
kimsenin bir diyeceğ i olmuyor, ama bütün bu görü ş melerin
sonunda biz Türkiye Barolar Birliğ i olarak yaklaşı k 12-15 isim
vereceğ iz, bu 12-15 isim s ı navda sorulacak sorularla ilgili soru
bankas ı n ı haz ı rlayacak bir grup olacak. 0 konuda gerekli anlay ışı
gördük. "Bunu bir protokole bağ layal ı m m ı ?" "Hay ı r, protokole
bağ lamaya lüzum yok; biz bu konuda söz veriyoruz, siz isim
bildireceksiniz, sizin sorular ı haz ı rlayan arkadaş lar ı n ı z ı n o
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sorular ı n ı n bulundu ğu bir s ı nav kitapç ığı n ı biz haz ı rlayacağı z"

dediler.-

Efendim, krediyle ilgili arkadaş lar ı m ı z ı n çok ciddi yak ı nmalar ı
vard ı , bu yak ı nmalar stajyer arkada ş lar ı m ı z ve baz ı değerli baro

başkanlar ı m ı z taraf ı ndan bize aktar ı ld ı . 0 konuda da geçen
yönetimde 14 Nisan Pazar günkü Yönetim Kurulu Toplant ı s ı nda

arkadaş lar ı m ız oldukça yeni düzenlemeler getirdiler. Özellikle
TÜFE faizini ben yönetmelikte okudum, yani o konuda bizim bir
müdahalemiz olmad ı , ama bugün böyle bir düzenleme vard ı ; büyük

tepki çekince onu daha farkl ı bir noktaya getirdik. Hepinizin bildi ğ i

gibi yazd ı k, düzenledik ve yollad ı k. Detay hakk ı nda bilgi vermek

istemiyorum. Şu anda istek sahiplerinin adlar ı na bankomat'lar

ç ı kar ı l ı yor ve kredileri dört ayl ı k peş in, gönderiliyor. Yaklaşı k bir

500-600 ki ş ilik bir grup ş u anda paralar ı n ı alm ış durumda. Bu yeni

düzenlemeden sonra müthi ş bir başvuru ve talep oldu. Onlar ı da

arkadaş lar ı m ı z yönetim olarak de ğerlendiriyorlar.

Değ erli baş kanlar ı m, bu konuda bir bilgi de sunmak istiyorum;
baz ı barolar avukatlar ve stajyerler yönetmeliklere kar şı iptal

davalar ı açt ı , bunlardan Avukatl ı k S ı nav Yönetmeli ğ ine karşı 5, Staj

Yönetmeli ğ ine karşı 2, Reklam Yasağı Yönetmeliğ ine karşı -ki,

özellikle reklam yasağıyla ilgili- aç ı lan 16 davan ı n 15'i İ stanbul

Barosundaki arkadaşlar taraf ı ndan aç ı ld ı .

Ayr ı ca öğ retmen avukatlarla ilgili ç ı kard ığı m ı z genelgeye kar şı
44 dava aç ı ld ı . Hepiniz biliyorsunuz ö ğ retmen kökenli avukat

arkadaş lar ı m ı z bir y ı l içinde tercih yapacaklar, 10 May ı stan sonra
ya avukatl ığı ya da öğ retmenliğ i seçecekler, o tercihi bildirecekler.
Maalesef Avukatl ı k Yasas ı na bir geçici madde koyup, onlar ı n
bugüne kadar kazan ı lm ış haklar ı dikkate al ı nmam ış , o nedenle

bizlerin yapacağı bir şey yok. Ama, bu arada dün beni Sn. Emin
Karaa arad ı , onlar ı da çağı rm ışt ı m, hem mazeretini belirtti, hem de
bu konuda "öğ retmenlerle ilgili bir önergenin olduğunu, buna Adalet
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Bakanl ığı n ı n da, Adalet Komisyonun da s ı cak bakt ığı n ı ,
önümüzdeki hafta Çarşamba günkü toplant ı ya öğ retmenlerle ilgili
bu önergeyi Komisyona alacağı n ı " ifade etti, bizim ne
dü şündüğ ümüzü sordu. Biz o konuda yasa ne yaz ı yorsa biz onun
arkas ı nday ı z, yasay ı olduğ u gibi uygular ı z, ama değ iştir İ lirse, o
yasaman ı n, Yasama Meclisinin bir iradesidir. Böyle bir yeni
düzenlemeye Yönetim Kurulundaki arkada şlar ı m ı z pek destek
vermediler, ama kar şı da ç ı km ı yaruz, o Yasama Meclisinin her
zaman iradesidir, bu biçimde söylediler.

Değerli başkanlar, değerli meslektaş lar ı m; bu aç ı lan davalarla
ilgili istenilen yürütmenin durdurulmas ı kararlar ı n ı n tümü
reddedilmiştir. Bunlardan 16's ı n ı n da bir üst mahkemede yap ı lan
itirazlar ı da reddedilmi ştir. Bunu da bilgilerinize sunmak istiyorum.
Yine, bu arada tüm barolar ı m ı zca farkl ı yorumlanan konularda,
özellikle hakem kurullar ı ndan han; al ı n ı p-al ı nmayacağı konusu gibi
birçok konularda değerli barolar ı m ı zdan, değ erli başkanlar ı m ı zdan
görüş ler soruluyordu. Bu konuda Yönetim Kurulu ve Ba ş kanl ı k
Divan ı ndaki arkadaş lar ı m ı zla bir araya gelerek, yasay ı
yorumlayarak birtak ı m görüş leri kendilerine ilettik.

Yine biliyorsunuz, yasan ı n öngördüğü özellikle avukatl ı k ve
ortakl ığıyla ilgili, hakem kurullar ı yla ilgili defter ve belgeler vard ı . Bu
konuda Baro Başkanlar ı m ı z bunlar ı n tek tip ve Barolar Birliğ i
taraf ı ndan yap ı lmas ı konusunda özellikle israrl ı talepleri vard ı . Bu
talepler üzerine de ğerli başkanlar ı m bu defterleri bast ı rd ı k ve
barolara yollad ı k. Bilmiyorum, uygulamada nas ı l bir yol izleniyor,
onu bilemiyorum.

Değerli başkanlar ı m, barolardan gelen ve özellikle yedi-sekiz
baromuz çok ı srarla Ankara'da ça ğdaş avukatl ı kla ilgili gerekli
donan ı m ı verecek bir staj merkezinin kurulmas ı na karar verilmesini
istemiştir. Bu konuda Türkiye Barolar Birliğ i yönetimi olarak,
Türkiye Barolar Birliğ inin geçmi ş dönem başkanlar ı n ı ve Ankara
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Barosunda staj e ğ itim merkezinde görev yapm ış çok değerli

arkadaş lar ı m ı z ı , yaklaşı k 21-22 kiş iyi, Türkiye Barolar Birli ğ ine

çağı rd ı k. Türkiye Barolar Birliğ inin böyle bir uygulamay ı yap ı p
yapamayaca ğı n ı , yasan ı n buna olanak verip veremeyeceğ ini, her
ne kadar yönetmelikte böyle bir hüküm varsa da "nas ı l olur?" dedik,

o değerli komisyon, o de ğerli kat ı l ı mc ı lar, yapt ı klar ı incelemeler

sonucunda birkaç arkada şı m ı z ı n ayr ı düşünmesine karşı n, böyle bir
merkezin kurulabilece ğ i konusunda bize önerilerde bulundular.
Bunun üzerine bir komisyon olu şturuldu ve Türkiye Barolar Birli ğ i

Staj Merkezi Yönergesi diye bir yönerge haz ı rland ı , o yönerge

yönetim kurulu üyesi arkadaş lar ı m ı za yolland ı , ama henüz daha

netleşmedi, baz ı eksikleri var. Ama, böyle bir çal ış mam ı z sürüyor.

Değerli başkanlar ı m, sayg ı değer meslektaş lar ı m; çak yak ı n
zamanda belirli süreler içinde staj merkezi görevi yapacak, ama 12
ay 365 gün meslektaş lar ı m ı za 5 y ı ld ı zl ı bir otel hizmeti sunacak bir
sosyal tesis çok yak ı nda hizmetinize sunulacak. Bu konuda çok
ciddi çal ış malar ı m ı z var; o gerçekle ştiğ i zaman bilgilerinize.

sunacağı m. Bunun yan ı s ı ra bütün meslektaş lar ı m ı z ı kapsayacak,

şu anda yaklaşı k 47 bin kiş iyi -47 bin ki şi olarak kabul ediyoruz
avukatlar ı - bir sağ l ı k koruma plan ı üzerinde çok ciddi bir şekilde

çal ışmaktay ı z. Bu plan, bir toplant ı m ı zda Değerli Antalya Barosu
Başkan ı m ı z Gürkut Acar' ı n söylediğ i gibi, kesinlikle sigorta değ il.
Bu Türkiye Barolar Birliğ inin vekalet pulundan -ş imdi ne kadar
bilemiyorum ş imdiki yönetmeli ğe göre olanak var da, o da
tartışı l ı yor çünkü- ay ı rd ığı bir k ı s ı mla ay ı rd ığı destekle ve de mutlak
surette o sağ l ı k korumas ı ndan yararlanacak avukat arkada şı m ı z ı n
da kat ı l ı m ı yla oluşturulacak fonun i ş lemesiyle bize dönecek bir
para. Bu konuda değerli başknlar ı m; HALKBANK' ı n "Birlik

Sigortas ı " diye bir sigortasF var, bu bizi sigorta etmeyecek, bu
demin dediğ im kaynağı , havuzu, fonu, havuzu bize 47 bin avukata
ya da 10 bin avükata -çünkü, üye olanlar bundan yararlanabilecek-
"nas ı l, hangi koşulda para verirsek bize dönüşür?" konusunda ciddi
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bir haz ı rl ı k yap ı yor, bize henüz bir yan ı t gelmedi.

Yine, İş Bankas ı n ı n Fon Yönetimi diye bir yönetimi varm ış , bu
da sizin paran ı z ı al ıyor, İş Bankas ı n ı n bağ l ı olduğu ya da i ş
Bankas ı na bağ l ı bir kurulu şu olan sigorta ş irketi arac ığıyla bir sağ l ı k
hizmeti sunabiliyor, onlar da bir paket haz ı rl ı yorlar, henüz gelmedi.
Ama "MEDEX" diye bir firma bir çal ış ma yapt ı . Bu konuda Yönetim
Kurulu arkadaş lar ı m ı z ve Disiplin Kurulu arkadaş lar ı m ı za birebir
aç ı klama yapt ı lar, MEDEX firmas ı , bu toplanan paralar ı nas ı l sağ l ı k
hizmetine dönüştürür konusunda bir proje geli ştirdi. Bunu Yönetim
Kurulundaki arkadaş lar ı ma sunacağ rm; avukat arkadaş buraya
y ı lda 177 milyon katacak, bir miktar da -100 milyon lira civar ı nda-
Barolar Birliğ i katk ı da bulunursa, bulunabilirse her ki ş i için y ı ll ı k
minimum 5 milyar liral ı k bir sağ l ı k yard ı m ı öngörülüyor. Tabii,
onlar ı n yapt ığı hesaba göre bunu herkes kullanamayacağı için çok
istisnai birtak ı m sağ l ı k sorunlar ı nda bu miktar belirli koşullarda
yükseltilebiliyor, böyle çok detayl ı ; ama buna mutlak surette
yararlanan avukat arkada ş lar da kat ı l ı yor.

Değerli baş kanlar ı m, bütün bunlar çok netleş ip, somutlaşı p,
şekillendiğ i an sizlere sunulacak ve sizlerin verece ğ i karara göre
biz bunlar ı yapacağı z.

Değ erli başkanlar ı m, son kez bir şeyi bilgilerinize sunacağı m,
bir bilgi aktaracağı m ve sözlerimi bitiriyorum; Ankara'da hepinizin
bildiğ i gibi al ı nan 16 dönümlük Hazine arazisinin tapusunu sizlere
yollad ı k. Bununla ilgili merkezi İ zmir'de bulunan ba şta K İ PA
marketler zinciri olmak üzere, M İ GROS, METRO gibi büyük
firmalar arsam ı zla çok yak ı ndan ilgilenmekte, birtak ı m projeler
üretmekteler. Bu öneriler de netle ştiğ i taktirde sizlere sunulacak ve
karara bağ lanacak. Özellikle İzmir'deki K İ PA çok ilgi gösterdi.
Çünkü, kendileri İ zmir d ışı na aç ı lmak istiyorlarm ış . ve ilk
mağ azalar ı n ı da Ankara'da yapmak istiyorlarm ış . Bu konuda çok
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olumlu birtak ı m önerileri var. Bunlar ı n d ışı nda bizim kendi
olanaklar ı m ı zla bunlar ı nas ı l yapar ı z, bu in şaat ı nas ı l yapar ı z, nas ı l
bir proje üretebiliriz gibi bir çal ışmam ı zla eğ er süremiz elverirse
değerli arkadaş lar ı m ı z size gelecekler ve anlatacaklar, bir idare
merkezi, arkadaş lar ı m ı za hizmet sunacak 5 y ı ld ı zl ı bir sosyal tesis,
bir de yaş l ı avukat evi gibi -ya ş l ı avukat evi,.s ı rt bir kredi al ı nabilmek
için düşünüldü- üçlü bir proje. var, e ğer vaktimiz varsa -çünkü,
biliyorsunuz 12'de Say ı n Cumhurba şkan ı na gideceğ iz- bir arada,
bir f ı rsatta eğ er say ı n başkanlar ı m ı z, değ erli mimarlar ı m ı z o konuda
sizlere bir bilgi verecekler, bir eskiz çal ış mas ı yapt ı rd ı k.

Değerli başkanlar ı m; ben sözlerimi daha fazla uzatmadan
Türkiye'nin içinde bulundu ğu genel hukuk s ı k ı nt ı lar ı n ı , sorunlar ı n ı
dile getirmek istemiyorum. Çünkü, kendi sorunlar ı m ı z onlar ı n
önünde, yani ya şad ığı m ı z hukuksuzluklar ı hepimiz birlikte
görüyoruz. Bunlar ı zaman zaman televizyonlarda, kamuoyu
aç ı klamalar ı yla hem bizler, hem sayg ı değer baro başkanlar ı m ı z dile
getiriyorlar. Ama, gerçekten Türkiye'de her dönemden daha fazla,
soğuk kanl ı , sağ duyulu, dirençli hukukçulara ve özellikle barolara
ve Barolar Birliğ ine ihtiyaç oldu ğ una inan ı yorum. Özellikle son af
düzenlemesi, televizyonlarda yaşad ığı m ı z tart ışmalar, birtak ı m
savc ı lar ı m ı z ı n başka iş lerde hakikatten çok duyars ı z olmalar ı na
karşı n, barolara olağanüstü ilgi göstermeleri gibi birtak ı m çeliş kiler
hepimizi üzüyor. Bunlar ı dile netrmek istemiyorum. Türkiye
Barolar Birli ğ i yeri ve zaman ı gaidiğ inde geçmi ş dönemlerde ald ığı
birikimle bunlara kendi do ğ rular ı ölçüsünde yan ı t veriyor. Bunlar ı
tekrar edip vaktinizi almak istemedim, beni dinledi ğ iniz için ve de
buraya gelip bize katk ı da bulundu ğunuz için gerçekten hepinize
sayg ı lar ı m ı , sevgilerimi şahs ı m ve Yönetim Kurulu üyesi
arkadaş lar ı m ad ı na sunuyor, hepinize tekrar ho ş geldiniz diyorum.
(Alkışlar)
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OTURUM BAŞKANI- Değerli arkadaş lar ı m ı z, görüşmeleri
baş l ı yoruz. Yaln ı z görüşmelere baş lamadan önce ben bir hususu
belirtmek istiyorum; önümüzdeki listeye göre 74 baromuza çağ r ı
yap ı lm ışt ı r. 70 baromuzdan buraya kat ı lacaklar ı bildirilmi ştir. Ş u
anda salonumuzda . 61 baronun başkan veya temsilcileri gelmiş
bulunmaktad ı rlar. Yani, 70 kiş inin kat ı lacağı bir toplant ı y ı bugün
yapacağız. Tabii toplant ı lar ı m ı z ı n genel bir havas ı var, genel bir
süre koymuyoruz, fakat arkada ş lar ı m ı z ı n kat ı l ı m ı n bu olduğ unu,
yoğ un olduğunu kendilerine söz verildi ğ inde kendilerinin bu süreyi
bizzat değerlendirmelerini öncelikle bilgilerinize sunuyorum.

Toplant ı m ı za Say ı n Ahmet İ yimaya kat ı ld ı lar. Barolar Birliğ i
önceki Başkan ı m ı z Say ı n Eralp Özgen ve Say ı n Teoman Evren de
aram ı zda bulunuyorlar, kendilerine Divan olarak tekrar ho ş geldiniz
diyoruz.	 .

Toplant ı ya baş layacağı z, herkese söz vereceğ iz. Toplant ı ya
baş larken Ankara Barosu Başkan ı Say ı n Sad ı k Erdoğan konuşmak
istiyordu, Say ı n Ahmet Iyimaya siz söz almak istiyor musunuz?

Ben öncelikle sözü Say ı n Sad ı k Erdoğan'a vermek istiyorum.
Değerli arkadaş lai ı m baz ı stajyer arkadaş lar ı m ı z ı n önerisi var. Izmir
Stajyer Avukatlar Komisyonu ve stajyer arkada ş lar ı m ı z ad ı na beş
imzal ı arkadaşı m ı z toplant ı y ı izlemek ve bir konuşma da yapmak
istiyorlarm ış . Toplant ı y ı izleyebilirler, buyursun içeriye gelsinler,
konuşma meselesini sonra de ğ erlendiririz.

Buyurun Say ı n Erdoğan.

Av. SADIK ERDOĞAN (Ankara Barosu Başkan ı)- Kendisini
yan ı m ı zda görmekten onur duydu ğ umuz Sevgili Parlamenter
Arkadaşı m, Türkiye Barolar Birli ğ inin önceki Değerli Baş kanlar ı ,
değerli yöneticiler ve Türkiye'nin ba ğ r ı ndan gelmiş değerli
hukukçular; yürütme yarg ı y ı hep zedeliyor. Bugünlerde nereye
baksak bunu görüyoruz, bir bak ı yorsunuz Bergama'da hukuk
çiğneniyor, bir başka yere başı n ı z ı döndürdüğünüzde yeni bir
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zedeleme. Çok somut konu şuyorum, Nev şehir'de bir savc ı var,
onur mücadelesi veriyor, Dan ıştayda kazan ı yor, hemen ertesi gün
yap ı lan bir törende protokolde yine o savc ı y ı al ı yorlar, daha ba şka
bir s ı raya koyuyorlar. Yine somut bir örnek veriyorum, üç gün önce
Anayasa Mahkemesinin töreninde benim sevgili Ba şkan ı m ı alt ı nc ı
s ı rada oturtuyorlar, Yarg ıtay Baş Savc ı s ı ikinci s ı rada. Hani,
yasada ikisi yan yana oturur hükmü?

Yarg ı n ı n kalbi hasta arkada ş lar ı m, "protezli bacak" diyorduk
kendimize, değ ilmiş iz; öyle dediler. Ama ş imdi bak ı yoruz yarg ı n ı n
kalbi hasta. Mutlaka bir kalp laz ı m yarg ı ya veya damarlar ı n ı n
değ i şmesi laz ı m.

Vaktinizi çok almak istemiyorum, "size çok yer kals ı n" diye
böyle bir giri ş le bir-iki somut örnekle devam edece ğ im. Önemli bir
konu var bugünlerde, yaz ı s ı yeni geldi önüme; Denizli Baro
Başkan ı arkadaşı m için Adalet Bakanl ığı takibat izni vermi ş ,
hepinize gelmi ştir. Ben diyorum ki: Türkiye'deki tüm baro
başkanlar ı , hapishanelere tek tek gidelim ayn ı soruşturma iznini de
bize verecek şekle sokal ı m, hep imizi sorgulas ı nlar, bakal ı m
yapabiliyorlar m ı ? işte o zaman ob'-pass söz konusu olacak,.o
zaman yarg ı n ı n kalbi düzelecek, o zaman yarg ı n ı n kalbine temiz
kan gidecek, ba şka çare kalmad ı .

Delil elde edebiliyor muyuz? Somut dosyalarla geldim, birisi
elimde yine, iki gün once geld ı oiüirne, Ankara'dan b ı r savc ı diyor
ki: "Vekğletname ibraz etmedi,avlikajjhceleme yetkisi vermedim,
inceletmedim." Avukat diyor ki"-,-^,',Yàsà var işte" "Vekğ letname"

"H ay ı r" ve zab ı t tutuyorlar ve baroVa gönderiyor. Telefon açt ı
arkadaşı m "olmaz" dedi "Yasa var" "Olmaz, vekletname isterim."
Bunlar yasay ı çiğniyor arkadaş lar, bunlar yasayla beraber bizi de
çiğniyorlar. Bu söyledi ğ im örnek, iki gün önce yeni önümden geçti,
ama belki gelip burada anlatacaksiniz, günde defalarca hepimizi
bunlar çi ğ niyorlar.
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Somut üç örnekten sonra ço ğaltmak çok olas ı , binlerce örnek
var. Ama, biz kendimizi çiğ netmeyelim, ne yapal ı m,
Cumhurbaşkan ı na anlatacağı z; anlatmakla da olmuyor, onu da
çiğniyorlar, Cumhurbaş kan ıyla Başbakan kavga ediyor. yarg ı
önünde her gün birbirlerine dü şüyorlar. Bu yarg ı kesinlikle anlaşı ld ı
ki, Türkiye'de demokraside bir parça değ il. Yani, biz savunma
olarak yarg ı da kendi sava şı m ı z ı yap ı yoruz, ama Türkiye'de de
demokraside bir sava ş yaşan ı yor, Türkiye'de yarg ı y ı bu
yürütmedeki arkada ş lar ı m kesinlikle üç güçten biri kabul
etmiyorlar, ama biz bunun böyle oldu ğ unu kesinlikle onlara
anlatacağı z.

Demin Sevgili Ahmet İ yimaya'dan bahsettim, Sevgili Ba şkan ı m
da dedi ki: "Gittim, o Bakan ı çok düzgün gördüm." Sanm ı yorum,
çünkü Sevgili İ yima'ya bir faks gönderdi, faks ı elimde, Mecliste
"sen yarg ı y ı niye çiğ niyorsun, çiğ neyebilir misin?" diye sordu ğ u
soruda Bakan ı n 18 Nisan tarihli verdiğ i cevap: "Ben bu paralar ı bu
ki şilerden alacağı m." Resmi, Millet Meclisinde verilen cevap Sevgili
Başkan ı m, bu Bakan böyle söylüyor, bu Bakan bizi saym ı yor, bu
idare bizi saym ı yor. Bu adamlar bizi saym ı yorlar, onun için lütfen
art ı k beklemeyelim, ne yapacaksak yapal ı m, ama bir şeyler
yapal ı m. Bunun önerisi " şunu mu yapal ı m?" derseniz, beraber
düşünelim, onu yapay ı m; en iyisini yapal ı m, bunlara kendimizi
sayd ı ral ı m. Diğer konular ı arkadaş lar ı m getirecek, fazla vaktirı izi
alm ı yorum, hepinize teşekkür ediyorum.

OTURUM BAŞKANI- Te şekkür ederim Say ı n Erdoğ an.
Efendim, Erzurum Baro Ba ş kan ı Say ı n Faruk Terzio ğ lu
konuşacaklar.

Buyurun Say ı n Terzioğ lu.

Av. FARUK TERZ İ OĞ LU (Erzurum Barosu Başkan ı )- Say ı n
Baş kan ı m, Say ı n Parlamenterim, de ğerli arkadaş lar ı m; tabii çok
dar bir zaman, belirli bir gündem. Biraz zorlayarak gündemi
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taşı rmak da istiyorum. ho şgörünüze s ığı narak sözlerime
baş l ı yorum.

Bakan ı n mesleğe karşı bak ı m ı , tutumu şusu busu belli,
tartışmaya gerek yok. Yaln ı z bizim yapmam ı z gereken bir şey
şudur diye düşünüyorum; bizim şu anda Türkiye Cumhuriyeti
Başbakan ı hakk ı nda insan haklar ı ihlalleri yap ı l ı yor; hasta, zavall ı ,
konuşam ıyor, kendisi bak ı ma muhtaç bir adam, kendisi zoraki
görevde tutuluyor, burada "insan haklar ı ihlali söz konusudur" diye
düşünüyorum ben. Zoraki görev yapt ı r ı lan bir idareden, zorlamayla
görev yapt ı r ı lan bir idareden, kendisine sayg ı duymayan bir
idareden hukuka sayg ı y ı beklemek fazla hayalperestliktir diye
düşünüyorum.

Öncelikle adliyelerdeki baro odalar ı n ı n elektrik ve su
paralar!n ı n tahsili konusunda gönderilen, genelgeye karşı birlik öyle
inan ı yorum ki mutlaka bir idari yarg ı süreci baş lat ı r; çünkü idari bir
tasarruftur.

Bilgi ve belgelere ula şmakta karşı laşt ı klar ı zorluklarla ilgili
olarak Erzurum'da bir problem yaşamad ı k, hemen gittik ve Valimiz
müracaat ı m ı z üzerine çok güzel bir aç ı klama yapt ı . Bu husus
idarede görev yapanlar ı n iyi niyetiyle bağ l ı , yani kanunu isterse
uyguluyor, isterse uygulam ı yor, ama, bunu onun inisiyatifine
b ı rak ı lmayacak düzenlemelerle, net ifadelerle yasalar ı n yap ı lmas ı
gerekir diye düşünüyorum, protokoldeki yerimiz konusu zaten belli,
bu konuda herkesin s ı k ı nt ı s ı var, her zaman komutanlar bizim
önümüzde. rektör bizim önümüzde, yeri geliyor savc ı n ı n yard ı mc ı s ı
bizim önümüzde, bilmem şu.

Yaln ı z burada bir şey var, bir hat ı ram ı anlatay ı m ben; çok
önceki dönemlerde biz belli bir görüşün adam ı yd ı k, bir sanatç ı bir
şark ı söylüyordu "çocuklar öldürülmesin, şeker de yiyebilsinler
falan" diye. 2 zaman benim siyasi görü şüme ters bu adam ı n
ifadesi, adam ı n ne dediğ ini dü şünmüyordum ben "niye ki?" diye,
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aradan zaman geçti, gerçekten çocuklar ı n öldürülmemesi, şeker
de yiyebilmeleri gerekti ğ i noktas ı na yard ı m, ama iş işten geçmişti.
Ş imdi bir mesle ğ imizde bir şey var, alttan gelen stajyer
arkadaş lar ı m ı z ı n bir s ı k ı nt ı lar ı var, bir şeyler anlat ı yorlar. Buradaki
arkadaş lar ı m ı z ı n hiçbirisi dört sene sonra Baro Başkan ı değ il. Yani,
burada konu şulanlar, bireysel taleplerin, bireysel endi şelerin ortaya
koymaktan ç ı km ışt ı r. Mesleğ in yeniden yap ı lanmas ı döneminde
bizlere tarihi bir sorumluluk dü ş mektedir. Bu arkadaş lar ı m ı z ı n
seslerini dinleyelim. Biz sosyal güvenceden bahsediyoruz, bir y ı l
çal ışıyorsunuz, sosyal güvenli ğ iniz yok. Bizim yoktu, onun da m ı
olmas ı n, biz şeker yiyemedik, onlar da m ı yiyemesin, biz yoksun
kald ı k, onlar da m ı kals ı n? Bunlar ciddi şeylerdir. Ben barolar ı n
özgürlü ğünün ve bağı ms ı zl ığı n ı ri her şeyin üstünde olduğ unu
düşünüyorum, birli ğe karşı , Bakanl ığa karşı barolar ı n özgürlüğ ünü
savunmak mecburiyetindeyiz. Say ı n Başkan ı m, Sevgili Baş kan ı m ı n
konuşmas ı n ı n sat ı r aralar ı nda "Ankara'da bir staj e ğ itim merkezinin
olu şturulduğ unu, baz ı arkadaş larla toplant ı lar yapt ığı n ı ,
olabileceğ ine karar verildiğ ine karar verildiğ ini" söyledi. Kanun
diyor ki: "Staj eğ itimini barolar yaps ı n." Ben baromun özgürlüğ ünü,
staj eğ itimini kendim yapt ı rmakta görüyorum. Çünkü, ben bir ba ş ka
merkezin yapm ış olduğu staj eğ itimine barodan staj bitim belgesi
vermek istemiyorum. Benim, ancak "kendi baromun ölçülerine
göre, benim baromun dü şüncesine göre, benim baromun yüksek
ahlak ve ilkesine göre yeti ştirilen stajyere staj bitim belgesi vermem
gerekir" diye düş ünüyorum. Bu kendi dü ş üncelerim.

Geçen gün bir örnek olsun diye -özür dilerim Birli ğ i eleştirrnek
aç ı s ı ndan söylemiyorum, bir vakay ı anlat ı yorum- bir yaz ı yazd ı m ve
"staj eğ itimi merkezinde kullan ı lmak üzere bana biraz: para
gönderin" istediğ im para, sembolik bir para. Sonra takip ettim ben,
Figen Han ı mla görüştüm, dedi ki: "Biz yaz ı n ı za cevap verdik, böyle
bir fonumuz yok." sen cevap verme, ben önce bir şeyle konu şay ı m,
sonra; ben staj eğ itim merkezinde kullan ı lacak paran ı n fonu, ş usu,
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busu kaynağı beni ilgilendirmez, ben o paray ı bulurum, orada
eğ itimini de yapt ı r ı r ı m, ama benim elimde bir yönerge var, 'ödenek
tahsisi için yönetmelik yok" diyor, ama staj kredi yönetmeli ğ inin 23.
Maddesi var. Bu maddeye göre "bu formu Erkin Bey değ erlendirir"
diye düşünüyorum, bu staj eğ itim merkezi dü şüncesinin Barolar
Birliğ inin tekelinde olmas ı na karşı y ı m. Staj eğ itimini her baro
kendisi yapt ı rmal ı d ı r, kendi stajyerine göre yapt ı rmal ı d ı r. Bu benim
bağı ms ı zl ığı m ı n ölçüsüdür. Stajyer arkada ş lar ı m ı z ı n taleplerini
ciddiye almam ı z laz ı m, bunlar ı araşt ı rmm ı z laz ı m; topluluk
sigortas ı ndan yararland ı r ı lmalar ı için bir takvim belirlenmeli.

Bir şey daha var "bizim hiçbir hal ve şartta bireysel talebimiz
yoktur" diyoruz, ama ben avukat ı m ve avukat olarak da taleplerim
olacak. Stajyerler yazm ışt ı "savunmaya kendi hakk ı m ı z ı
savunmakla baş l ı yoruz" demi ş lerdi. Biz de barolar olarak bir şeyler
yaparken, ben önce baronun sa ğ lam, güçlü temeller üzerinde
olmas ı n ı , özgür dü şünce yap ı s ı nda olmas ı n ı istiyorum ve Erzurum
Barosunun Staj Eğ itim Merkezi Kurma konusundaki dü şüncemi de
yineliyorum, Birlik böyle bir staj eğ itim merkezi kurarsa "Erzurum
Barosunda ben başta oldu ğ um sürece bir tane adam
göndermeyeceğ imi" de ifade ediyor, hepinize sayg ı lar sunuyorum.

OTURUM BAŞKANI- Teşekkür ediyoruz Say ı n Terzioğ lu.

İstanbul Barosu Ba şkan ı Say ı n Yücel Sayman, buyurun
efendim.

Av. YÜCEL SAYMAN ( İ stanbul Barosu Ba şkan ı )- Teşekkür
ederim. Değerli meslekta ş lar; Erzurum Barosu Ba şkan ı
arkadaşı m ı n konuşmas ı beni biraz heyecanland ı rd ı . Özellikle
burada tarihi bir sorumlulu ğ umuz olduğ unu ve meslek yeni ba ştan
yap ı land ı r ı ld ığı zaman çok iyi düşünerek, çok iyi tart ışarak olmas ı
gereken bir anlay ışı getirerek yap ı lmas ı gerektiğ ini de ifade etti.
Ben her toplant ı da -biliyorum ki, s ı k ı ld ı n ı z- ayn ı şeyleri söylemek
durumunda kal ı yorum.	 Bunlardan biri de, Türk Adalet
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Akademisinin Kurulmas ı na ili şkin yasayla ilişkili henüz hiçbir karar
almam ış olmam ı z. Belki, s ı k ı l ı yor olabilirsiniz, ama hepimizin
gerçekten sorumluluğ u var, ismen sorumlulu ğ umuz var. Ben yanl ış
yap ı yorsam, yapt ığı m yanl ış la zab ı tlara geçmek istiyorum,
tutanaklarda yay ı nlanmak istiyorum, ama yanl ış yapanlar ı n da
ismen orada bulunmas ı n ı istiyorum. Hiçbirimiz sonradan "yasa
böyle dedi, bu böyle oldu, Yasama Meclisi yapt ı " diye
sorumluluklar ı m ı zdan s ı yr ı lma yolunu aramayal ı m. Onun için belki
konuşmam ı sadece buna hasrederek, bu yasa tasar ı s ı n ı getirdim.

Tasar ı n ı n ad ı : "Türkiye Adalet Akademisinin Kurulu ş ve
Görevleri Hakk ı ndaki Kanun Tasar ı s ı " bizleri ilgilendiren bir-iki
maddesini sizlere okuyacağı m. Tan ı mlar bölümünde bir eğ itim
merkezi var, Türkiye Adalet Akademisinin Hakim ve Savc ı
Adaylar ı n ı n Eğ itim Merkezini ifade eder ve bu kurulacak.
Akademinin görevleri:

Adli, idari ve askeri yarg ı hakim ve savc ı lar ı -bu bir grup-
avukat ve noterlerle adalet hizmetlerine yard ı mc ı personelin -bu
ikinci bir grup- meslek öncesi ve meslek içi e ğ itimi ve geli şmesi için
kurslar aç ı lmak. Sertifika ve diplomayla değerlendirecek eğ itim ve
öğ retim programlar ı uygulamak. Adli, idari ve askeri yarg ı hakim ve
savc ı lar ı , avukat ve noterleriyle şdalet hizmetlerine yard ı mc ı
personeli yurtd ışı na göndermek, çal ış malara sokmak ve bunlara
burs sağ lamak. Türk hukuk ve adaleti alan ı nda faydal ı olan yabanc ı
eserler için hukuk fakülteleri ve Türkiye Barolar Birli ğ i ve başka
kurulu ş lar gibi bizim örgütümüz olan Barolar Birli ğ i, bu maddelerle
yap ı sal olarak bir yap ı lanman ı n içinde oluyor. Bilgi bankas ı , meslek
mensuplar ı için ödünç verme kütüphaneleri kurmak. En önemli
maddelerden biri; meslek öncesi e ğ itim ve staj. Bunun ikinci
f ı kras ı nda; askeri hakim ve savc ı larla avukat ve noterlerin
stajlar ı nda meslek öncesi eğ itim programlar ı düzenlemek, sonra
bunlar ı staj yapt ı rmak da yer al ı yor. Savc ı lar Yüksek Kurulu, hukuk
fakülteleri, Türkiye Barolar Birliğ iyle ortak çal ış ma, araşt ı rma,
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eğ itim program ı , uygulanabilir dan ışma kurUllar ı ve komisyonlar
kurulabilir.

Kurulu şuna gelince, baş kan ve başkan yard ı mc ı lar ı , bunlar ı n
içinde Türkiye Barolar Birli ğ i kurulu ş olarak yok. Ancak, mesle ğ i
fiilen en az yirmi y ı l icra etmi ş avukatlar -bunlar ba ş kalar ı
taraf ı ndan- seçiliyor. Yönetim Kurulu içinde Türkiye Barolar Birli ğ i
Yönetim Kurulunun en az 15 y ı l mesleğ ini fiilen icra etmi ş avukatlar
aras ı ndan seçeceğ i iki üye yer al ı yor.

Hakim ve savc ı adaylar ı eğ itim merkezi burada kuruluyor. En
önemlisi askeri yarg ı hakim ve savc ı lar ı yla avukat ve noterlerin
meslek öncesi eğ itimleri Türkiye Barolar Birli ğ i ya da Türkiye
Noterler Birli ğ inin talebi üzerine -bu düzenlemenin alt ı n ı çiziyorum-
akademide bunlar için belli dönemlere ait olmak ve süresi üç ay ı
geçmemek üzere meslek öncesi eğ itim program ı düzenlenebilir.
"Bu süre staj süresine dahildir. Bu staja ili şkin esas ve usuller Milli
Savunma Bakanl ığı , Türkiye Barolar Birli ğ i ve Türkiye Noterler
Birliğ inin görü ş leri al ı narak haz ı rlan ı r" diyor: 'Staj mahkemeleri, adli
ve idari yarg ıda hakimlik ve savc ı l ı kla avukatl ı k staj ı n ı n hangi
mahkemelerde yap ı lacağı ve esaslari, boralar ı n görevleri Yarg ı tay,
Dan ıştay, Hakim ve Savc ı lar Yüksek Kurulu, Türkiye Barolar Birli ğ i
ve akademinin görü şü al ı nd ı ktan sonra Bakanl ı k taraf ı ndan
haz ı rlan ı r" diyor.

Bak ı n, güya özerk ama her haliyle Adalet Bakanl ığı na bağ l ı
bir akademi kuruluyor. Bu akademinin kurulu şu ve i ş leyi ş i içinde
yap ı sall ığı içinde hepimizi ilgilendiren düzenlemeler var, ama
giderek belirli yönlerinden Barolar Birli ğ i -"kendilerine soruldu
mu sorulmad ı m ı " bilmiyoruz ama- bir kurulu şa, bu yap ı n ı n içinde
idari olarak yer alan bir bünyeye sahip oluyor ve sonra da burada
biz avukatlar ı n staj eğ itim programlar ı burada haz ı rlanacak, staj
eğ itimi burada yapt ı r ı lacak. Bunun içine girmi ş bulunan Türkiye
Barolar Birliğ i eğer, buna onay verirse.
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Bak ı n, bu devlet avukatl ığı na giden bir yoldur. Staj ı m ı z bu onay
çerçevesinde Adalet Bakanl ığı n ı n denetimi ve kontrölü alt ı ndaki bir
kuruluş taraf ı ndan yapt ı r ı lacak. Bunu mevcut s ı nav sistemiyle
birleştirdiğ iniz zaman, s ı nav ı n hakim ve savc ı lar ı n da s ı nav ı n ı
yapan ÖSYM taraf ı ndan yap ı lacağı n ı göz önüne al ı rsak, ayn ı eğ itim
alan ı ndan ç ı k ı p, ayn ı kurum taraf ı ndan ve ayn ı bilgi bankas ı nda
haz ı rlanacak sorular çerçevesinde ortaya ç ı kan bir avukatl ı k
anlay ışı olacak, bu devlet avukatl ığı d ı r. Bu yasa tasar ı s ı ,
avukatl ığı n ve barolar ı n özerkliğ ini, özgürlü ğünü ve bağı ms ı zl ığı n ı
ortadan kald ı rmaktad ı r. Bizim görevlerimiz, barolar ı n görevleri bu
staj dönemlerinde ve mahkemeler s ı ras ı nda başkalar ı taraf ı ndan
yeniden belirlenecek, Adalet Bakanl ığı görüş alarak belirleyecek,
ama Adalet Bakanl ığı n ı n nas ı l bir görüş ald ığı n ı da biliyorum. Bu
görüş ler ne olursa olsun, görevlerimiz Adalet Bakanl ığı taraf ı ndan
belirlenecek, yani böylesine de özerk bir kurulu ş .

Her zaman anlatt ığı m için fazla detay ı na girmiyorum, ama bu
kanunlar ı n hükümlerini bir kez daha sizlere okumak istedim.
Biliyorsunuz, Türkiye Barolar Birli ğ inin bundan önceki yönetimi,
Bakanl ığa bu yasayla ilgili olumlu mütalaa verdi; çok be ğenerek,
çok olumlu, çok da öze dokunmayan bir-iki ele ştirisi d ışı nda
tamam ı n ı kabul etti ve ben o günden bu güne bu yasayla ilgili
görüş leri gündeme getiriyorum, ama hiçbir zaman bununla ilgili
olumlu ya da olumsuz ne başta ne sonda cevap verirken, hiçbir şey
söylenmedi. Bak ı n, burada talep ediyorum, ı srarla talep ediyorum:
"Bu yasa hakk ı nda ne dü şünüyorsunuz?" ve diyorum ki; al ı nmas ı ,
yap ı lmas ı gereken şey, aç ı klanmas ı gereken şey:

ı : Bu yönetim bütün bu eleştirilerden sonra, İ stanbul
Barosunun ya da Ba şkan ı n ı n dile getirdi ğ i bu görü şleri haks ı z bulur,
doğ ru bulmaz ve bu yasan ı n içinde yer alacağı n ı belirtir, bunu
söyleyin zab ı tlara geçsin ve biz de bundan sonra her seferinde
bunu gündeme ona göre bu şekilde getirmeyelim. En az ı ndan
cevab ı m ı z ı veririz biter
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2. Ya da deyin ki: "Bu o zaman çok da üzerinde dü şünülüp,

tart ışı lmadan Hakim, savc ı ve avukatlar birlikte staj yapacaklar ı için

ve bu da olmas ı gereken bir şey...eğer, bu staj ı barolar yapm ış
olsayd ı doğ ru. Hakim savc ı ve avukatlar ı n staj ı n ı n mutlaka birlikte

yap ı lmas ı gerekiyor, öyle olmas ı da gerekir; ama staj ı n barolar

taraf ı ndan yap ı lmas ı koşuluyla. Bu sistem olsayd ı , bunu da biraz

şey ederek, doğ ru olmayan olumlu bir oy verilmi ştir, olumlu

mütalaa verilmiştir "hay ı r, vazgeçiyoruz ve hemen 'bu yasadan

Türkiye Barolar Birli ğ inin ve avukatl ı k staj ı n ı n ç ı kart ı lmas ı için yaz ı
yazacağı z ve bu yasalaşı rsa, asla buradaki idari görevlere
kat ı lmayacağı m ı z gibi asla bu üç ayl ı k staj için onay da

vermeyeceğ iz." • Bu tarihi bir sorumluluktur, burada aç ı l ı ns ı n, buna
da burada cevap verilsin, buna göre Akademilerle ilgili bu konuyu
burada bitirelim.

Erzurum Barosu Ba ş kan ı arkadaşı m ı z ı n konu şmas ı na aynen

kat ı l ı yorum. gerçekten de staj barolar ı n varl ı k nedenlerinden bir

tanesidir. İ ki staj yeriniz olabilir, üç tane staj yeriniz olabilir, maddi
imkğns ı zl ı klar ı n ı z olabilir -barolar için- hiçbir baronun iç içi ş ine,

hiçbir baronun i ş leyi ş ine, yapt ığı iş lere kar ış mak istemem,

kar ışmad ı k da, ama hiçbir baronun da başka barolar ı n
bağı ms ı zl ığı n ı ve başka barolar ı n yapt ı klar ı n ı ortadan kald ı racak
önerilerle gelmesini de doğ ru bulmuyorum. Ben kimsenin i ş ine

karışm ı yorum, kar ışmamam ı z da gerekir, çünkü barolar aras ı
ilişkiler bunu gerektirir, böyle olmas ı gerekir; ama asla İ stanbul
Barosunun, Izmir Barosunun, Erzurum Barosunun, Ankara
Barosunun, Bursa Barosunun, Antalya Barosunun, diğer barolar ı n
getirdikleri, yapt ı klar ı kurumlar ı ortadan kald ı rmaya,

etkisizleştirmeye yönelik kararlar ı oy çokluğuyla almaman ı z ı da
sizlerden rica ediyorum, diliyorum. Bu, kar şı l ı kl ı ilişkilerin ve

karşı l ı kl ı bağı ms ı zl ı klar ı n en temelidir. Başka çözümler de var,
baştan beri getiriyoruz. Merkezi bir staj e ğ itim merkezi do ğ ru

değ ildir. Barolar ı n özgürlüğünün yan ı s ı ra yarat ı c ı l ığı n ı da engeller.
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Avukatl ı k tek merkezile ştirilemeyecek bir faaliyet alan ı d ı r. Merkezi
olarak avukatl ığı düzenleyemezsiniz. Düzenlerseniz öldürürsünüz,
merkezi s ı nav olur, test usulü s ı nava olur ve her zaman söylediğ im
şeyi söylüyorum; avukata bir doğ ruyu bulmas ı n ı söylersiniz,
avukat ı n tek doğ rusu vard ı r, müvekkilin doğ rusu. Avukat bir olay ı
kabul ettikten sonra dört yanl ış olarak vas ı fland ı r ı lan sorulardan
biriyle ilgili bir ihtilafta "müvekkilin iş ini o aç ı yla savunacağı m"
dediyse "o yanl ış" diye staj ı n ı yakacağı n ı z ki şinin doğ rusu art ı k, o
doğ ru olacakt ı r. Bunu merkezi olarak kald ı rmaya kaikt ığı n ı z anda,
devlet avukatl ığı ortaya ç ı kar. Zaten, bidayet mahkemelerinin
hukuku yaratma i şlevi kalmad ı , bir de Yarg ı tay ald ığı kararlarla
donmuş bir hukuk sistemi içinde belirli bir anlay ış getiriyor, biz
hukuku yaramada avukatlar ı tek kaynak olarak ald ı k, bizi de
öldürmüş oluruz. Baş ka bir çözüm var, bölgesel staj okullar ı kurun,
biz söylüyoruz; İ stanbul Barosu bu sisteme girmeye ve bizim staj
eğ itim merkezimizi bütün barolar ı n yönetimine b ı rakarak, hangi
bölge olursa olsun, orada birlikte faaliyet yapmaya var ı z, haz ı r ı z.
Ama, barolar ı n yarat ı c ı klar ı öldürülmesin. Bu bak ı mdan Erzurum
Baro Başkan ı Arkadaşı m ı n konuşmas ı n ı çok destekliyor, uygun
buluyorum.

Bir iki nokta da keş ke İ srail ve Filistin'le ilgili olarak hep birlikte
bir karar alabilseydik, orada bir vah şet yaşan ı rken, bir katliam
yaşan ı rken birkaç baro d ışı nda sessiz kal ı nd ı , keşke hep birlikte bir
karar alabilsek, duyarl ı l ı k göstersek. Bu arada oradaki yanl ış
terörist eylemlerle masum insanlar ı n öldüğü ülkede her şeye
rağmen Filistinlilerin ezilmesine, yok edilmesine seyirci kalmayan
İ sraillilere de destek olmak üzere, oradaki hukukçülara da destek
olmak üzere Baro Başkanlar ı hep beraber Kudüs'e gidebilsek.

Değerli arkadaş lar; bundan birkaç zaman önce Amerika
Devleti Ba ş kan ı Clinton'lar Türkiye'ye gelip, İ stanbul'a da
geldiklerinde Amerikan Elçili ğ inden beni arad ı lar ve 'Eş i Hillary
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Clinton'un benimle görü şmek istedi ğ ini" söylediler ve "Bo ğ aziçi
Üniversitesinde orada bir toplant ı yap ı lacakm ış , oraya gelip
gelmeyeceğ imi, gelirsem çok memnun olaca ğı n ı " söylediler ve o
zaman herkese verdiğ im bir cevapt ı , Hillary Clinton bir avukatt ı r
ve mesleğ in kendi eti ğ i icab ı bir avukat bir ülkeye gitti ğ i zaman baro
başkan ı n ı kendi bulunduğu yereçağı rmaz, önce kendisi bir nezaket
ziyaretinde bulunur, gider "merhaba" der. Hillar ı Clinton'la her
zaman görü şürüz, • çok da memnun oluruz, ama İ stanbul
Barosunda görü şürüz dedim, ertesi gece yar ı s ı ABD'de
gündüzken, Washington'dan onlar ı n D ış i şleri Baknl ığı ndan bir
telefon geldi "çok özür dileyerek, hakl ı olduğ umuzu, Clinton'un
eş iyle birlikte özür diledi ğ ini, ama güvenlik nedeniyle bunu
başaramayacaklar ı ni, yollar ı n ı değ i ştirerek gelemeyecekleri"
belirttiler ve bu görüşme yap ı lmad ı . Ama, Istanbul'a ne zaman
yabanc ı bir devletin bakan ı gelse ya da oradaki hukukçu
parlamenterleri gelse, hep randevu alarak İ stanbul Barosunu
ziyaret ederler, kar şı l ı kl ı al ış-veri şte bulunuruz, bir nezaket
görüşmesi yapar ı z. Istanbul'da gazetecilerle bir toplant ı yap ı lm i ş ,
elbette yap ı l ı r. Ama, bizim Istanbul Barosunun bundan haberi bile
olmad ı ve bugüne kadar İ stanbul Barosunu iki kiş i ziyaret etmedi,
biri Türkiye Cumhuriyeti Adalet Bakan ı , öbürü de Türkiye Barolar
Birliğ i Baş kan ı .

Erzurum Barosunu ş iddetle destekliyor ve te şekkür ediyorum.
gerçekten hepimiz sorumlulu ğ umuz çerçevesinde gereğ i Barolar ı n
bağı ms ı zl ığı ve özgürlüğ ü için çal ışmak ve mücadele etmek
zorunday ı z. Bir Baro kalabal ı k olabilir, say ı s ı fazla olabilir, ama bu
konuda duyarl ı l ı k göstermez. Ama, bir baro üyesi az olabilir, bu
konuda etkindir, sonuna kadar savunur, o baro büyük barodur;
etkin olduğu için, bağı ms ı zl ığı savunduğu için büyük barodur.
Erzurum Barosu ve Istanbul Barösu da büyük bir barodur.

Teşekkür ederim.
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OTURUM BA Ş KANI- Teşekkür ederiz Say ı n Sayman.
Efendim, söz s ı ras ı Adana Barosu Ba ş kan ı Say ı n Necati
Erdem'de.

Buyurun Say ı n Erdem:

Av. NECAT İ ERDEM (Adana Barosu Ba şkan ı)- Say ı n
Başkan, Say ı n Yönetim Kurulu Üyeleri, Önceki Dönem Baro Birlik
Baş kanlar ı m ı z, Say ı n Milletvekili ve de ğerli baro başkan ı
arkadaşlar; çok zaman almadan, gündem d ışı na ç ı kmadan elimden
geldiğ i kadar bir-iki öneride bulunmak istiyorum.

Adalet Bakanl ığı n ı n barolara ve mesleğe karşı tutum ve
davran ış lar ı n ı Say ı n Birlik Başkan ı m ı z ve Ankara Barosu Başkan ı
arkadaşı m ı z da izah etti. Bunlar ı n detaylar ı n ı anlatmaya gerek yok,
ama bir şey vurgulamak istiyorum. Türkiye'de avukatlar olarak
nereye gitsek, önümüze yasalardan önce gnelgeler ç ı k ı yor. Hem
avukatlar ı n bilgi ve belgelere ulaşmalar ı konusunda, hem
cezaevlerinde yap ı lan aramalar konusunda, hem de Adalet
Bakanl ığı n ı n yapt ığı uygulamalarda ve ayr ı ca protokoldeki yerimiz
konusunda da, yani gündemi kapsayan tüm maddelerde kar şı m ı za
yasadan önce genelgeler ileri sürülmekte. Adalet Bakanl ığı n ı n bu
bak ış aç ı s ı devam ettiğ i sürece ben tüm barolar ı n Bakan ı istifaya
davet edecek şekilde bir birlik karar ı almas ı n ı öneriyorum. Belki "bir
yumuşama görüldü" diyor Birlik Başkan ı m ama, makul bir bekleme
süresi nazara al ı nabilir, fakat eylem koymada veya bakan ı bu
konuda, bu düşüncede devam ettiğ i süreç içinde tutumunu devam
ettirdiğ i taktirde tüm barolar ı n da bu eylemi yapacağı n ı
vurgulamakta fayda görüyorum.

Bilgi ve belgelere ula şma konusunda kar şı m ı za ç ı kan,
söylediğ im gibi genelgeler ve kendi özel yasalar ı ndaki kurallar her
zaman ileri sürülüyor. Bizim kimliğ imiz dahil birkaç yere gittiğ imde
bana bile "ba şka bir kimliğ iniz yok mu, bunu saym ı yoruz"
diyebiliyorlar. Bu konuda ben Adana'da bütün bölge
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müdürlüklerine, bankalara, kurumlara yaz ı yazmama rağ men,

valilik eliyle bir genelge ç ı kartmam ı za rağmen bu sorularla h ğ l ğ
karşı laş maktay ı z. Ama, burada bir de avukat arkada ş lar ı m ı z ı n bu

kimliklerini ı srarl ı bir şekilde, başka kimlik ç ı kartmadan
göstermelerinde yarar var. Hatta, geçen hafta Ankara'ya
geldiğ imizde otelde dahi bana "ba şka kimliğ iniz yok mu?" diye

soruldu Kent Otelde.

Değerli arkadaş lar; barolar ı n protokoldeki yeri konusunda
daha önce Adana'da sorun yoktu, ancak Dan ıştay karar ı ndan

sonra İ çi ş leri Bakanl ığı ndan, Valilikten gelen yaz ı da bize sadece

Dan ıştay ı n protokoldeki be ş inci s ı ray ı iptal etti ğ i ve diğ er

s ı ralardakilerin üzerine herhangi bir karar verilmedi ğ i, iptale tabi

olmad ığı bildirildi ve Cumhuriyet Ba şsavc ı s ı n ı n yan ı ndaki yerimiz

tekrar rektörden sonraya at ı ld ı . 2000 y ı l ı nda ç ı kar ı lan Bakanlar

Kurulu Karar ı esas al ı n ı yor, davan ı n Dan ıştaya aç ı lma tarihi 1998,

1998 y ı l ı nda Dan ıştay bildiğ iniz gibi önüne gelen davayla ilgili
inceleme yapmak zorunda, bunun d ışı na ç ı kam ıyor, ama bundan

sonra ç ı kan Avukatl ı k Yasas ı ndaki hüküm, daha sonra Barolar

Birliğ inin giri ş imiyle İ çi ş leri Bakanl ığı taraf ı ndan valiliklere
gönderilen genelge gene dikkate al ı nmadan eskiye dönü ş yap ı l ı yor.

Bana göre burada bir haz ı ms ı zl ı k var, bu haz ı ms ı zl ığı n üzerine
gitmemiz gerekiyor. Bizim gözümüz yükseklerde yer almak de ğ il,

sadece olmas ı gereken yerde olmam ı z, bunun sava şı n ı vermek.

Bunu bir türlü anlam ıyorlar. Bir k ı s ı m odalar barolar ı n neden

protokolde yer ald ığı n ı , kendilerinin olmad ığı n ı soruyorlar ve bir

k ı s ı m meslek odalar ı bizi kendi yanlar ı nda platförmlara davet

ettiğ inde "bizim kuvvetler ayr ı l ığı ilkesinde yarg ı erki içinde yer

ald ığı m ı z ı" anlatmakla bir saatim geçiyor. Ama, diğer meslek

odalar ı n ı n bunu anlamaktaki zorluğunu bir yerde anlayabilirim,
fakat Adalet Bakanl ığı n ı n, İ çiş leri Bakanl ığı n ı n, Valiliklerin genelgeyi
kanunun önünde saymas ı n ı anlayamam, buna anlam veremem ve
bu konuda herkes kendi derdini burada bireysel olarak anlatmak
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yerine -bu konuda Yücel Bey beni ba ğış las ı n- Barolar Birliğ inin
merkezi olarak, fonksiyonel görevi oldu ğ una inan ı yorum. Çünkü,
Barolar Birliğ i Türkiye'deki tüm boralar ı n sesi olmak zorundad ı r.
Bunun için de Barolar Birli ğ ine ihtiyaç vard ı r. Adana'dan benim
sesim az ç ı kar, ama Türkiye Barolar Birli ğ i burada 74 baroyu toplar
ve kendisiyle birlikte 75 sas ç ı kar, o zaman Türkiye'de bir şeyler
yapmak mümkündür.

Değerli başkanlar; cezaevlerinde arama konusu gerçekten
y ı lg ı nl ığ a vard ı racak boyutlara ulaşt ı . Denizli Barosu Ba şkan ı m ı za
yapt ığı bu eylemden dolay ı Adana Barosu olarak desteğ imi sunmak
istiyorum. Cezaevinde y ı lbaşı ndan önce Adana'da böyle bir sorun
yokken, şu anda yap ı lan aramalarda kemer ç ı kartma, ayakkab ı
ç ı kartma, hatta üç bayan avukata sutyen ç ı karma neticesinde
olacak şekilde duyarl ı kap ı dan geçmede aramalar yap ı ld ı .
Başsavc ı l ı kla yapt ığı m ı z görüşmelerde burada aramay ı
jandarman ı n yapt ığı ve duyarl ı kap ı sinyal verdiğ i sürece avukat ı n
içeriye b ı rak ı lmad ığı konusunda ve jandarman ı n burada tav ı r
koyduğ u konusunda bir aç ı klama getirildi. Ama, Birlik Ba şkan ı m ı z ı n
bir defa yapt ığı aç ı klamada, içi ş leri Bakan ı yla yapt ı klar ı bir
görü şmede bu konuda Adalet Bakan ı n ı n yanl ış tutumunun olduğ u
ifade edildi. İ çiş leri Bakan ı ve Adalet Bakan ı yla bu konunun çok
acilen yine görü şülmesini, aksi taktirde tüm barolar ı n cezaevine
girişte avukatlara özel, ayn ı tip bir k ı yafet haz ı rlamas ı n ı öneriyorum.

Staj konusuna gelince, Istanbul'da yap ı lan Stajyerler
Forumuna biz dört arkada şı m ı z ı görevlendirdik, ancak dün Barolar
Birliğ ine gelen ve Adana'y ı temsil etti ğ ini söyleyen bir arkada şı m ı z
varm ış , o bizi temsil etmiyor, onu vurgulamak istiyorum. Adana
Barosu stajyerler avukatlar ı , ortak görü ş lerini Barolar Birli ğ i
Başkan vekilimiz Ziya Yergök'ün de kat ı ld ığı bir toplant ı da tart ışt ı lar,
dile getirdiler ve kendi aralar ı nda ald ı klar ı bir karar ı bize sundular.
Buradaki talepleri, birincisi s ı navdaki geçerlilik notunun biraz
aşağı ya çekilmesi.
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İ kincisi, 24 Kas ı m'da yap ı lacak seçimde s ı navdan alt ı hafta
önce staj ı n bitim belgesine sahip olmak gerekiyor. Staj bitim
belgesini almadan, s ı nava ait paray ı yat ı r ı p, 24 Kas ı m'dan bir gün
bile önce bitse staj bitim belgesi al ı nsa, bu s ı nava girilmesi
gerekti ğ ini öne sürüyorlar ve bu konuda talepleri var.

Üçüncü olarak, askere gidecek, özelli}<le erkek stajyer
avukatlar ı n sorunlar ı var. İ kinci s ı nav tarihinih buna göre
ayarlanmas ı ve ikinci s ı nav tarihinde de askerde olacak stajyer
avukatlara bir kolayl ı k sağ lanmas ı veya bu konuda bir giri şmede
bulunulmas ı n ı da talep ediyorlar.

Dördüncü olara, Barolar Birli ğ i taraf ı ndan yap ı lan bu s ı nav
sorular ı ve ağı rl ı k puanlar ı yla ilgili kuş kular ı şu; mesela s ı navda
ticaret hukuku denilmi ş , ticaret hukukunun hangi dallar ı ndan
sorular ç ı kacak? Çok geniş bir saha olduğu için "deniz hukuku
sorulacak m ı ?" mesela diyorlar, sigorta hukuku, kara ticareti
hukuku gibi özel dallardan bunlar ı n kendi aralar ı ndaki ağı rl ı k puan
dağı l ı m ı ne olacak? Bunun belirgin hale gelmesini talep eden

rkadaş lar ı m ı z var. Onun d ışı nda haz ı rlanacak sorular ı n Barolar
Birliğ ince olu şturulmas ı konusunu gündeme getirdiler. Bir de son
olarak kredi konusunda geri ödeme muacceliyetinin ruhsat al ı m
tarihinden sonra ba ş lamas ı n ı öneriyorlar.

Staj eğ itimi konusuna gelince, de ğerli arkadaş lar ı m; ben
haftada iki gün, iki şer saatten dört saat stajyerlerime e ğ itim
verdiriyorum. Bunun baro olarak bana bir maliyeti var, bir külfeti
var. Orada bu anlat ı mlar ı yapacak arkadaş lar ı m ı za ihtiyac ı m ı z var.
Zaman zaman hocalardan destek almam ı z ve Adana d ışı ndan bu
konuda uzman ki ş ileri getirtmemiz gerekiyor. Barolar Birli ğ inin
Ankara'da kuracağı staj eğ itim merkezine ben karşı değ ilim.
Burada tüm Türkiye avukatlar ı n ı n ortak karar almas ı na ve en
az ı ndan stajyerlerin tüm Türkiye stajyerlerinin birbirini tan ı mas ı na
belki vesile olabileceği dü şüncesiyle buna kat ı l ı yorum. Ama, benim
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Adana Barosu olarak veya diğer barolar ı n staj eğ itimi konusuna da
buradaki kaynaklardan destek olunmas ı gereğ ini de vurgulamak,
bu aç ı dan da Erzurum Barosu Ba şkan ı arkadaşı m ı za da kat ı ld ığı m ı
da ifade ediyorum. Benim haftada iki gün vermek zorunda
olduğ um staj eğ itimini bir eğ itim program ı içinde sağ lamam
gerekiyor. Bunu kendi bütçemle yapam ı yorum, kendi baromdaki
imkanlarla sağ layam ı yorum, bu aç ıdan benim mutlaka Adana'ya
destek almam laz ı m. Sağ olsun Eralp Hocam geldi, Semih Güner
arkadaşı m ı z geldi Adana'ya ve bunlar ı n bir faydas ı oluyor. En
az ı ndan oradaki stajyerlerin ufku aç ı l ı yor. Bu aç ı dan bu olaylar ı n
tekrar değerlendirilmesini ben arz ediyorum.

Sayg ı lar sunuyorum.

OTURUM BAŞKANI- Teşekkür ederiz Say ı n Erdem. Efendim
söz s ı ras ı Izmir Barosu Baş kan ı Say ı n Özkan'da.

Buyurun Say ı n Özkan.

Av. NOYAN ÖZKAN (Izmir Barosu Ba ş kan ı)- Say ı n
başkanlar, say ı n misafirlerimiz; hepinizi sayg ı yla selaml ı yorum.
Gündem önerilerine göre konu ş mak istiyorum.

Adalet Bakanl ığı n ı n -ben Bakan demiyorum, çünkü bakanlar
geligeçicidir; fakat genel olarak Türkiye'de- bir tutumu var. Ben
bu tutumu iki kelimeyle, öz olarak şöyle tarif ediyorum; savunmaya
sayg ı s ı z bir tutum, yani bu gayet net bu. Yani, hiçbir zaman, ta
öğ rencili ğ imden, 70'li y ı llardan bu yana Adalet Bakanl ığı n ı n
savunman ı n yan ı nda yer ald ığı n ı görmedim, bunun özeti bu. Bu
dönem Adalet Bakanl ığı , yani Say ı n Hikmet Sami Türk
dönemindeyse gerçekten de ğ i ş ik dönemlerde burada gündeme
getirdiğ imiz birçok konuda hep grafikte geriye dü şme var. F Tipi
Cezaevleri olay ı n ı biraz hat ı rlayal ı m ve bu. konularda barolar ı n
görüş leri, Izleme Kurullar ı olsun, Ceza Infaz Kanununun haz ı rl ı k
çal ışmalar ı olsun, 16. Madde de ğ i ş ikliğ i olsun, bu konularda verilen
taahhütler yerine getirilmeden çok ciddi bir operasyon yap ı ld ı
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biliyorsunuz ve çok fazla güç kullan ı ld ı o operasyonlarda ve
yaklaşı k 30-40 kiş i öldü. Bu bence tamamen Adalet Bakanl ığı n ı n
bir beceriksizli ğ i ve ayn ı zamanda taahhütlerin ihlalidir. Bunlar ı
hat ı rlatmak istiyorum, çünkü baz ı şeyleri unutuyoruz.

Ondan sonra, baştan beri avukatlar ı n cezaevlerine girme
sorunu, baro ba şkanl ığı m döneminde baroya en fazla gelen ş ikayet
ve yelpazenin sol taraf ı ndan sağ taraf ı na kadar tüm avukatlar ı n
müşterek olduğ u bir konu. Bu konuda avukatlar gerçekten çok
üzülüyorlar ve en az ı ndan bu konuda ceza avukatl ığı n ı b ı rakan
meslektaş lar ı m ı z var ve biz buna çözüm bulamad ı k. Adalet
Bakanl ığı bürokrasisinin tepeden inme, Bonapartist yap ı daki bu
konuda boralara, savunma mesle ğ ine karşı olumsuz tutum ve
davran ış lar ı neticesinde, bunlar Cumhuriyet savc ı l ı klar ı na veya o il
veya ilçedeki cezaevi müdürlüklerine ve hatta İ çiş leri mensuplar ı na
da sirayet ediliyor ve sorun çözülemiyor. Baz ı yerlerde bireysel
çabalarla sorunlar çözülüyor, ama meslekta ş lar ı m ı z ı gerçekten
rencide eden bu durum devam ediyor. Bu durumun sorumlusu bir
yerde biziz, ama esas yönetim onlarda oldu ğu için Adalet
Bakanl ığı .

Şu vekalet pulu uygulamas ı ndan yine eski bir örnek; biz
vekalet pulunu stajyer avukatlara kredi sa ğ lanmas ı için, yasan ı n
i ş lerliğ i için elimizden geleni yaparken, bir bak ı yoruz Adalet
Bakanl ığı bürokratlar ı bir araya gelmi ş , Orman Bakanl ığı na, SSK'ya
"Efendim, siz kamu kurumusunuz, kamu avukatlar ı vekalet pulu
yap ışt ı rmayabilir" diye mütalaalar veriyor. Bunu Say ı n Bakanla
yapt ığı m ı z karşı l ı kl ı bir görü şmede Say ı n Ankara ve İ stanbul Baro
Başkanlar ı da vard ı , izah ettik, bürokratlar ı n ı çağı rd ı "böyle bir şey
olmaz" dedi, ama geçen hafta bir hakim beyle görü ştüm Izmir'de
"bir kamu kurumu önüme bakanl ığı n ı n genelgesini ç ı kard ı ve
vekalet pulu konusunda bir savunma yapt ı " dedi, ben bu aç ı dan
bunu kabul etmedim ve saire" yani h ğ la o bakanl ığı n mütalaas ı
dolaşıyor bütün mahkeme ve hukuk kurumlar ı nda: Say ı n Bakan ı n
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"Efendim, tamam bu yanl ışt ı r, bunu geri al ı r ı z" laf ı tamamen laf
düzeyinde kalm ışt ı r. Bürokrasi dediğ ini ve etkisini sürdürüyor.

Size bir somut örnek vereyim, biliyorsunuz zaman zaman
gündeme getiriyoruz, Bergama Olay ı ndaki son geli şmeyi çok k ı sa
olarak söyleyeyim; burada eski ad ı Euroğ old, yeni ad ı Normandy
olan bir uluslararas ı madencilik ş irketi siyanürlü liç yöntemiyle alt ı n
madeni iş letmesi, arama ruhsatlar ı n ı ald ı . Bunlara köylüler kar ş I
ç ı kt ı , 1994'te Dan ıştayda bir dava aç ı ld ı [1998'de sonuçland ı ; ama
o yarg ı karar ı na rağmen Baş bakanl ı k bir genelge gönderdi
"Efendim; ülkemizin menfaatleri aç ı s ı ndan burada TÜB İ TAK'tan bir
rapor ald ı k, maden iş letmesi yap ı l ı r" denildi ve yarg ı karar ı na
rağ men maden çal ışmaya devam ederken, bu kez Baromuzun da
dahil olduğu bir davada Sağ l ı k Bakanl ığı n ı n bunlara verdi ğ i geçici
çal ışma ruhsat ı n ı n yürütmesi durduruldu ve karar Sa ğ l ı k
Bakanl ığı ndan gelen talimat uyar ı nca İ zmir Valiliğ i taraf ı ndan
otuzuncu gün uyguland ı , maden kapat ı ld ı . Zaten bu olaydaki bizim
konumuz "maden çal ışs ı n m ı çal ışmas ı n m ı , alt ı n madeni, şudur,
budur" değ il "yarg ı karar ı uygulans ı n m ı , uygulanmas ı n m ı , hukuk
devleti var m ı d ı r, yok mudur?" bunun mücadelesini yap ı yoruz ve
bir gün sonra Bakanlar Kurulu prensip karar ı diye bir kararla tekrar
bu madeni i ş letmeye açt ı lar. Bu Bakanlar Kurulu Karar ı Resmi
Gazetede yay ı nlanmad ı , Cumhurbaş kan ı imzas ı yok, bu Bakanlar
Kurulu Karar ı n ı Say ı n Ali Arabac ı , Ankara'da bize her zaman
yard ı mc ı olan Bursa Milletvekilimiz Baş bakandan resmen istedi,
alamad ı . Ben Sağ l ı k Bakanl ığı ve Valilikten istedim, temin
edemedim. Bu arada Bakanlar Kurulunun prensip karar ı için iptal,
davam ı z ı açt ı k gazete haberlerine dayal ı olarak. Ancak, Bakanlar
Kurulu prensip karar ı yok. Ben konuyu şuraya getirmek istiyorum,
hukuk devletinin temeline dinamiti atan, bir yarg ı karar ı n ı bir
Bakanlar Kurulu karar ı yla çiğneyen bu karar ı n alt ı nda Adalet
Bakan ı n ı n da imzas ı var. Ticaret Hukuku Profesörü, Ankara Hukuk
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Fakültesinden Hocam ı z, gidiyor oraya imzas ı n ı at ı yor, bunu da
dikkatinize sunuyorum.

Örneğ in, Adalet Bakanl ığı n ı n bütçe meslesi, Say ı n Bakan
bununla çok u ğ raşt ı güya, bu konuda tam bir ba şar ı s ı zl ığı vard ı r.
Adalet Bakanl ığı bütçesi genel Bütçe içinde binde 7'lere gerilemi ştir
ve bu dönemde yeni yeni hukuk fakülteleri halen aç ı lmaktad ı r, 28
hukuk fakültesi kaç tane oldu, say ı s ı n ı ben de bilmiyorum, şu anda
20 bin hukuk öğ rencisi okuyor Türkiye'de nereye gidece ğ iz? 15
sene önce 3 hukuk fakültesi vard ı ve bunlar Türkiye için yeterliydi,
şu anda 28 hukuk fakültemiz ve 20 bin hukuk ö ğ rencimiz var,
herkesten değ i ş ik rakam ç ı k ı yor.

Ben say ı n baro başkanlar ı m ı zdan Adana Barosu Ba şkan ı na
kat ı l ıyorum, burada Adalet Bakan ı n ı n bizim istifas ı n ı istemekle
istifa edeceğ i yok; fakat Adalet Bakanl ığı n ı n ve Bakanl ığı n
savunmaya karşı bu tutum ve davran ış lar ı , yürüttüğ ü bu politika
ciddi bir deklarasyonla ele ştirilmelidir. Ben Say ı n Birlik Başkan ı m ı z
kadar da iyimser değ ilim, her seferinde de söylüyorum "ipler
kopacak" diye bir kö şede oturacak halimiz de yok, çünkü bu
Bonapartist yap ı da, bu tutum ve davran ış lar bizi de çok zorluyor,
yani görüyoruz. Son olarak bir örnek vereyim, çünkü bu benim
şahs ı m veya Izmir Barosuyla ilgili de ğ il, Barolar ı da ilgilendiren bir
örnek; bak ı n, Cezaevi Izleme Kurullar ı kurdular kanunla, ama bu
izleme Kurullar ı tam bir fiyaskoya dönü ştü. Burada bir toplant ı da
bütün arkadaş lar ı m ı z kendi illerindeki uygulamalar ı anlatt ı , Manisa
ağı rl ı kl ı olarak toplant ıda gündeme geldi ve o dönemde Izmir
Cezaevleri Izleme Kurulu için savc ı l ı k bizimle müteaddit yaz ışmalar
yapt ı , biz de konuya çok önem verdik ve hatta "yönetim kurulundan
kimse seçilmesin" dedik; • çünkü akçal ı bir olayd ıj şudur, budur;
ilanlar yapt ı k, bir sürü arkada ş başvurdu, içlerinden seçim yapt ı k,
ciddi bir şekilde zaman ay ı rd ı k. Tekrar bizden yaz ı yla
özgeçmi ş lerini istediler, buna bile ses ç ı karmad ı k "tamam,
özgeçmiş lerini verelim; çünkü bu Izleme Kurulunda yer almak
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önemlidir' dedik ve sonra İ zmir Barosundan İ zleme Kuruluna
kimseyi seçmedikleri gibi, Adalet Bakanl ığı müfetti ş liğ inden emekli
yeni bir avukat ı ve daha ziyade bütün meslekta ş lar ı n tepkisini
toplayan bir olay oldu, Buca Cezaevi Olaylar ı s ı ras ı nda üç ki ş inin
ölümüyle sonuçlanan olaylarda İ zmir'de Cumhuriyet Başsavc ı s ı
olan Melih Tar ı da bu izleme Kuruluna seçildi. Emekli, Ankara
Başsavc ı s ı , Ankara'dan gelen. Yan ı lm ı yorsam, Ankara'da da on
kiş inin öldü ğ ü Ulucanlar Olay ı nda da burada başsavc ı yd ı . Yani, bu
tartışma yaratabilecek bir isim ve üstelik emekli bir savc ı , bürokrat,
bunu İ zmir Barosu çok sert bir biçimde Yönetim Kurulu karar ı yla
protesto etti ve Adalet Komisyonu Ba şkal ığı buna sert bir şekilde
cevap verdi. Ş imdi yeni bir evrak var elimde, Adalet Bakanl ığı
Ceza İş leri Genel Müdürlü ğünün 2 Nisan 2002 gün, bilmem kaç
say ı l ı mücibname örne ğ i iliş ikte gönderilmiştir. Ben Mücibnameyi
bilmiyordum, onu ö ğrendim ş imdi, İ zmir Barosu Ba şkan ı ndan yani,
benden savunma istiyorlar. Olay ş u; " İ zmir Barosu Yönetim Kurulu
ve Noyan Özkan' ı n izleme Kurulu tepkisi olarak Yeni As ı r ve
Turkish Daily News'de ç ı kan demeçleri nedeniyle buradaki savc ı n ı n
cezaevindeki çat ış ma s ı ras ı nda Izmir Cumhuriyet Savc ı s ı olduğ u,
bu çat ışmada üç ki şinin öldüğ ü ve saire,ve saire, bu şekildeki
aç ı klamalarla 3713 Say ı l ı Terörle Mücadele Kanunu 6' ı nc ı
maddesine ayk ı r ı davrand ığı ve şekilde soru şturma gerektirir
nitelikte görülmü ştür" deniliyor, yani Terörle Mücadele
Kanunundan yak ı nda mahkemeye ç ı kacağı z. Terörle Mücadele
Kanuna göre terörle mücadelede yer alan ki ş ileri eleştirmek
mümkün değ il, bu ağı r para cezas ı n ı gerektiriyor, öyle bir hüküm
var. Biz bu aç ı klamalar ı yaparken, bunlar akl ı m ı z ı n ucundan bile
geçmiyordu, olay ı n geldiğ i yeri görüyoruz. Bu Adalet Bakanl ığı n ı n
bürokrasisinin yaratt ığı bir olayd ı r. Her ne kadar Bakan ad ı na
imzalar at ı l ı yorsa da, bundan Bakan da sorumludur.

Bilgi ve belge edinmeyle ilgili olarak burada hepimiz
çal ışıyoruz, tabii baz ı s ı k ı nt ı lar ı m ı z var, örneğ in son Emniyet Genel
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Müdürlü ğ ünün "kimliklerle ve avukatlara devlet s ı rr ı d ışı nda
yard ı mc ı olunmas ı " hakk ı ndaki genelgesi olumlu. Yani, uğ raşı l ı nca
baz ı yerlere var ı yoruz. Bankalarla ilgili büyük s ı k ı nt ı lar ı m ı z var, ben
özellikle Birlik Yönetiminin BDDK düzeyinde bu olay ı çözmesini
öneriyorum.

Vergi dairelerinde ve nüfusta s ı k ı nt ı lar ı m ı z var, yani valilik
genelgelerine rağ men nüfus ve vergi daireleri kendi bildiklerini
okumaya devam ediyorlar. Bu iş lerin de daha ziyade Ankara'da
özellikle ilgili bakanl ı klar ı n genelgeleriyle çözülece ğ ini
dü şünüyorum. Ancak, barolar ı n da yarat ı cj olmas ı gerekiyor.
Bence bu konularda çok miktarda dava açmam ı z, suç
duyurusunda bulunmam ı z laz ı m, rahats ı z etmemiz laz ı m yani kamu
yönetimini.

Protokolle ilgili olarak, bu s ı k ı nt ı lar sürüp gidiyor, yani
yönetmelik hâlâ yürürlükte, İ çi ş leri Bakanl ığı genelgesinde
bahsediliyor. Biz ilk Avukatl ı k Kanunu ç ı k ı nca özellikle bu
"Cumhuriyet Başsavc ı s ı n ı n yan ı nda yer almayla" ilgili hükümden
istifade ederek, protokoldeki yerimizi de ğ i ştirttik Izmir'de, ayn ı
uygulama devam ediyor, yani İ zmir'de protokolde Baro Ba ş kan ı
Cumhuriyet Başsavc ı s ı n ı n yan ı nda yer al ı yor. Bunu kanundaki o
maddeye iyi sar ı lmak laz ı m. Gerekirse o uygulamay ı yapmayan
vilayet ya da idare hakk ı nda bence idari yarg ı ya gitmek laz ı m.
Say ı n Ankara Barosu Ba ş kan ı Sad ı k Beyin bu Nev şehir
Cumhuriyet Başsavc ı s ı hakk ı ndaki olaydaki son geli ş meleri
anlatmas ı da önemli. Burada yine bir yarg ı karar ı n ı n delindiğ ini,
dolayl ı olarak çiğ nend İğ ini görüyoruz, o Ba şsavc ı n ı n bundan sonra
konuşmas ı zor, ona da sahip ç ı kmak laz ı m; oradaki olay sadece bir
protokol meselesini geçmi ş , bir yarg ı karar ı n ı n çiğ nenmesi
aşamas ı na gelmiştir.

Genel değerlendirme olarak baz ı konulara değ inmek
istiyorum, her baronunun kendisine göre politikas ı ve karşı laşt ığı
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sorunlar değ iş ik olabiliyor, fakat bu stajyerlerle ilgili ciddi sorunlar
yaşı yoruz, stajyer avukatlar sürekli olarak bizimle temas halindeler,
biz de onlar ı n sorunlar ı n ı zaman zaman birliğe, zaman zaman di ğer
meslektaş lara götürüyaruz. Burada Türkiye Barolar Birli ğ inin
yönetiminde de yeni bir aç ı l ı m seziyoruz, bunun için kendilerine
teşekkür ediyorum, yani "bana göre bir karar al ı nm ışsa, o karar illa
uygulanacak" diye bir şey yoktur, karar hatal ı olabilir ya da o
dönemin koş ullar ı onu gerektirebilir, Say ı n Birlik Başkan ı "baz ı
değ i ş iklikler yapt ı klar ı n ı " söylüyor.

Uzatmak istemiyorum, benim çok somut önerilerim var; bir
kere bu s ı nav ı n birinci tarihi, çok sak ı ncal ı bir tarih oldu, az kat ı l ı m
olacak ÖSYM'yle ilgili olarak ikinci tarih üzerinde durulmal ı , y ı l sonu
veya hemen y ı lbaşı gibi, yani ikinci s ı nav ı n çok yak ı n tarihlerde
olmas ı isteniyor. burada çok somut olarak protokolde yer alan ve
değ i şmesinde yarar gördü ğüm hususlar ı söylüyorum, bir baro
başkan ı m ız belirtti, burada s ı navda geçme oran ı m ı z yüzde 70
olarak belirtilmi ş , bu belli bir olay, bunu bissedebiliyoruz, bunu
tahmin edebiliyoruz; hakimlik, savc ı l ı k s ı nav ı ndan da belli. Stajyer
avukatlar bu konuda çok büyük ma ğduriyete uğ rayabilir. Bu başar ı
oran ı n ı yüzde 50 olarak de ğ i ştirilmesinde yarar yar protokolde. Bir
de not ortalamas ı , yönetmelikte neyse, bu yüzde 70 çok büyük
problem yaratabilir, yüzde 50 olmas ı nda yarar var. Bir de ş imdi
burada yüzde 70-yüzde 30 meselesi var; burada s ı nav sorular ı n ı n
yüzde 70'i genel hukuk bilgileri, akademik bilgiler, yüzde 30'u da
avukatl ı k mesleğ i ve avukatl ı k hukukundan olu şacak. Bu
I ı akikatten yanl ış bir şey, çünkü zaten akademik bilgilerle geliyorlar,
onlarca, yüzlerce s ı nava girerek geliyor stajyer avukatlar. Bu
konuda da ciddi ve hakl ı tepkileri var "biz niye s ı navda yok i ş
hukuku, icra hukuku, ticaret hukuku" burada da arkada şı m ı z diyor
ki, ticaret hukukunun hangi dal ı ve saire, bence bu tersine
çevrilebilir. Yani, hakikatten avukatl ı k hukuku ve meslek kurullar ı
daha s ı n ı rlar ı belli.

Temel hukuk bilgileri olabilir. Kredi kullan ı m ı nda Say ı n Birlik
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Yönetimine eteştirim var, biz bunlar ı bugün söylemedik. Şu da iyi

değ il "biz bunu söylemi ştik, ve saire" böyle de söylemek
istemiyorum. Bunun buraya gideceğ i belliydi, kredinin kullan ı m ı nda

Say ı n Yönetim haz ı rlad ığı yönetmelikler ve uygulad ığı potitikalarda

çok cayd ı r ı c ı davrand ı , ş imdi yumu şamalar ı görüyoruz, teşekkür

ediyoruz; ama çok cayd ı r ı c ı davrand ı , Say ı n Başkan ı m ı z ş iddetli

başvurulardan falan bahsediyor, ama rakamlar elimizde; Izmir'de
400 stajyer avukat var, toplam başvuru say ı s ı 40, bir de bunlardan
kefil göstermedikleri için ret edilen 10, sadece 30 ki ş i kredi al ı yor.

Genel alarak Türkiye'de yapt ığı m değerlendirmelerde -avukatl ı k
kanunu ç ı kal ı neredeyse bir y ı l oluyor say ı n meslektaş lar ı m ve
vekalet putu uygulamalar ı için sabah-akşam çal ışı yoruz, sinir

bozucu bir çal ışma biliyorsunuz ve devaml ı olarak engeller ç ı k ı yor.
Bilmiyorum 3,5-4 trilyon para toplanm ış ve bu paran ı n ancak şu
ana kadar sadece yüzde lOu stajyerlere dönebildi, verilebildi. İşte

bu nedir? Bu uygulaman ı n cayd ı r ı c ı l ığı ndan oldu. Bu konudaki

cayd ı r ı c ı tutum ve davran ış lar ı m ı z ı geri çekebiliriz, yine yineliyoruz
kefaletnameye gerek yok, bunu bir dayan ışma katk ı s ı olarak

görüyoruz. Dolay ı s ı yla, bunu illa da "avukatlardan ya da stajyer
avukatlar bir gün avukat olduklar ı nda bunlar ı n kefaletnamesine
gerek yok" diye dü şünüyorum. Çünkü, bu cayd ı r ı c ı oluyor, bunun

fark ı nday ı z.

Konu şmam ı bitirmeden önce bir konuya özellikle önem vermek
istiyorum, özellikle barolar ı na yeni avukatl ı k kanunlar ı yla insan

haklar ıyla hukukun üstünlü ğ ünü savunmak, korumak, bu
kavramlara i ş lerlik kazand ı rmak konusundaki görev, yetki ve
sorumluluğ unu biz Izmir Barosu alarak en iyi bir şekilde

uygulamaya çal ışı yoruz. Bu konuda da çok rahats ı z alan kurumlar

var, bu konular ı da çok iyi biliyoruz, fakat elimizde kanuni yetki
olduğu için, bu kanun maddesini gerçekten hem yapt ığı m ı z
yazışmalarda, hem yapt ığı m ı z uygulamalarda, hem insan haklar ı
merkezi, i şkenceyi önleme gurubu kurduk mesela, i ş kenceyi
önleme grubu kurulumuz, hem de valilik, il ve ilçe insan haklar ı
kurullar ı nda bunu çok aktif bir şeklide kullan ı yoruz ve bunun da
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baz ı yararlar ı n ı görüyoruz. Ancak, ben bu insan haklar ı n ı korumak
ve bu kavramlara i ş lerlik kazand ı rmak maddesiyle ilgili olarak
uygulaman ı n tüm Türkiye'de yay ı lmas ı n ı ve bu konuda da barolar
aras ı nda ciddi bir görü ş al ışveriş i olmas ı n ı da temenni ediyorum.
Bu konularda tabii ki -belki haddim değ il ama- baz ı yerlerde çok
zay ıf görüyorum baz ı barolar ı . Bu konulara ciddi bir şekilde
eğ ilmiyorlar, bunu biz ciddi bir şekilde tespit ediyoruz; lütfen tüm
barolar bu olayla ilgili olarak kanunun kendilerine verdi ğ i tüm
yetkileri sonuna kadar kullans ı nlar diliyorum.

Say ı n Başkan 'web sitesinin yenilenece ğ ini" söylüyor, yani
web sitesi biran önce i ş lerliğ ine kavuşmal ı d ı r, bunu rica ediyoruz.
Çünkü, art ı k bu genelgeler, yeni ismiyle -te şekkür ederiz-
duyurular, kağı t kağı t geliyor tamam; ama bunlar lütfen bu siteye
konulursa ve yine her toplant ı da tekrar ediyorum, yine tekrar
edeceğ im, iletiş im aç ı s ı ndan, olaylara hakim olabilmek aç ı s ı ndan
hiçbir sak ı ncas ı yok. Emir Baromuzun kararlar ı web sitesinde
yay ı nlan ı yor, lütfen Barolar Birliğ i Yönetim Kurulu kararlar ı n ı web
sitesinden öğ renelim veyahut da bu konuda kafalarda bir soru
i şareti varsa, en az ı ndan ş itreli olarak yapars ı n ı z, barolar girer,
şifreli olarak al ı r; ama en az ı ndan Yönetim Kurulu karalar ı n ı yaz ı l ı
olarak gönderin bize. Ben en az ı ndan yönetim kurulu kararlar ı n ı
öğ renmek istiyorum bir Baro Ba şkan ı olarak, ne oluyor, ne gidiyor
bunlar ı bilmek istiyorum. Burada sizin yapt ığı n ı z sunuş larda
bunlardan belli ölçüde bilgi sahibi oluyoruz. Hiçbir sak ı ncas ı yok,
yarar ı var.

Efendim, çok teşekkür ederim.

OTURUM BAŞKANI- Konu şma s ı ras ı Hatay Baro Başkan ı
Say ı n Nabi İ nal'da.

Buyurun Say ı n İ nal.

Av. M. NAB İ NAL (Hatay Barosu Ba ş kan ı)- Say ı n
Milletvekilim, Türkiye Barolar Birliğ inin Geçmi ş Dönem Başkanlar ı ,
Say ı n Birlik Baş kan ı m, Yönetim Kurulu üyeleri ve ba şkanlar ı m;
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bize gönderilen program uyar ı nca görüş lerimi sizlere sunmak
istiyorum.

Adalet Bakanl ığı n ı n genelgesi yüz karas ı , o konuda Birlik
Başkarum ı zla telefonla yapt ığı m görü ş mede Say ı n Adalet Bakan ı na
gideceğ iz dediğ inde lütfen, "Say ı n Adalet Bakan ı değ il, Adalet
Bakanl ığı deyin ve bundan sonra da böyle kullanman ı z gerekir"
demiştim, san ı yorum Başkan ı m hat ı rl ı yorlar. Yasam ı z ı n 50'inci
maddesi aç ı k, bize yer tahsis etmek zorundalar ve buradaki
sonuçlar da bir kalem unutuldu, temizlik kalemi de bizden
isteniliyor. Yani, kendilerinin kulland ığı tuvaletlerin, çay ocaklar ı n ı n
gideri de bizden isteniliyor. Biz Hatay Barosu olarak elbette ki
Barolar Birli ğ inin, buradaki ba şkanlar ı n alacağı karara sayg ı l ı y ı z,
ama bizim görü şümüz "bu para bizden istendi ğ i taktirde ödemeyiz"
zaten istenmedi, öyle bir talep de gelmedi, ama ödemeyece ğ iz.
"Ödemediğ imiz taktirde yap ı lmas ı gereken yasal i ş lemler neyse
yaps ı nlar, buyursunlar; güçleri yetiyorsa da icrai yolla ç ı kars ı nlar"
diyoruz, bu konudaki görü ş ümüz bu.

Bilgi ve belgeler konusuna gelince, bilgi ve belgelerin
istenmesinde gerçekten baz ı konularda s ı k ı nt ı lar var, birebir
görüşmelerde bunlar ı çözüyoruz, ama baz ı lar ı kendi kanunlar ı n ı ve
yönetmeliklerini ortaya koyuyorlar. Zaten yeni yasam ı zda bize
birçok haklar verildi, ama biz bu haklar ı n çoğ unu kullan ı r durumda
değ iliz, bunun nedeni de karşı m ı za ç ı kan yönetmelikler, kar şı m ı za
ç ı kan özel yasalard ı r. Örneğ in nüfus olay ı , Birlik Başkan ı m ı za da
ilettik, ama h ğ lğ çözülemedi, yasalar ı n ı ve yasalar ı na dayanarak
ç ı kartt ı klar ı genelgeyi öne sürüyorlar. Ş imdi, bilmiyoruz yasa m ı
üstün, genelge mi üstün. Bunun burada çözüme ula şt ı r ı lmas ı
laz ı md ı r. Yani, bu konuda birli ğe çok önemli görevler dü ş üyor.
Benim kan ı m şudur:

Bize yasayla tan ı nan haklar ı n tam olarak Türkiye genelinde
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çözümlenebilmesi için, Barolar Birliğ inin yukar ı dakilerden; yani
bankalarsa Bankac ı l ı k Düzenleme ve Denetleme Kurulundan,
bakanl ı klarsa her bakanl ığı n bizzat bakanl ı k ve müsteşarl ı klar ı yla
görüşmeler yapmak suretiyle sorunun çözümü için genel bir tamim
yay ı nlatmas ı n ı sağ lamal ı d ı rlar. Bunun d ışı nda birebir görü şmelerle,
ancak üç-beş baronun sorunu çözülmüş olur, ama diğerlerinde
sorun çözülmü ş olmaz.

Yine, kimlik olay ı na burada değ ineceğ im; Barolar Birliğ inden
rica ediyorum, lütfen 1969'dan beri Türkiye Barolar Birli ğ inin bir
delegesi olarak, hiçbir şey beklemeden, sadece Barolar Birli ğ ine,
Barolara hizmet için sizin aran ı zda bulunan bir ağabeyiniz olarak
rica ediyorum, kimlik sorununu çözün. Vakfa ba ğış meselesini
ortadan kald ı r ı n. Özür diliyorum, ben bunu bir haraç olarak
değerlendiriyorum, 47 bin avukat içinde san ı yorum bize gönderilen
bültende her halde 5-6 yüz arkada şı m ı z ya ald ı , ya da almad ı ;
demek ki, 47 bin avukat bu kimli ğ i alm ı yor, barolar ı n ı n verdiğ i
kimliğ i kullan ı yor ve bu böyle olunca da ne oluyor? Resmi kurum ve
kuruluş larla çat ış maya gidiliyor, bu kimlik geçerlidir, geçersizdir.
Zaten, Barolar Birli ğ inin kimliğ inin geçerlili ğ ini kabul ettiremedik, bir
de barolar ı n kimliğ inin geçerlili ğ ini kabul ettirmek için mücadele
ediyoruz. 'Lütfen şu on milyonlardan vazgeçin, be ş milyon sadece
kimlik bedelini al ı n, barolara da para b ı rakmay ı n ve böylece bu
kimlik sorununu lütfen çözün, bu konuyu bir kez daha
değ erlendirin" diyor, Yönetim Kurulundan bunu rica ediyorum.

Protokol meselesi, az önce Izmir Baro Baş kan ı m ı z da
söylediler, barolar bizim de bir sorunumuz yok, biz protokol
sorununu çözdük yasalara uygun olarak, protokole devam
ediyoruz, uygulat ı yoruz, ama Hatay Barosunun, Izmir Barosunun
sorununun çözülmesi, Türkiye'de protokolün çözülmü ş olmas ı
demek değ ildir. Yasam ı z ı n ç ı kmas ı n ı n hemen arkas ı ndan Türkiye
Barolar Birliğ ine yazd ı k "Protokol Yönetmeliğ ine göre Barolar ı n
yerinin yasaya uygun şekilde belirlenmesi, Türkiye Barolar
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protokolün uygulanmas ı , son olarak da bunun yasal hale getirilmek
istenmesi, son olarak gönderilen kararnameyle avukatlar ı n
temizlik, ayd ı nlatma ve saire gibi giderlere kat ı lmak istenmesi hep
bundan kaynaklanmaktad ı r. Bu konuda Osmaniye'mizde
Defterdar Bey, Defterdarl ığ a gelen genelge üzerine bir eleman ı n ı
göndererek ve Baromuzdan kat ı l ı m pay ı istediler. Defterdar
gerçekten kibar, nazik bir insan, ben bunu gelen eleman ı na
ödemeyeceğ imizi söyledim, sonra Defterdar Bey bir bayram
töreninden sonra Baroyu ziyaret etti, bir çay ı m ı z ı içti' böyle bir
genelge olduğunu, kendinin de pek uygun bulmad ığı n ı , ne
yapacağı n ı da bilemediğ ini" ifade etti, ben 'ödemek istemiyoruz,
Barolar Birliğ inin görüşü de böyle, bu konuda yukar ı da uğ raşı l ı yor,
elektriğ imizi kesebilirsiniz" dedim, tabii böyle bir uygulama yapmak
istemiyor, ama elinde Bakanl ığı n göndermi ş olduğ u bir tamim var.
Bu arada Düziçi ilçemizin ayr ı bir baro odas ı yoktu, salonun bir
bölümünü bölerek, duruşmaya giden arkada şlar ı m ı z ı n oturmas ı için
bir yer ayarlad ı k. Orada bir lamba vard ı r, ay ı rd ığı m ı z yer lamban ı n
alt ı na geldi, ancak prizi yoktu, baromuzda bulunan eski fotokopi
makinesini oraya hediye ettik, bir priz çektirmek istemi ş ler, savc ı
müsaade etmemi ş . Bana telefon etti, Savc ı Beyle görü ştüm, Savc ı
Bey dedi ki: Elimizde böyle bir şey var, ayr ı abone olman ı z laz ı m"
ve bir sürü yasay ı gösterdik, izah ettik bildi ğ imiz konular ı , ama
sorunu çözemedik. Ş imdi, Düziçi ilçemizin küçük bir baro odas ı
var, elektri ğ i var, prizi olmad ığı için, priz çekemediğ imiz için fotokopi
makinesi ve faks maalesef çal ışam ı yor. Efendim, uzak bir yerden
ayr ı bir kablo çekilmesi gerekiyor, o k ı s ı mda yok, holü böldüğ ümüz
için buna da Savc ı Bey müsaade etmiyor.

Gündemin di ğ er maddesi, tüm kamu kurum ve kurulu ş lar ı n ı n
avukatlar ı n görevlerini yerine getirmesinde yard ı mc ı olmalar ı
konusu. Bu konu 'kanundaki özel hükümler sakl ı kalmak kayd ı yla"
diye belirtiliyor yasada. Bu "özel hükümlerin sakl ı kalma" kayd ı
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zaman zaman sorun ç ı kart ı yor yasada, örneğ in Noterlik Yasas ı n ı n
55'inci Maddesinde "Noterlik e yraklar ı n ı n, defterlerinin gizliliğ i"
hususu var, Avukatl ı k Yasas ı yla çat ışı yor, bir arkada şı m ı z noterde
bir belge aramak istemi ş esas defterlerini kar ışt ı rarak böyle bir
belge, maalesef noter müsaade etmemi ş . Bu konuda da
noterlerle sürtü şmemiz oldu. Noterler Birliğ ine yazd ı k, cevap
gelecek, sonucu bekliyoruz. Bu konuda yasal çat ış malar ı n olduğ u
konusunda birlik ba şkanlar ı n ı n bir araya gelip, bir konsensüs
sağ lamalar ı n ı n uygun olaca ğ ! kanaatindeyim.

Cezaevleri konusuna zaman darl ıı nedeniyle değ inmiyorum,
arkadaşlar ı m ı z zaten bu konuya değ indiler. Avukatl ı k Yasas ı nda
"polis karakollar ı nda, jandarma karakollar ı nda avukatlar ı n
müvekkiliyle görüşmesi için bir yer tahsis edilir" hükmüne ra ğ men,
maalesef hiçbir karakolda avukatlar ı n müvekkiliyle görü şeceğ i bir
ortam bugüne kadar sa ğ lanm ış değ il.

Barolar ı n protokoldeki yerleri konusunda Osmaniye'de rektör
falan olmad ığı için savc ı dan sonra komisyon başkan ı var, bu
konuda bir s ı k ı nt ı var.

Diğer bir s ı k ı nt ı resmi törenlerde gönderilen genelgeye göre
bayram törenleri yap ı l ı yor, ancak valiliklerin tertiplemi ş olduğ u
yemekler, baz ı özel kutlamalar ve baz ı odalar ı n davetlerinde baro
başkanlar ı na gerilerde bir masa verildi ğ ini, savc ı n ı n, valinin ayr ı bir
yerde, baro başkan ı n ı n herhangi bir meslek mensubuyla ayr ı bir
yere verildi ğ ini gördüm, bu ilk yemekten sonra bu tepkimi
gösterdim, bütün odalara, kurumlara da Avukatl ı k Yasas ı ndaki bu
protokol s ı ram ı z ı gösteren bir ya ı y ı göndererek, buna uyulmas ı
gerekti ğ ini belirttim. Yani, odalar falan, genellikle bunu bilmiyorlar,
bir kas ı t falan yok, bilmedik(eri için böyle oluyor, baro başkan ı
arkadaş lar ı m ı z ı n odalar ı bu şekilde uyar ı rlarsa faydal ı olacağı n ı
düşünüyorum.

Değerli başkanlar ı m; arkadaş lar ı m ı z ı n bahsetmediğ i, ancak
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Birlik Başkan ı m ı z ı n değ indiğ i bir konuya değ inmek istiyorum, son
günlerde avukat arkada ş lar ı m ı z hakk ı nda çok ş ikayet geldi ğ i
söylendi. Bu do ğ rudur, bizim Baromuzda da çok s ı k ı nt ı lar
y$anmaya baş land ı . Ülkemizdeki ekonomik s ı k ı nt ı lar avukatlar ı
etik aç ı dan da baz ı yanl ış iş ler yapmaya zorluyormu ş gibi geliyor
bana. Bugüne kadar hep hakimleri, savc ı lar ı , karakollar ı , Adalet
Bakanl ığı n ı eleştirdik. Kendi özeleştirimizi hiç yapmad ı k, acaba bu
keşmekeş liğ in oluşmas ı nda bizirt hiç mi kusurumuz yok?

Bizler gerçekten adalete, hakkaniyete ve hukuka uygun
hareket edebildik mi? Hakim ve savc ı lar ı n bize bak ışı belli, peki
halk ı n bak ışı nas ı l, bizi nas ı l görüyorlar? "Ne oldu ğ umuz kadar,
kamuoyunda nas ı l göründü ğümüz ve nas ı l alg ı land ığı m ı z da çok
önemlidir" diye dü şünüyorum. İş in bir de bu yönünün ele al ı nmas ı
gerekir, bu maksatla bundan sonraki toplant ı n ı n sadece bir
özeleştiri yapmak, kendimizi ve barolar ı m ı z ı değerlendirmek için
yap ı lmas ı n ı n uygun olacağı n ı dü şünüyor ve • teklif ediyorum.
mesleğ imizin onurunu ve sayg ı nl ığı n ı korumak, bizlerin elindedir.
"Biz sahip ç ı kmazsak, başkalar ı n ı n sahip ç ı kmas ı n ı da
bekleyemeyiz" diye dü şünüyorum.

Hepinizi sayg ı yla selaml ı yorum.

OTURUM BA ŞKANI- Çok teşekkür ediyorum Say ı n Özkan.
Değerli Başkanlar, değerli arkadaş lar; ş imdi buradan hep birlikte
otobüslere binilecek.

SALONDAN- Başkan ı m bir şey arz edebilir miyim?
Cumhurba şkan ı na yap ı lacak olan bu ziyaretin içeriğ i nedir, yani
nezaket ziyareti mi olacak?

ÖZDEM İ R ÖZOK- Evet, nezaket ziyareti.

SALONDAN- Ama mesleğ imizin sorunlar ı n ı n dile getirilmesi
gerekmez mi?

ÖZDEM İ R ÖZOK- Meslekle ilgili bir sorun değ il, ama söz
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aç ı l ı rsa söyleriz. Ama, gidi ş imizin amac ı nezaket ziyareti.

OTURUM BAŞKANI- Arkadaş lar, otobüslerle yukar ı ç ı kacağız,
saat 12'de Say ı n Cumhurbaşkan ı 'na gidilecek. Say ı n
Cumhurbaşkan ı n ı ziyaret Baro Başkanlar ı m ı z, Baro Temsilcileri,
Türkiye Barolar Birli ğ i yönetim, disiplin ve denetim kurulu üyeleri
taraf ı ndan yap ı lacakt ı r. Diğer konuklar ı m ı z burada kalacaklar,
ziyaretten sonra buraya dönülecek, yukar ı da yemek yenildikten
sonra, saat 14'te toplant ı ya kald ığı m ı z yerden devam edilecek
efendim.

İK İ NC İ OTURUM

OTURUM BA ŞKANI- Değerli arkadaş lar ı m, oturumu aç ı yoruz,
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toplant ı ya kald ığı m ı z yerden devam ediyoruz. Bana isimlerini
yazd ı rm ış arkadaşlar ı m ı bir okumak istiyorum, baz ı isimlerini
bildirmemi ş olanlar da vard ı r.

Tevfik Karabulut Ordu; Hüseyin Karaahmeto ğ lu Rize, Hamit
Ş imşek Trabzon, R ı fat Çulha Edirne, Faik Y ı ld ı z Isparta, Serhah
Özbek Manisa, Güneş Gürseler Tekirdağ , Mustafa Ülkemoğ lu
Muğ la; Eyüp Duman Ağ r ı , Mustafa Özer Diyarbak ı r, Niyazi Ergin
Gökçe Malatya, Hüseyin Aygün Tunceli, Yusuf Yeti ş Eski şehir,
Koray Atak U şak, Y ı ld ı r ı m Aycan Denizli. Şu anda bana isimlerini
yazd ı ranlar bunlar.

Efendim, toplant ı m ı za Samsun Milletvekili Yekta Aç ı kgöz
kat ı ld ı lar, hoş geldiniz efendim.

Söz s ı ras ı Ordu Barosu Başkan ı Tevfik Karabulut'ta.

Buyurun Say ı n Karabulut.

Av. TEVF İ K KARABULUT (Ordu Barosu Ba şkan ı)- Say ı n
Başkan, çok de ğ erli önceki Birlik Başkan ı m, değerli misafirler; tabii
konuşmalar ı n esas kaymak k ı sm ı öğ leden önce yap ı ld ı , onun için
biz iş in ekstras ı n ı , k ı sa öz şekerlemesini yapacağız.

En zor olan konu şma, birçok konuşma yap ı ld ı ktan sonra
yap ı land ı r, çünkü söylenecek pek çok şey söylenmiştir, onun için
ben tekrardan kaç ı nacağı m. Daha önce arkada ş lar ı m ı z ı n bahsetti ğ i
konulardan teğ et geçeceğ im, onlar ı n bahsetmediğ i bir-iki konuya
temas edeceğ im.

Gündem gereğ i biliyorsunuz, Adalet Bakanl ığı n ı n kurum olarak
Baro ve avukatlara bak ış aç ı s ı ndan, protokolden, cezaevlerine
giri şte avukatlar ı n aranmas ı na kadar pek çok konuyu konuştu
arkadaş lar ı m ı z, ben bunu şöyle özetlemek istiyorum: Bu bak ış
aç ı s ı n ı n temelinde şu vard ı r, bunu art ı k bilmemiz, kabul etmemiz
laz ı m, bizde hakim devlet anlay ışı , devlet merkezli anlay ışt ı r,
vatandaş merkezli anlay ış henüz olamad ı k, onun için devlet
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merkezli anlay ışta bürokratik devlet kendi elindeki güçleri
paylaş mak istemiz, ister ki, o güçler hep kendi elinde kals ı n, binleri
bunlardan "yok can ı m, asl ı nda bunlar ı siz bizim ad ı m ı za
yap ı yorsunuz, asl ı nda bizim hakk ı m ı z sesleri yükselirse de, onu ya
"çok konuma, sus" diye sustururlar ya da böyle dolayl ı yollardan,
önce hak verir gibi yapar, sonra bizim Avukatl ı k Kanunuyla
kazand ığı m ı z haklar ı sonradan geri al ı nmas ı gibi, çakt ı rmadan geri
almaya kalkarlar. Olan olay budur, i ş in asl ı da budur benim
gördüğüm kadar ı yla. Bu say ı n Hikmet Sami Türk Beyin, Adalet
Bakan ı n ı n şahsi bir tasarrufu da de ğ il baz ı şeyler: bu geleneksel
bürokratik devlet mant ığı n ı n elinde varsayd ığı güçleri birileriyle,
paylaşmak istemeyiş i anlay ışı ndan kaynaklan ı r. Burada denilmek
istenen şudur: 'Biz sizin ad ı n ı za dü şünür, sizin ad ı n ı za karar veririz,
sizin de ayr ı ca düşünmenize, ayr ı ca karara kat ı lmak istemenize
gerek yoktur, biz sizin için en do ğ rusunu yapar ı z, size sadece itaat
edin, susun, uslu bir vatandaş olun."

Bunu böyle ifade ettikten sonra bir tespitimi daha arz ethiek
istiyorum: Türkiye'de idarelerin hukuka uygunluk noktas ı nda
maalesef keyfiliğ in egemen oldu ğu konusunda aram ı zda ihtilaf
olduğunu sanm ı yorum. Türkiye'nin birinci problem i keyfilik
problemidir. Ama, bunu da en fazla yapan, bizzat idarenin, bizzat
yasaman ı n kendisidir. Vatandaşlar ı n keyfi davranma şans ı yoktur,
çünkü onlara karşı iş letilebilen yasalar vard ı r, ama eğer yasaya
karşı davranan yasama organ ı n ı n kendisiyse veya yasaya ayk ı r ı
davranan yasaman ı n, idarenin, yürütmenin kendisiyse ona kar şı
yasalar ı n uygulanabilme oran ı yeterli düzeyde de ğ il. yasalar ve
avukatlara tan ı nan haklar ı n uygulnmamas ı ndan, değ erli
arkadaş lar ı m ı z ı n arz ettiğ i bu İ zmir Bergama'daki mahkeme
olaylar ı ndan, Dan ıştay kararlar ı ndaki protokol s ı ralar ı na kadar
mahkeme kararlar ı n ı n bizzat idarece uygulanmamas ı yasalara
karşı keyfi bir tav ı r içinde olan ı n vatandaş değ il, daha çok idare
olduğ unun aç ı k göstergeleri.
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Ben bif' şey daha ilave etmek istiyorum buna, biz bir hukuk
kurumu olarak tabii Say ı n Birlik Baş kan ı m, Say ı n
Cumhurbaşkan ı m ı za arzda da izah etti, çok memnun oldum. Bu
son af ya da erteleme yasas ı nda, art ı k ne dersek diyelim,
yasas ı nda, keyfiliğ in ne kadar aç ı k şekilde, ne kadar hukuka ayk ı r ı
şekilde, ne kadar evrensel standartlara ayk ı r ı şekilde uyguland ığı n ı
gördük, ben şahsen bir vatanda ş olarak şu soruyu sorma hakk ı n ı
kendimde buluyorum: "Devlet kendi ş ine karşı işlenen suçlar ı afta
yetki sahibi olabilmelidir, bence i ş in doğ as ı ve doğ rusu da budur,
ama devlet karşı taraf ı , mağduru benim olduğ um bir suçu iş leyen
ki ş iyi "affetme hakk ı n ı nereden buluyor?" ben bunu bilmiyorum.
Eğer bilen biri varsa bunu bana söylesin. Üç tane say ı n
milletvekilim aram ı za geldi, hoş geldi, sak ı n yanl ış anlamas ı nlar; üç
tane siyasi parmak farz edin ki, benim babam ı , eş imi, çocuğ umu,
kardeş imi öldüren ki ş iyi affetme hakk ı n ı nereden buluyor. Bunu bir
vatandaş olarak ifade ediyorum ve halk ı n büyük bir ço ğ unluğ unun
benim gibi dü şündüğünü de görüyorum; çünkü, her gün halk ı n
içindeyiz. Türkiye'de insana verilen de ğerin, Türkiye'de ki ş i
haklar ı na, vatandaş hukukuna verilen de ğerin göstergesi olmas ı
bak ı m ı ndan bir çelişkiyi ifade etmek istiyorum; mesela Orman
Yasas ı yla ilgili af mümkün de ğ il. Orman suçlar ı nda af, Anayasayla
yasaklanm ış , misalim mazur görülsün, ağaç kesene af yok, ama
insan öldürene af var "bu mant ı k ne biçim mant ı kt ı r, bu mant ığı n
ölçüsü ayar ı nedir?" bilebilmiş değ ilim. Bilen varsa,öğ retirlerse de
memnun olurum. Bu bak ı mdan bu yasay ı ç ı karanlar ı , bu yasay ı
uygulayanlar ı , vatandaş çoğ unluğ u ve mağdurlar ad ı na, onlar gibi
düşünen bir vatandaş olarak k ı nad ığı m ı da, kat ı lmad ığı m ı da,
üzüntüyle kar şı lad ığı m ı da ifade etmeyi bir borç biliyorum.

Arkadaş lar ı m daha önce stajyer arkada ş lar ı mla ilgili sorunlar ı
arz ettiler, bunlar çok ifade edildi. Bize stajyer arkada ş lar ı m ı z ı n
ilettiğ i sorunlardan ifade edilmeyen bir-ikisini ben arz etmek
istiyorum. Biliyorsunuz, avukat stajyerleri yetki belgesiyle baz ı i ş leri
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yapabiliyorlar, staj ı n bitimiyle de bu yetki belgesi verme süresi
bitiyor, yani onlar ı n yetkileri de bitiyor. 0 süreden itibaren
imtihanlar ı n yap ı l ışı aras ı nda geçecek süre içinde ya da imtihan ı
kazanamayan avukat aday ı n ı n, stajyerin imtihan ı kazanana kadar
geçen ara süre içindeki durumu, statüsü, ma ğduriyeti ne olacak, bu
konudan bahsedilmediğ i için ben bir ilave şey olarak bunu arz
ettim, buna bir çözüm getirilmesi gerekti ğ i düşüncesindeyim.
İ kincisi yine stajyerlerle ilgili bu burs, kredi alabilecek sta]yerlerde
aranacak şartlar aras ı nda bildi ğ im kadar ıyla -ki, yan ı l ı yorsam
uyar ı lay ı m- 600 milyonluk bir aile geliri meselesi var san ı yorum, o
kaikt ı ysa güzel bir şey olmuş , eğer kalmad ı ysa onu arz edecektim.
Kalkt ığı n ı söylediklerine göre sorun yok.

Denizli Barosu Ba şkan ı arkada5imizà cezaevi olayl ı yla ilgili
olarak uygulanan muamele gerçekten k ı nanacak bir muameledir.
Bizim gerçekten Barolar Birli ğ i ve tüm barolar olarak yan ı nda ve
arkas ı nda olduğumuzu göstermemiz gerekir diye dü şünüyorum.
Bu konuda gerekirse kolektif tav ı r nas ı l geli ştirilecekse, bunu
geli ştirmede hep beraber olal ı m. Şahsen böyle kolektif bir tav ı r
geliştirilmesi gerekti ğ ini düşünüyorum. Bir de ilave ifadem şu
olacak:

Bunu birtak ı m baro başkan ı arkadaş lar ı m ı z da arz etti,
barolar ı n müstakilen ba ğı ms ı zl ığı yla Barolar Birliğ inin b ğ ims ı z
barolarla ilişkisi s ı k s ı k gündeme geliyor, ben bu konuda şöyle
dü şünüyorum:

Barolar ı n müstakilen bağı ms ı zl ığı ndan taviz verilmesi yanl ı s ı
değ ilim, ama bir birliktelik tavr ı n ı n, birlikte tavr ı n, birlikte
geliştirilecek tavr ı n da ortak ç ı karlar, ortak paydalar, ortak doğ rular
noktas ı nda daha güçlü ses ç ı karabilme, daha güçlü, daha iyi
sonuçlar alabilme noktas ı nda yararl ı olacağı n ı düşünüyorum. Hem
barolar ı n müstakilen bağı ms ı zl ığı n ı koruyal ı m, ona ilişkin şeyleri
geliştirelim, Say ı n İ stanbul Barosu Baş kan ı m ı z ı n ifade ettiğ i Adalet
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Akademisi olay ı na ve devlet avukatl ığı kavram ı na ben de karşı y ı m.
Doğ rudur devletin benim ad ı na "ben senin yerine dü şünürüm,
doğ ruyu bulurum" deme hakk ı n ı n olduğ una inanm ı yorum. Ben fert
olarak belki farkl ı düşünebilme hakk ı m ı kullanmak istiyorum. 0
noktada resmi avukatl ığ a var ı c ı her şeyi, her alan ı olduğu gibi
avukatlar toplulu ğunu da sistemin istedi ğ i çizgiden tek tip topluluk
haline getirme fikrine kar şıy ı m. Ama, buna sayg ı duyuyorum, buna
kat ı l ı yorum; fakat 74 baro olarak al ı nabilecek bir tav ı rda ortak
doğ rular bularak, ortak do ğ rular etraf ı nda birlikte davrn ı lmas ı n ı n
da bu bak ı mdan birlikte davranma paydam ı z ı da en öne almam ı z,
bu noktada azami dikkatli ve titiz olmam ı z gerektiğ ini de
düşünüyorum. Dedi ğ im gibi "sonradan konu şmak zordur" zaten
birçok şey konuş ulmuştur; bir de fazla konu şan ı biz de sevmeyiz,
uyuklamaya baş lar ı z. Arkadaşlar ı m ı z uyuklamaya baş lamadan
hepinize sayg ı lar sunarak buzurlar ı n ı zdan ayr ı lmak istiyorum,
teşekkür ediyorum.

OTURUM BAŞKANI- Teşekkür ediyoruz Say ı n Karabulut.
Efendim söz s ı ras ı Rize Baro Ba şkan ı Say ı n Hüseyin
Karaahmeto ğ lu'nda.

Buyurun Say ı n Karaahmeto ğ lu.

Av. HÜSEY İ N KARAAKMETO ĞLU (Rize Barosu Ba ş kan ı )-
Say ı n Baş kan ı m, Say ı n Yönetim Kurulu Üyelerim, Say ı n önceki
dönem Baro Başkan ı m, Say ı n Milletvekilim ve çok değerli baro
başkan ı arkadaş lar ı m; az önce Ordu Baro Başkan ı n ı n bahsettiğ i
konulara ve daha önceki baro baş kanlar ı n ı n öğ leden önce
değ indiğ i konulara iştirak etmemek mümkün de ğ il. Ancak, sözü
fazla uztmak istemiyorum, bahsedilen konular ı n d ışı nda birkaç
kelime söylemek gere ğ ini hissediyorum.

Gündemin birinci maddesi Adalet Bakanl ığı n ı n barolar ve
mesleğe karşı tutum ve davran ış lar ı könusunda arkada ş lar
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görü ş lerini ilettiler, bunlara ilave edecek bir husus yok.

İ kinci madde olarak avukatlar ı n bilgi ve belgelere ula ş mada
karşı laşt ı klar ı zorluklar ve gelinen nokta konusunda, bahsettikleri
noktalara ben de i ş tirak ediyorum. Ancak, son zamanlarda
yöremizde bu konudaki s ı k ı nt ı , şehrimizde s ı kça karşı laşı lan bir
durum; yarg ı çlar ı n ve savc ı lar ı n avukatlar ı n belgelere ulaşmas ı n ı
engellemek için yapt ığı belirli manevralar. Yarg ı ç ve savc ı
arkadaş lar ı m ı z CMUK'taki bir maddeye dayanarak dosya üzerinde
gizlilik karar ı al ı yorlar. Bu konuda bizim dosyan ı n tümüne
ulaşmam ı z ı engelleme çabalar ı içinde olduklar ı ortaya ç ı k ı yor ve
hakim arkada şı n karar ı na itiraz ı n her zaman retle sonuçlanaca ğı n ı
bildiğ imiz için retle sonuçlan ı yor. Bu konuda yöremizde cidden
s ı k ı nt ı yaşamaktay ı z ve arkadaş lar ı m ı z ı n da yak ı nmalar ı söz
konusu.

Üçüncü olarak barolar ı n protokolde kar şı laşt ı klar ı s ı k ı nt ı lar ı
genel olarak de ğ il de, biz bu konuda Trabzon Barosuyla bir
şanss ı zl ı k yaşad ı k; Spordan Sorumlu Devlet Bakan ı m ı z ı n ve
Gençlik ve Spor Genel Müdürü Kemal Mutlu'nun bir yönetmeli ğ i
geldi valiliklere, il müdürlüklerine; bu genelgede baro başkanlar ı n ı n
maçlardaki protokolde temsil s ı ras ı unutuldu, bu konudan hiç
bahsedilmedi, di ğer baro başkan ı arkadaş lar ı m ı za bu konuda her
halde ters bir tepki gelmedi, ama biz kap ı d ış ar ı edildik Trabzon
Baro Başkan ı yla birlikte. Bu konuda ş ikayetimizi Barolar Birliğ i
Baş kan ı m ı za ilettim, duyarl ı davrand ı , fakat uzun zaman olmas ı na
rağmen çözüm üretilemedi.' Biz biraz savaş ederek bu i ş i çözdük,
ama Trabzon Baro Ba şkan ı • arkadaşı m halA çözmüş değ il. Bu
konuda gerekli giriş imlerin yap ı lmas ı n ı istiyorum.

Bir diğer konu da Rize'mizde son dört y ı ld ı r cezaevi olmamas ı
konusu. San ı r ı m tüm baro baş kanlar ı m ı z ı n şehrinin yarg ı
çevresinde herkesin bir cezaevi oldu ğunu biliyoruz, fakat ne yaz ı k
ki, dört sene önce Rize Cezaevi y ı k ı lm ış , yerine bir cezaevi
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Öğ leden önce konuşan Say ı n Osmaniye Barosu Ba ş kan ı
arkadaşı m ı z ı n da dediğ i gibi, bu yasa bize çok önemli yetkiler,
kazan ı mlar vermi ştir, ama tabii özele ştiri yapmam ı z laz ı m; kendi
özeleştirimizi yaparak meslekta ş lar ı m ı z ı n da bu yasaya ve Türkiye
Barolar Birli ğ inin ç ı kard ığı avukatl ı k meslek kurallar ı na uymas ı n ı da
istemek zorunday ı z, bu ayn ı zamanda hakk ı m ı zd ı r: Çünkü,
avukatl ı k mesleğ inde yine Osmaniye Barosu Ba ş kan ı n ı n da
belirttiğ i gibi, çok büyük ş ikayetler olmaktad ı r. Hep meslek
kurallar ı na ve avukatl ı k yasas ı na ayk ı r ı davran ış lardan
kaynaklanan ş ikayetlerdir bunlar. Biz öylesine durumlarla
karşı laşıyoruz ki, kendi i ş lerimizin yan ı nda disiplin kovuşturmalar ı
ve disiplin iş leriyle en az iki-üç arkada şı m ı z ilgilenmek zorunda
kal ıyor.

Bir de protokol konusu çok konu şuldu, ama Say ı n Rize Baro
Başkan ı n ı n da belirttiğ i gibi ben bu konuda çok mücadele verdim,
hâlâ da mücadele vermeyi sürdürüyorum. Say ı n Birlik Başkan ı m ı z
bu konuda kendisi de yard ı mc ı olacağı sözünü verdi, hatta dava
açmak için Rize Baro Başkan ı yla dilekçelerimizi bile haz ı rlam ışt ı k.
Davam ı z ı açmad ı k, yaz ı l ı olarak başvurduğ umuzda Valiliğ in verdiğ i,
cevaba ekli bir liste geldi.

Bu 20 kurumun yan ı nda Baro Ba ş kanl ığı yok arkadaş lar, yani
çok ilginçtir şube müdürleri, daire amirlerinin hepsi var, Beden
Terbiyesi Bölge Müdürlü ğünün yay ı nlad ığı Genelgede 20 ki ş i
aras ı nda Baro Baş kanl ığı yok. Elimde bir davetiye var, bunu
özellikle getirdim, en son olarak 23 Nisan Törenlerinde çelenk
konulurken Cumhuriyet Başsavc ı s ı n ı n yan ı nda, yani yasan ı n
belirledi ğ i yerde çelengimizi koyduk. Ancak, Baro Başkanl ığı na
gönderilen kutlama komitesi davetiyesinde, ça ğ r ı s ı nda F s ı ras ı na
götürüldük; dikkatinizi çekerim A-B-C-D-E-E Bak ı n ı z, burada
yaz ı yor. Kuş kusuz bir 23 Nisan Törenini, maçlar ı ya da herhangi
bir toplant ı y ı en arka s ı ralardan da izleriz, ama burada önemli olan
kurumun sayg ı nl ığı ; kurumumuzun yasada belirlenen yerinde
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yerimizi alm ış olmam ı z. Bu konuda Birliğ in bize yard ı mc ı olmas ı n ı
bekliyoruz.

Bir de ben fazla zaman ı n ı z ı almayacağı m, arkadaş lar ı m ı z ı n
söylediklerine kat ı l ı yorum, bu avukatlara yönelik sald ı r ı lar
konusunda bugünkü toplant ı da konuşulmad ı . Bu konuda maalesef
idare gerekli önlemleri alm ı yor. En son bir hafta önce Trabzon'da
genŞbir avukat arkadaşı m ı z icra müdür muaviniyle hacze gitti ğ inde

haciz s ı ras ı nda sald ı r ı ya uğ rad ı ve haciz yap ı lacak olan borçlu kefil,
kendilerini 50 metre kovalad ı . Kaçarak yaralanmaktan ve belki de
öldürülmekten kurtuldular. Bu bak ı mdan gerek Birli ğ imizin, gerek
barolar ı m ı z ı n yönetim kademelerinde bulunanlarla bu konuyu daha
ayr ı nt ı l ı ve titiz biçimde konu şmalar ı n ı ve izlemelerini bekliyoruz.
Stajlarla ilgili bir-iki cümle söylemek istiyorum. Stajla ilgili olarak,
yöremizde staj e ğ itimi konusunda oldukça yol ald ı k. Ancak, bütün
Türkiye'deki barolar ı n Türkiye Barolar Birli ğ inin açaca ğı bir staj

eğ itim merkezinde e ğ itimlerine devam etmeleri çok ideal olan bir
şeydir.

Avukatl ı k s ı nav ı konusunda stajyerler bize de o konuda çok
büyük müracaatlar, şikayetlerde bulunmaktad ı rlar Bunlar ı n istekleri
aras ı nda s ı navla birlikte, s ı nav ı n tamamen kald ı r ı lmas ı na yönelik

istekler de vard ı r. Doğ al olarak yasada olan bir s ı nav ı n kald ı r ı lmas ı
bizim sorunumuz olamaz, daha do ğ rusu biz buna yetkili de ğ iliz. Bu

parlamentonun, yasaman ı n bileceğ i bir iş , ama s ı nav ı n yap ı l ış
biçiminde değ i ş iklikler yap ı labilir. Asl ı nda ben ki ş isel kan ı m ı
söylüyorum, s ı nava karşı değ ilim, s ı nav olmal ı . Çünkü, doktorlukta

uzmanl ı k s ı nav ı vard ı r, hafta bugün gazetede bir haber okudum
sabahleyin, uzmanl ı k s ı nav ı ndan sonra bile doktorlara bir s ı nav
daha getiriliyor. Bugünkü gazete haberidir bu, tabii "ne derece
doğ rudur?" bilmiyorum. Yani, • s ı nav ı n olmas ı gerekir de, s ı nav ı n
yap ı l ış şekli ve s ı navda batolar ı n ve Barolar Birli ğ inin etkinli ğ inin

artt ı r ı lmas ı gerekir.
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düzenlemesi, ne DSP'nin, ne MHP'nin, ne Faziletin, ne de ba ş ka
bir partinin görü şü değ il, bu barolar ı n görü şüydü. Hepimiz burada
Avukatl ı k Kanunu tart ışt ı k, ş imdi Avukatl ı k Kanununda ç ı kan
avukatlara s ı nav konusunda, s ı nav olsun stajyerler diye s ı nav
hükmünü DSP mi getirdi, MHP' mi getirdi, başka partiler mi getirdi?
Barolar olarak biz istedik, avukatlar olarak biz istedik; Türkiye'deki
herkes, bütün avukatlar "avukat olabilmek için, art ı k bir s ı nav
olunmas ı n ı " talep etti ve buna sonuçta da ula şt ı k, ş imdi kendimizin
savundu ğu, kendimizin önerdi ğ i kanun maddesi için "yok bunu
uygulamayal ı m, yok bunu değ i ştirelim" diyoruz. Neden "Meclisin
i ş i" diye at ı yoruz? Daha önce bir arkadaşı m bahsetti "s ı nav konusu
kanun meselesidir, Mecliste görü ş ülsün" niye görü şülsün, bu s ı nav ı
biz istemedik mi, Meclisten ç ı kartabilmek için biz burada toplant ı lar
düzenlemedik mi, Milletvekillerimizle beraber olal ı m, hukukçu
milletvekillerimize bask ı yapal ı m da, bu kanun ç ı ks ı n istemedik mi
ve bu kanun içinde s ı nav yok muydu? Adalet Komisyonunda
büyük barolar ı m ı z ı n başkanlar ı , yöneticileri yok muydu, onlar
komisyonlarda bulunmad ı lar m ı , sağ olsunlar bizim yerimize
Ankara'n ı n, Istanbul'un, Izmir'in Baro Ba şkanlar ı , Baro Yönetim
Kurullar ı Kanunun bizim istedi ğ imiz biçimde ç ı kmas ı için büyük
mücadele verdiler, ş imdi bak ı yoruz, bu mücadele veren barolar,
kendi ç ı kard ığı m ı z kanuna kar şı ç ı k ı yorlar. Biz avukatlar ı n sayg ı nl ığı
nerede kal ı r, biz dün istediğ imiz şeyi bugün istemezsek, nas ı l
sayg ı n oluruz?

Staj konusunda, stajyerlerle ilgili gerçekten büyük bir
huzursuzluk var. lsparta'daki stajyerler huzursuz, Istanbul'daki
stajyerlerin hareketleri, beyanlar ı lsparta'daki stajyerlerde var,
Kayseri'deki stajyerlerde de var. Stajyerlerle barolar karşı karşı ya
getirilmeye çal ışı l ı yor ve karşı karşı ya geldik. Biz kendi istedi ğ imiz,
kendi ç ı kard ığı m ı z kanun yüzünden kendi stajyerimizle kavga etme
aşamas ı na geldik. Biz stajyerle neden kar şı karşıya geleceğ iz?
Puldan kredi sağ lanmas ı için mücadele veren bu avukatlar, bu baro
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başkanlar ı değ il mi? "Bizim stajyerlerimiz rahat staj yaps ı n, iyi staj
yaps ı n" diye bu kanuna bunlar ı koydurmad ı k m ı , bunun
mücadelesini vermedik mi? Ş imdi, stajyerlerin hiçbirisi ne baroJi,
ne baro başkanlar ı na, ne Barolar Birliğ ine, ne meclisteki partilere
teşekkür ediyorlar bize "kredi verdiniz" diye. Benim stajyerlerim
"bize ulufe mi veriyorsunuz?" diye soruyorlar, ne ulufesi, kredi
veriyoruz, keşke ben staj yaparken bana da verselerdi, 100 milyop
olsun, 10 milyon olsun; kimse vermedi. "Bunu kar şı ya
ödemeyelim, bizden kefil al ı nmas ı n" deniliyor, kardeş im sen bunu
ödeyeceksen, kefil al ı nsa ne olur, al ı nmasa ne olur? Ödeme
niyetinde değ ilsen, o zaman kredi olarak de ğ il, bize bağış olarak
verin diye müracaat edilmeli. Kanuna göre de bağış olarak vermek
mümkün olmad ığı na, bunun ad ı kredi olduğ una ve bunun ad ı kredi
olduğuna göre bunu ödeyeceksin demektir. Ödenince paralar
nereye gidecek? Paralar ı birisinin yiyecek, falan hali yok.
Yönetmelikte paran ı n nereye gidece ğ i aç ı kça belirtilmi ş , yine
buradan kalan fazla para barolara aktar ı ld ığı nda, barolara ve
stajyerlere harcamayacak m ı ? Bunun nesinin kavgas ı n ı yap ı yoruz,
bunu anlamad ı m ve bu stajyerlerin probleminin art ı k bugünden
sonra kalkmas ı gerekir diye dü şünüyorum. avukatl ığı n bir sürü
problemi varken, çözmemiz gereken birçok problem varken, kendi
getirdiğ imiz, güya kendimiz için te şekkür bekledi ğ imiz konularda
yeniden mücadeleye baş lad ı k. Bence bu iş in biran evvel ortadan
kald ı r ı lmas ı gerekir. Avukatl ı k Kanununun avukatlara getirdi ğ i bir
sürü haklar var, hiç bu haklar akl ı m ı zda değ il "stajyerlerle, kredilerle
uğ raşacağı z" derken, lsparta'da 107 anonim şirket bildirdiler bana;
limiti değ i ştirdiler, 197 anonim ş irketten 25 anonim şirkete dönüştü,
yani 75 tane anonim ş irket bundan kurtuldu. Bunlarla u ğ raşacakt ı k,
bunlar ı koy verdik, başka şeylerle uğ raşıyoruz.	 Bu anonim
ş irketleri, 25 anonim ş irketi valiliğe "bu arkadaş lar avukat tutmak
mecburiyetinde, sözleşme yapmak mecburiyetinde" 	 diye
bildirdim; bugüne kadar hiçbir eylem yap ı lmad ı . Hangi baroda ceza
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verildiğ ini ve hangi baronun ne yapt ığı n ı bilmiyorum ben, hep
birlikte bunlar ı konuşal ı m, bunlar ı harekete geçirelim. Dün
avukatlar ı n gelir durumu kötüydü de, bugün mü iyi oldu?
Sabahleyin de konu ştum, benim Isparta'mda da ayn ı şekilde,
avukatlar ı n hepsinin durumu kötü, i ş kapasitesi az. İş kapasitesi az
olduğu için avukatlar aras ı nda arkadaş lar ı m ı z ı n da belirttiğ i gibi
disiplinsizlik hareketleri had safhaya ulaşt ı . Ben geçen dönem
Baro Başkanl ığı nda bir ki ş iyi disiplin kuruluna vermemiştim, Genel
Kurulda da bunu bir övünç vesilesi olarak söyledim "Isparta
Barosundan kimse disiplin kuruluna verilecek nitelikte bir suç
i ş lemediler, disiplin kuruluna vermedik" diye; ama ikinci dönem
sanki ben onlara "kimseyi disiplin kuruluna vermem" demi ş im gibi,
ikinci dönemde ba ş lad ığı m günden bugüne kadar disiplin kuruluna
verdiğ im 20 ki ş i oldu. H ğIa da ş ikayet dilekçeleri yağmur gibi
ak ı yor. Bunun sebebi avukatlar ı n kendi s ı k ı nt ı lar ı ndan dolay ı , hele
sağ olsun Barolar Birliğ i vekalet ücretini asgari ücret tarifesinde
yükseltti, bundan sonra çok daha fazla kavgalar olacak. Bundan
sonra "vekalet ücretinin yar ı s ı n ı bana verirsen bu iş i sana veririm"
diyen müvekkiller ortaya ç ı kacak. Bana avukatl ı k mesleğ ine
baş lad ığı m y ı llarda, yirmi sene önce birisi gelmi şti, Izmir'de ipotekli
bir takibe alaca ğı m vekalet ücretinin yar ı s ı n ı kendisine verirsem "bu
ipotekli takibi sana vereceğ im" demi şti, yirmi sene sonra ayn ı
duruma geliyoruz. 0 gün ben adam ı terslemi ş , göndermiştim, o
günkü vekalet ücreti çok cazip değ ildi, ama belki de kendisine göre
çok fazla zannediyordu. Bugün çok cazip, yüz milyon liral ı k bir icra
takibinden alacağı n ı z vekalet ücreti aşağı yukar ı 7,5-8 milyar lira
tutuyor. Yüz milyonluk icra takibi de yapsan ı z ayn ı iş i yapacaks ı n ı z,
oradan alaca ğı n ı z 7-8 milyar liran ı n 4 milyar liras ı n ı bundan sonra
avukat arkada ş lar müvekkiline verecek; durum bu hale gidiyor,
bunlarla u ğ raşal ı m, bunlara bakal ı m biraz da. Allah'a şükür uzun
süredir ne baro başkanlar ı m ı z, ne de Barolar Birli ğ i hakimlerin,
savc ı lar ı n	 Iojmanlar ı yd ı , maaş lar ı yd ı , odalar ı n ı n tefriş leriydi,
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bunlardan bahsetmiyorlar, bundan da memnunum. Bugüne kadar
beni tan ı mayan, başsavc ı , adalet komisyonu ba şkan ı , hakimle ilgili
hiçbir beyanat vermedim, bundan sonra da vermeyece ğ im. Bunu
söylerken, şunu da ifade edeyim; geçenlerde bir arkada ş
"başsavc ı yla, adalet komisyonlar ı yla iyi olan baro ba şkanlar ı iş lerini
hallediyor" dedi, ben de iyiyim ba şsavc ı yla, adalet komisyonu
başkan ı yla, hiçbir problem yok, ama adamlar bana d ışar ı dan birisi
gibi bak ı yorlar. Bunun gerekçesiyse Adalet Bakan ı n ı n gönderdiğ i
genelgede var, bizi Adliyede kirac ı kabul ediyor adamlar. Bunun
hukuki veya d ışar ı dan görünüşü bu, bizi kirac ı kabul ediyorlar. Siz
istediğ iniz kadar "ben unsurum, kurucu unsuruyum, bensiz
yarg ı lama olmaz" falan diye deyin. Kendi davan ı zda sizi
beklemiyorlar duru şmaya, müdafili ğ i olduğunuz davada ak şam
üstü saat 5-6'ya kadar sizi bekliyorlar. "Müdafisiz ceza davas ı
yap ı lamaz" diye 6'ya kadar ar ı yorlar bürolar ı n ı zdan, ama kendi
davan ı za beş dakika geç geldiniz mi, ya sizsiz müvekkilinizin
tahliye ediyorlar, ya da tahliye edilecek müvekkilinizi b ı rakm ı yorlar.
Bunun çözümü ne? Biz kendi kendimizi kabul ettirece ğ iz, avukatlar
olarak her şeyi tenkit ediyoruz, hiç kendi lehimize olan hükümleri
uygulam ıyoruz. Kusura bakmay ı n, biraz uzatt ı m galiba, lsparta'da
bu vekalet ücretleriyle ilgili arkadaşlara dedim ki: "bundan sonra
her avukat vekalet ücretlerini kendi ad ı na koysun, çünkü yeni
kanuna göre vekalet ücreti avukat ı nd ı r" hüküm aç ı k,
mahkemelerde ayn ı şekilde karar veriyor. "Davac ı vekilin
ödenmesine, dayal ı vekilin de ödenmesine" diye.. Avukat
arkadaş lar ı n yar ı s ı kalkt ı lar, bu hukuka ayk ı r ı dediler, neden? "Biz
davan ı n taraf ı değ iliz, biz hukukçuyuz, hukukçu oldu ğ umuza göre
bu davac ı n ı nd ı r.!' Arkadaş , bu kendine uygun, sana uygun
ç ı kar ı lm ış bir kanun, lafz ı ndan da bu şekilde anla şı l ı yor;
mahkemede bu şekilde karar veriyor, biz de uygulamada bu
şekilde u ıgularsak, art ı k bu yerleş ir. Yok, o zaman hukukçu
olduğumuzu anl ı yoruz "biz hukukçuyuz" dedi, bir k ı s ı m arkadaş
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yapmamas ı gerekir. Biz "hem avukat say ı s ı fazla, hem i ş imiz yok"
diye s ı zlan ı rken, hem öğ retmenlik yap ı p, hem avukatl ı k yapan
arkadaş lar, d ışar ı da yeni baş layan arkadaş lar aras ı nda bir kere
haks ı z rekabet var, hem maa şı n ı alacak, hem sağ l ı k yard ı m ı ndan
faydalanacak, hem duru şmalar ı istediğ i saatlere koyduracak, buna
bir dur demek laz ı m. Eskiden belki bir ihtiyaçm ış , avukatl ı k kanunu
ç ı ktığı nda Türkiye'de öğ retmene veya avukata ihtiyaç varm ış , hem
öğ retmen hem avukat ı n olmas ı Türkiye için bir ihtiyaçm ış , ama
bugün avukata ihtiyaç yok, avukat fazlal ığı var. Belki s ı nav bir k ı s ı m
insanlar ı n avukat olmas ı n ı engelleyecek. Bu ş artlarda
öğ retmenlerin yeniden avukatl ığ a devam etmesini istememizin
doğ ru olmad ığı , kanunun çok doğru bir kural koydu ğ u
görü şündeyim. Asl ı nda Barolar Birliğ inin bir çal ış ma daha yapmas ı
gerekir. Avukatl ı k Kanununun Adalet Komisyonundayken de
söylemiştim, birçok arkadaşı m bana "dava vekilinin ne olduğunu"
sordu; yani birçok baronun dava vekilli ğ inden haberi yok. Do ğ al,
onlarda avukat arkadaş lar ı m ı z var, ama bizim yöremizde dava
vekilleri var. İ lk okul mezunu adam, benim kar şı mda ne
söyleyeceğ ini de bilmeden, avukatl ı k yap ı yor. Yeni kanunda bunu
kald ı rmam ı z gerekirken, hiç ona de ğ inilmemiş , hiç ona bak ı lmam ış ,
dava vekilliğ i müessesesi hâlâ devam ediyor. Birçok arkada şı m ı z ı n
i ş i yok diyoruz, ama dava vekilleri benim ald ığı m vekalet ücretinin
onda birine dava al ı yor, benim avukat arkadaş lar ı m ı n dava almas ı n ı
engelliyor ve ben onun kar şı s ı nda avukatl ı k yapmaya utan ı yorum.
Onun için Barolar Birli ğ inin en az ı ndan avukatl ı k kanunuyla ilgili
çal ış malarda veya haricen, ki bana o zaman söylenen; art ı k bu i ş in
bu safhada yap ı lamayacağı , ama tek bir kanunla dava vekilli ğ i
müessesesinin ortadan kald ı r ı labileceğ iydi. Ben Barolar Birli ğ inden
rica ediyorum, Avukatl ı k Yasas ı ndan dava vekilliğ i müessesesinir ı
ç ı kar ı lmas ı için çal ış ma yapmas ı n ı kendilerinden diliyorum.

Beni dinledi ğ iniz için hepinize te şekkür ediyor, sayg ı lar
sunuyorum.
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OTURUM BA Ş KANI- Te şekkür ediyoruz Say ı n Baş kan.
Efendim söz s ı ras ı Manisa Barosu Ba ş kan ı Say ı n Serhan Özbek'te.
Yaln ı z Say ı n Başkan konu şmaya baş lamadan önce bir bilgi vermek
istiyorum sizlere; şu anda bana ismini yazd ı ran konu şmac ı başkan
say ı s ı 26'd ı r. Şu ana kadar on iki kiş i konuştu. Bilgilerinize
sunuyorum.

Buyurun Say ı n Başkan.

Av. SERHAN ÖZBEK (Manisa Barosu Ba şkan ı)- Sayg ı lar
sunuyorum. Evet, Adalet Bakanl ığı n ı n barolar ı ve savunma
mesleğ ini kirac ı olarak gördü ğünü biliyoruz, fakat ben bu ilgili
genelgenin savunmas ı yap ı l ı rken, cezaevlerinde de koğ uş lara
elektrik saati tak ı ld ığı n ı öğ rendim. Bu ak ı l almaz ticari deha, ne
yaz ı k ki bu günlerde Adalet Bakanl ığı nda oldukça h ı zla geli ş iyor.
izleme kurullar ı ne yap ı yor, ben buna da hayret ediyorum,
cezaevinde koğ u şlara elektrik saati tak ı l ı p, o elektrik saatleri
mahkumlardan tahsil edilirken, o demokratik ad ı m olarak
alg ı lad ığı m ı z -ne yaz ı k ki bu çok geri bir ad ı m oldu- izleme kurullar ı
da hayretle izliyorlar olay ı , fakat t ı k yok.

Yine Adalet Bakanl ığı n ı n son derece tehlikeli bir yakla şı m ı n ı
ben sizlere aktarmak istiyorum, Avukat vekletnamesiyle ilgili
olarak, çünkü bu problemle somut olarak kar şı karşı ya kald ı k
Manisa'da. Bu ayn ı zamanda Avukatl ı k Yasas ı nda düzenlenmi ş
bulunan tip vekletnamenin Barolar Birli ğ i ve Noterler Birliğ i
taraf ı ndan yap ı lma gereklerine de ayk ı r ı bir geli şme var. Bu konuda
Adalet Bakanl ığı n ı n dahli var, konu ş u arkadaş lar; Izmir, Tire,
Ayd ı n, Karşı yaka Noterliklerine Adalet Bakanl ığı müfettiş lerince
"s ı radan kiş ilere, avukat olmayan ki ş ilere avukat vekaleti verilmesi"
hakk ı nda bir tenkit yap ı l ı yor. Daha sonra Noterler Birliğ i Adalet
Bakanl ığı na başvuruyor, tenkide kar şı başvuruyor ve Adalet
Bakanl ığı Noterler Birliğ inin yaklaşı m ı n ı hakl ı buluyor, tenkidi geri
al ı yor ve bu şu anda yayg ı nl ı k kazanm ış durumda. Bu Temmuz
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ay ı nda gelişen bir olay. Zannedersem yay ı nlar yoluyla noterlerin
uygulamas ı içine girmi ş durumda, biz Manisada böyle 7-8
vekaletname tespit ettik, suç duyurusunda bulunduk Avukatl ı k
Yasas ı n ı n 63. Maddesi uyar ı nca ve ayn ı gerekçeyle takipsizlik
karar ı verildi. Bu nedenle il ili dosyay ı Barolar Birli ğ ine sunacağı m,
bu konuda Noterler Birli ğ iylu zaman yitirmeksizin...

SALONDAN- Konuyu anlayamad ı k.

Av. SERHAN ÖZBEK- Avukat olmayana avukatl ı k yetkilerini
içerir vekletname veriliyor. Dava açaca ğı m, iddianameler
gönderiyor 'dava açaca ğı m" diyor, onunla ilgili dilekçelerini
veriyorum ben ve bu konuda Manisa'da yap ı lan soruşturma
sonunda takpsizlik karar ı verildi arkadaş lar. Hay ı r, dava açm ı yor,
vekil s ıfat ı yla vatandaşa ihtarname çekiyor.

Savunma mesle ğ inin ve savunma hakk ı n ı n geleceğ i aç ı s ı ndan
son derece önemli bir ad ı m olarak görmekteyim, bu nedenle bunu
biz savunuyoruz. Ancak biz staj ı n konulu ş amac ı na uygun
gerçekleşmesi önemlidir. Aksi taktirde stajyerlerimizin yak ı nd ı klar ı
adaletsiz sonuçlara yol açabilir. Bu nedenle bu s ı nav ı n akademik
bir s ı nav haline gelmemesi gerekir. Bu konuda yap ı lan protokolde
bunun akademik s ı nav haline gelebUeceğ i konusundaki endi şeler
haks ı z değ ildir. Çünkü, bizim yapt ığı m ı z değerlendirmede konular
say ı lm ışt ı r, konular ı n bu s ı nav içinde paylar ı belirlenmiştir, ceza
hukukuna pay biçilmi ştir; medeni hukuka pay biçilmi ştir; oysa eğer
akademik bilgileri somuta uygulama yetene ğ i konusunda s ı nav
yap ı l ı rsa, çok ağı rl ı kl ı olarak bu protokolde ceza usul hukukunun ve
hukuk usulü hukukunun a ğı rl ı klar ı n ı n artt ı r ı lmas ı n ı diliyoruz. Bu bir
çözüm olacakt ı r. Bu belirsiz olan ı , biz yüzde 7 ceza hukuku
dediğ imiz zaman, bu çocuklar için çölde i ğ ne aramaya benzer; hele
bir de Türkiye'deki e ğ itim eş itsizliğ ini de, e ğ itimdeki o çok büyük
uçurum farklar ı n ı da göz önüne al ı rsak, stajyerlerin bu konudaki
endişelerin çok hakl ı buluyoruz. Bu nedenle zaman k ı salm ışt ı r,
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eğer mümkünse ÖSYM'yi de yönlendirme aç ı s ı ndan usul
hukukunun pay ı oldukça artt ı r ı lmal ı d ı r, diğerlerinin de paylar ı
düş ürülmelidir, olmamal ı d ı r bence yani. Ama, bence yetersiz; ana,
akademik olacağı ndan korktuğumuz dallar toplam ı yüzde 50'yi
buluyor, Bu bir tehlikedir. Burada s ı nav ı n sak ı nalar ı n ı n
giderilebilmesi için öncelikle kaliteli bir staj ı n gerçekleşmesi laz ı m.
Ben mant ı k hatas ı yap ı ld ığı düşüncesindeyim, vesayet-bağı ms ı zl ı k
şeklindeki argümanlardan hareketle staj ı n Ankara'da yap ı lacağı
şeklinde bir değerlendirme getirilmektedir, oysa staj bir bütündür.
"Staj semineri" dedi ğ imiz olay bunun bir parças ı d ı r, bugün bizim
tart ış makta olduğ umuz konunun staj seminerleri oldu ğ u
kan ı s ı nday ı m. Zaten stajyerler kendi Barolar ı nda staj
yapmaktad ı rlar. Bu nedenle gerçekçi bir staj planlamas ı n ı n
yap ı lmas ı gerektiğ i düşüncesindeyiz. Bunun için önerdi ğ imiz
somut çözüm, bölge esas ı na göre bir staj örgütlenmesine gitmektir,
Ege bölgesi için söylüyorum, belirli illeri kapsayan bir çal ış mad ı r,
Marmara olabilir, yapabilecek bölgeler. Böylece bir kaynak israf ı n ı n
önüne geçilecektir.

İ ki, bilgi dağı n ı kl ığı n ı n önüne geçilecektir ve bütün olanaklar ı n
rasyonel bir biçimde de kullan ı m ı gerçekleşebilir düş üncesindeyiz
ve bir yandan da kaynaklar ı n kullan ı m ı konusunda baz ı tart ış malar
yap ı lmaktad ı r. Bölge esas ı na göre eğer staj projeleri oluşacak
olursa, yine kaynaklar ı n ak ı lc ı kullan ı m ı n ı n yolu aç ı lm ış olacakt ı r
düşüncesindeyim. Bu çal ışmalar içinde Barolar Birli ğ inin
çal ışmalar ı n ı n etkinliğ inin son derece önemli oldu ğ unu biliyoruz.
Çünkü, bütün bu çal ış malar ı n koordinasyonunu, e şgüdümünü
sağ layacak olan bir yap ı ya gereklilik vard ı r. Bu nedenle biz Barolar
Birliğ i nezdinde kurulacak bir staj biriminin de çok önemli bir
işlevinin olacağı kan ı s ı nday ı z. Bir örnek vermek gerekirse, biz
Manisa olarak yedi y ı ld ı r staj eğ itimi yap ı yoruz, bu s ı nav gündeme
geldikten sonra nitelikli staj çal ış mas ı yapt ığı n ı bildiğ imiz çeş itli
barolar ı m ı zdan kaynak araşt ı rmas ı yoluna gittim, fakat gördüm ki,
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bu konuda yaz ı l ı bir kaynak yok arkadaş lar. Ne İ stanbul, ne İ zmir,
ne Ankara Barosundan böyle yaz ı l ı bir kaynak elde etmek pek
mümkün olmad ı . 0 nedenle Barolar Birli ğ inin öncelikle bu lojistik
desteğ i sağ lamas ı laz ı md ı r ve bunun için mutlaka bir kaynak
gerekecektir. Bu nedenle Barolar Birli ğ inin öncelikle bu lojistik
desteğ i sağ lamas ı laz ı md ı r bu çal ışmalara ve bunun için mutlaka
bir kaynak gerekecektir. Bu nedenle Barolar Birili ğ inin pay ı şu
olsun, barolar ı n pay ı bu olsun yerine, öncelikle staj projesini ortaya
koyup, bununla ilgili kaynaklar ı da ona göre tahsis edilmesi
laz ı md ı r. Yine, staj kredilerinin Avukatl ı k Yasas ı n ı n ilgili hükmü
aç ı kt ı r; staj kredileri stajyerlere öncelikle kredi olarak verilecektir,
ama geri ödemelerle bundan arta kalan miktarlar ı n meslek için
harcanacağı ilkesi gibi bir ilke getirilmi ştir ki, bu barolar ı n geleceğ i
için hayati öneme haiz bir hükümdür. Bunu görmezden gelemeyiz,
o nedenle garantisiz kredi dağı t ı m ı ya da bunun oldu ğ u gibi dağı t ı m ı
şeklinde geri dönü şümde risklerin büyük olacağı türden
yakla şı mlar ı n mant ı kl ı olmad ığı kan ı s ı nday ı m. Çünkü, bunlar
kimsenin ki ş isel kaynaklar ı değ ildir, önünde sonunda barolara
dönmesi gereken ve meslek için harcanmas ı gereken kaynaklard ı r.

Son olarak kimi baro başkanlar ı m ı z vatandaş lar ı n ş ikayetlerin
artt ığı ndan söz ettiler. Biz de bunu gözlemekteyiz ve asl ı nda
Türkiye'de kurumlar, yeni hukuksal kurullar, yap ı lan yasa
çal ış malar ı meslek kurallar ı m ı z ı n bir kez daha zaman yitirilmeksizin
gözden geçirilmesini gerekli k ı lmaktad ı r. En az ı ndan Barolar
Birliğ inin dü şünsel düzeyde, dar zamana s ı k ış t ı rarak değ il,
ş imdiden baş layarak, bir planlama içinde meslek kurallar ı n ı yine
tart ışmaya açmas ı n ı önermekteyim ve zaman yitirmeksizin ilgili
genel kurula gidilerek, ilgili meslek kurallar ı yla ilgili gereken
çağdaş laşman ı n, gereken yenilenmenin de gerçekleştirilmesini
diliyoruz.

Sayg ı lar ı m ı sunuyorum.
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OTURUM BA ŞKANI- Teşekkür ediyoruz Say ı n Baş kan.
Efendim, söz s ı ras ı Tekirdağ Barosu Baş kan ı Say ı n Güneş
G ü rsele r n.

Buyurun Say ı n Gürseler.

- Av. GÜNEŞ GÜRSELER (Tekirda ğ Barosu Baş kan ı)- Say ı n
Milletvekilim, Say ı n Birlik Ba ş kan ı m, Birlik Yönetim Kurulu
üyelerim, değerli baro başkan ı arkadaş lar ı m, değerli konuklar,
değerli stajyer arkadaş lar ı m ı z; hepinizi sayg ı yla selaml ı yorum.

Tabii, her toplant ı da bilinenleri tekrarl ı yoruz, konu ş uyoruz ve
daha da konuşacağı m ı z görülüyor, biliniyor. Çünkü, Osmaniye
Barosu Başkan ı m ı z ı n da söylediğ i gibi bütün sorunlar ı m ı z ı n
temelinde demokrasimizdeki eksiklikler yat ı yor. Eksiksiz
demokrasiyi gerçekle ştiremeyen bir ülkede hukuk devleti olmuyor;
hukuk devleti olmayan bir ülkede bağı ms ı z yarg ı olmuyor; bağı ms ı z
yarg ı olmay ı nca da bağı ms ı z savunma olmuyor. Bu nedenle, i ş imiz
zor, i ş imiz daha çok sürecek. Hepimizin gayretiyle ülkeyi eksiksiz
demokrasiye kavu şturursak o zaman hukuk devleti olacak, o
zaman bağı ms ı z yarg ı olacak, o zaman ba ğı ms ı z savunma olacak.
Çelişkiler ülkesiyiz, tabii Adalet Bakan ı n ı n Hükümeti, onun görev
yaptığı Yasama Meclisi Avukatl ı k Kanununu ç ı kart ı yor. 0 Avukatl ı k
Kanununda desteklediğ imiz hükümler var, o nedenle te şekkür
ediyoruz, ama ayn ı Adalet Bakan ı , ayn ı Hükümet o avukatl ı k
kanununda verdi ğ i yetkilerin kullan ı lmas ı n ı engelleyecek
düzenlemeleri idari tasarruflarla yapabiliyor. İ nsan haklar ı
boyutunda bakanl ı klar kuruyoruz, komisyonlar kuruyoruz, yasalar
ç ı kart ı yoruz, genelgeler haz ı rl ı yoruz; bir sürü emek para
harcan ı yor, ama insan haklar ı n ı n yaşama geçirilmesinde en
destekleyici meslek grubu olan avukatlar ı n haklar ı n ı n
kullan ı lmas ı nda engeller ç ı karacak gayreti gösteriyoruz. Yani,
bütün bunlar devam ediyor, devam edecek; mücadelemiz bunlara
karşı . Savunmaya sayg ı s ı zl ı ktan söz ediyoruz, ama sadece
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savunmaya sayg ı s ı zl ı k söz konusu değ il ki, as ı l sayg ı s ı zl ı k yarg ı ya

ve yarg ı n ı n içinde bize ve savunmaya yarg ı ya sayg ı s ı zl ığı gösteren

sadece bakanl ı k m ı , değ il; biliyorsunuz bu toplum verilen yarg ı
kararlar ı n ı vatanseverlik testine, değerlendirmesine tabi tutan bir
noktada ve Say ı n Izmir Barosu Ba şkan ı m ı z ı n da söylediğ i gibi,
çevre konusunda uygulanmayan yarg ı kararlar ı , bugün bir
gazetede -Sakarya'da verilen arazinin mücadelesi çok yap ı ld ı ,
sanayii konusunda burada fabrika olmaz diye, ama sonunda
fabrika kuruldu- ş imdi "ne iyi oldu da fabrika kuruldu" diye man şet
at ı l ıyor. Eğ itim ortalamas ı ilk okul dört olan bu toplumda, yarg ı
bağı ms ı zl ığı n ı da, bağı ms ı z savunmay ı da, hukuk devletini de
eksiksiz demokrasiyi savunmada da i şimiz zor ve daha uzun bir
süreç. Burada barolar, Barolar Birliğ i, kamu niteliğ indeki bir meslek
kurumu ve kamu görevi niteli ğ indeki serbest meslek olarak bizlere
büyük görevler dü şüyor. Ama, bu büyük görevi yerine getirirken,
Barolar ve Barolar Birliğ i olarak birlik içinde olmam ı z lam ı z. Genel
olarak birlik içinde olmam ı z lam ı z. siyasi deneyim içinde bunlar ı
yaşarken ho ş görüyordum şahsen, il başkanlar ı toplant ı s ı yap ı l ı rd ı ;
yönetimden yana olanlar, olmayanlar tart ış mas ı girer ve her
toplant ı n ı n başı nda belliydi şunlar olur diye. Yani, böyle bir
yaklaşı mla birlik kar şı tl ığı ve birlik yanda ş l ığı gibi bir noktaya
gelmemizin alt ı n ı çizmek istiyorum. Türkiye Barolar Birli ğ i güçlü
olduğu sürece avukatlar, avukatl ı k ve savunma güçlü olacakt ı r.
Kimlikte, protokolde, ba şka yerde sorun varsa, bu bizim kendi
kendimizi güçlendirmemizden kaynaklan ı yor.

Adalet Akademisi konusunda Say ı n Sayman' ı n eleştirilerine
kat ı l ı yorum ve bizim acilen bu konuyu kendi barolar ı m ı zda da,
ayr ı ca Barolar Birliğ i nezdinde konu şmam ı z bir başka boyuta
getirmemiz gerekir. Türkiye'de bir tane kurum var, o da Türk Silahl ı
Kuvvetleri. Neden Türk ordusu kurum? Çünkü, nedenlerinden en
önemlisi bence meslek içi eğ itimi en iyi yapan ve mensuplar ı n ı
sürekli eğ iten bir örgüt olduğu için bir kurum. Bizim sadece
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avukatlar değ il, yarg ı çlar, savc ı lar ve tüm adliye personeli olarak
meslek içi eğ itime gereksinimimiz bence en üst düzeyde, sürekli
yasalar değ iş iyor, sürekli Yarg ı tay kararlar ı geliyor. 0 nedenle
"meslek içi eğ itimi bağı ms ı zl ı k ve diğ er unsurlar ı dikkate alacak
şekilde sağ layacak bir örgütlenmeyi nas ı l yapar ı z?" sorusunu
konuşmam ı z gerektiğ ini düşünüyorum.

"Uygulamada birlik" diyerek baz ı şeyleri söylemek istiyorum ve
bugün bir konuyu tekrar gündeminize getirece ğ im, bunu burada,
Ayd ı n'da, Bursa'da da söyledim, son kez söyleyece ğ im, bütün
barolar ı m ı z ı n ayn ı yaklaşı m ı göstermediğ ini görüyorum. Barolar
Birliğ imiz benim gayretimle gayrete gelmiş gibi görünüyor, ama
istediğ imiz noktay ı da sağ layamad ı k. Bu sürekli sözleş meyle
çal ışan avukatlar ı n mağduriyetlerinin önlenmesi konusunda
birlikteliğe gidemezsek, yani bizim ceza evleri düzeyinde, kimlik
düzeyinde yapt ığı m ı z mücadele eksik kalacak. "Savunmaya
sayg ı s ı zl ı k" diyoruz, ama bankalar ı n, diğer kamu kurumlar ı n ı n,
anonim şirketlerin avukatlara direttikleri, dayaft ı klar ı sözleşmeler
sayg ı yla falan ifade edilecek gibi de ğ il. 0 nedenle bunlar ı size
k ı saca söylemek istiyorum ve uygulamada birlik sa ğ lamam ı z
gereken yasan ı n bize sağ lad ı klar ı n ı yerine getirmemiz, alt ı n ı ı srarla
çizmemiz gereken çok ufak ayr ı nt ı lar olarak görülebilen şeyler var,
ama kurumla şmam ı z ı sağ lamak, yasan ı n uyguland ığı n ı göstermek
ve meslektaş lar ı m ı z aç ı s ı ndan bu uygulanabilirli ğ i ortaya koymak
zorunday ı z. Nas ı l? Bütün barolar ı m ı z tabelalar konusunda
getirilen düzenlemeleri eksiksiz uygulamal ı d ı r. Yani, ben bunu
Tekirdağ 'da uyguluyorsam, benim arkada şı m Istanbul'a, Edirne'ye,
bir başka ile gitti ğ inde "Başkan, benim tabelay ı söktürttün ama,
şurada koskocaman tabela duruyor" dememeli. Unvan kullanmak
konusunda avukatl ı k bürolar ı ve avukatl ı k ortakl ı klar ı unvanlar ı n ı n
düzgün kullan ı lmas ı n ı sağ lamal ı y ı z.

Öğ retmen avukatlar konusunda ne yapaca ğı m ı z konusunda
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yasa aç ı k, belirtilen tarihten sonra arkadaş lar ı m ı z ı n kayd ı n ı n
levhadan silinmesi gerekiyor. onlar bir tercihte bulunmazlarsa biz
sileceğ iz. Ama, bunun da bütün barolarda ayn ı şekilde
uygulanmas ı gerektiğ ine inan ı yorum. Çünkü, arkadaş lar ı m ı z bir
mağduriyet içinde olduklar ı n ı iddia ediyorlar, kazan ı lm ış hak
aç ı s ı ndan bakarsan ı z, hak verebilirsiniz. "Bizi levhadan silin, biz
idari dava açal ı m, o dava aşamas ı nda biz avukatl ığı m ı za devam
edelim, çünkü benim emekliliğ ime iki ay kald ı , üç ay kald ı " diyen
arkadaş lar var. Bunlar konusunda da uygulamada birlik
sağ lamam ı z gerektiğ ine inan ı yorum Bu sözleşmeler konusunda
hoşgörünüze s ığı narak biraz ayr ı nt ı ya girmek istiyorum. Şunlar
yaptığı m ı z çal ışmalar ı n bir k ı sm ı "ne yapt ı k?" onu k ı saca bilginize
sunacağı m:

Avukatl ı k Kanunundaki 35'inci Madde yürürlü ğe girince o
zamanki s ı n ı r ı yla 25 milyar ve yüz kooperatif üyeli bütün
kurulu ş lara Ticaret Odas ı ndan listeyi ald ı k, bütün kurulu ş lara
yazd ı k, onlardan cevaplar geliyor. Fakat, o s ı rada şunu dü şündük,
biliyorsunuz Barolar Birliğ i de bize tip sözle ş meler gönderdi
biliyorsunuz, 35 kapsam ı ndakilere uygulanacak olan dan ışmanl ı k
sözleşmesi, orada ne diyor Barolar Birli ğ i "300 milyon ayl ı k
dan ışmanl ı k ücreti, her davaya göre tarifeye göre ayr ı ücret, karşı
taraftan al ı nacak olan avukata aittir" 35 kapsam ı ndakiler bunu
uygulayacaklar. Fakat, bununla u ğ raşı rken neydi s ı n ı r? 25 milyar.
Tekirdağ 'da bildi ğ imiz firmalar 25 milyarl ı k bir anonim ş irket kendi
çap ı nda onun avukatl ı k iş i de öyle ayda 300 milyonu vermesi
durumunda olamayacak düzeyde, ama onun tepesindeyiz, ama bir
bak ı yoruz banka şubeleri, bir bak ı yoruz başka kuruluş lar
sözleş meli avukat çal ışt ı r ı yorlar, dan ış manl ı k yapt ı r ıyorlar, ne ayl ı k
veriyorlar, ne tarifeye göre ücretin tamam ı n ı veriyorlar, ne kar şı
taraftan al ı nan ı avukata veriyorlar; avukat üste para vererek
çal ışıyor. Bunun üzerine Tekirda ğ kapsam ı ndaki bütün banka
şubelerine, belediyelere, Bağ-Kur'a sürekli sözleşmeyle avukat
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çal ışt ı ran bütün kurulu ş lara yazd ı k, dedik ki "164. Madde
kapsam ı ndas ı n ı z, tarifenin 4. k ı sm ı gereğ ince ayda 00 milyon
vermek zorundas ı n ı z, ayr ıca şu sözleşmeyi doldurup
göndereceksiniz." Burada hepsi, ak ı l almaz derecede acayip
cevaplar verdiler, laf ı anlamazl ı ktan gelip kimi diyor ki: "Biz 35'in
kapsam ı nda değ iliz" size "35'in kapsam ı ndas ı n ı z" diyen yok, siz
sadece sürekli sözle şmeyle hukuki dan ış manl ığı ndan
yararland ığı n ı z bir avukat varsa, bu ücreti vereceksiniz" diyoruz.
Ziraat Bankas ı cevap veriyor, çünkü orada prim usulü var,
uyguluyorlar; yaz ı s ı da burada, izninizle okuyaca ğı m, diyor ki "Biz
Avukatl ı k Kanununun 164. Maddesinin 2. F ı kras ı nda yer alan
'yüzde 25'i aşmamak üzere dava veya hüküm olunacak şeyin
değeri yahut paran ı n belli bir yüzdesi avukatl ı k ücreti olarak
kararlaşt ı r ı labilir' hükmü çerçevesinde prim esas ı na dayanmakta
olup, böyle ücret ödüyoruz." Alt ı nda da hukuk mü şavirinin imzas ı
var, ben geçen toplant ı lar ı nda da söyledim. Bakanl ı k görevlilerinin
Adalet Bakanl ığı n ı n Baro üyeliğ ini tart ışı yoruz, ama bu tür
kurumlar ı n hukuk müşavirleri avukatlar ı n ı n da barolar karşı s ı ndaki
durumunun tart ışı lmas ı gerekir. Böyle mütalaa yazan ı n avukat
olabileceğ ini düşünmek bile yanl ış . Biliyorsunuz, bu 164'üncü
Maddedeki yüzde 25 "başar ı ücreti kararla şt ı r ı lmas ı yasağı , has ı l ı
davaya i ştirak" yasağı . "Yüzde 25'i a şamayacak şekilde davan ı n
sonucuna göre ücret kararla şt ı rabilirsin" diyor. Bizim söyledi ğ imiz
tarifedeki yüzde 10'luk alt s ı n ı r. Bunu da anlamazl ı ktan geliyorlar,
bunlar ı da yazd ı k, sonunda dün Cuma günü, 12 Nisan 2002 tarihli
Ziraat Bankas ı Sözleşme Taslağı geldi, Ziraat Bankas ı n ı n bundan
önceki •taslağı ndan daha ağı r, daha utanç verici, avukatl ığ a
herhangi bir sayg ı duymayan tekrar bir sözle şme 12 Nisan 2002.
Burada da aynen verdiğ i görev olarak dan ışmanl ığı söylüyor
"istediğ im zaman geleceksin, verdiğ im her işe bakacaks ı n" tarifeye
göre hiçbir ücret yok, kar şı taraftan al ı nan ı n bazen hiçbirini
vermiyor, bazen belirli bir bölümünü veriyor. Tabii, bunun d ışı nda
başar ı l ı olduklar ı m ı z yok mu hiç? Var, bir bankan ı n 80 milyon olan
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ayl ığı n ı 300 milyona ç ı kartt ı k, bir k ı s ı m belediyeler ayl ı k 300 milyon
verecek şekilde meclis karar ı ald ı lar. 0 nedenle son kez
söylüyorum, ben bu i ş i götürüyorum, götürece ğ im ve sonunda
hakem kurulüna da gidece ğ im, bu sözleşmelerin yasaya
uyarlanmas ı noktas ı nda hakem kuruluna ba şvuracağı m. Ama, bu
sözleşmeleri imzalayan arkada ş lara bir eleştiri de getirebilirsiniz
"niye imzal ı yorlar?" diyebilirsiniz. imzaliyorlar, imzalama
durumundalar ve ş imdi nas ı l stajyerlerle barolar kar şı karşı ya
geldiysek, bunun üstüne gidince de kendi arkadaş lar ı m ı zla karşı
kar şı ya geliyoruz. Çünkü, gidiyor banka müdürüne bizim
doğ rultumuzda mücadele veriyor, banka müdürü diyor ki:
"Tekirdağ 'dan başka bu i şin üstüne düşen yok, nereden ç ı kard ı n ı z
bu iş i?" diyor, arkadaşı m ı z da bize gelip "Ba şkan, bizim
ekmeğ imizle niye oynuyorsun?" diyor. Onun için bu konuda
uygulamada bir birlik yaratmam ı z gerekiyor. Barolar Birli ğ inin
genel müdürlükler nezdinde bu iş i bizim kadar etkin sürdürmesi
gerekiyor, onu tekrar diliyorum.

Bu ücret olay ı nda bir durum da kamu avukatlar ı n ı n durumu.
164. Maddede biliyorsunuz "Kar şı taraftan al ı nan avukata ait" diyor,
peki kamu avukatlar ı n ı n durumu ne olacak? Kamu avukatlar ı n ı n
bunu almamas ı için;

1- 657 Say ı l ı Devlet Memurlar ı Kanunu 146. Maddesi var.

2- 1389 Say ı l ı Devlet Davalar ı n ı Yürütecek Avukatlara
Verilecek olan Ücreti Vekalet hakk ı nda kanun var.

3- Maliye Vekaleti hukuk mü şavirliğ iyle ilgili kanun var.

4- 1389 Say ı l ı Kanuna göre verilecek Vekalet Ücretlerinin
Dağıt ı m ı Yönetmeliğ i var, bir de SSK Vekalet Ücretleri Da ğı t ı m
Yönetmeliğ i var.

Ben oturdum, Başbakanl ı k dahil olmak üzere, Ba şbakanl ı k,
Maliye, Adalet, Çal ışma Bakanlier ve Türkiye Barolar Birli ğ ine bu
konuyu yazd ı m. "Bu konu Avukatl ı k Kanununa aç ı kça ayk ı r ı d ı r, bu

82



kanunlar ve yönetmeliklerdeki hükümlerin de düzeltilmesi" gerekir
dedim. Ama bunun alt ı ndan yaln ı z başı na kalk ı lmas ı mümkün değ il.
Onun için sizleri i şbirliğ ine davet ediyorum, uygulamada birlik
sağ larsak bu i ş in alt ı ndan kalkar ı z ve mesle ğ in sayg ı nl ığı ,
meslektaş lar ı m ı z ı n moralinin yükseltilmesi, onlar ı n kendilerini
geli ştirmesiyle mümkün. Bu konuda önemli görevlerimiz oldu ğ una
inan ı yorum.

S ı nav, staj, kredi konusunda Isparta Ba ş kan ı m ı z ı n
söylediklerine aynen kat ı l ı yorum, istedi ğ imiz bir uygulamay ı
sağ lad ı k yasayla, yani s ı nav geldi; ama bu s ı nav ı istemiyorduk bu
kesin. Ama s ı nav böyle oldu, şimdi bu s ı nav ı arkadaş lar ı m ı z ı en az
üzecek noktada götürmek zorunday ı z, daha düzgün ifadeyle
"üzmeyecek noktada nas ı l götürebiliriz?" sorusunu dü ş ünmemiz
gerekiyor. Evet, avukatl ı k hukuku ağı rl ı kta olmal ı d ı r. Yaz ı l ı kaynak
arkadaşlar ı m ı za ulaşt ı rmal ı y ı z.

"S ı nava kabul" diyor yasan ı n 28. Maddesi "staj bitim belgesi
olanlar s ı nava kabul edilir" diyor, yani "s ı nav kap ı s ı ndan gel içeri"
demektir bence kabul. 0 ana kadar staj bitim belgesi verebilme
durumu olmal ı d ı r. 24 Kas ı m deniliyor s ı nav tarihi için, onun
öncesinde bir 18 Ekim tarihi var, 18 Ekime kadar Barolar Birli ğ i
YÖK'e bildirecek, 18 Ekimde Barolar Birli ğ i YÖK'e bildirecekse, o
zaman biz ay ı n 10'unda falan Barolar Birli ğ ine bildirmek
zorunday ı z. Yani, 10 Ekimden 24 Kas ı ma kadar staj ı biteceklerin
s ı nava girmesi söz konusu değ il, staj bitihı belgesi alamam ış
olmalar ı nedeniyle. Bunu biz gene bildirelim 10 Ekim'e kadar, bu
tarihe kadar staj ı bitecek olanlar ı , ama staj bitim belgesini
vermeyelim, staj ı bittiğ i tarihte staj bitim belgesini verelim ellerine,
s ı nava girsinler, s ı nav yerleri falan belli olsun. Ama, tabii bu neyi
kald ı r ı yor, Baronun stajyeri denetleme hakk ı n ı , yan ı staj ı n bitti karar ı
verme hakk ı n ı bir ölçüde ortadan kald ı r ı yor, ama başka çare de
göremedik, bunun yap ı labilirli ğ ini düşünüyoruz ve öneriyoruz. Staj
eğ itim merkezi konusunda ba şı ndan beri yapamad ığı m ı z ı
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söylüyoruz. Ben de şu anda 18 stajyer var, arkada ş lar ı
görevlendiriyoruz, haftada bir gün toplan ı yorlar; ama ne anlatan
anlatt ığı ndan memnun, ne dinleyen dinlediğ inden memnun.

Gidiyor, ş imdi burada karar verdik, Çanakkale, K ı rklareli, Edirne
Haziran ay ı içinde Semih Bey ve arkadaş lar ı n ı n kat ı l ı m ı yla
Tekird ğ 'da bir düzenleme yapacağı z. Onun için merkezi bir staj
eğ itim program ı uygulamam ı z gerekiyor. Ama, aslolan bu staj ı n
barolarda götürülmesi, kesintisiz olmas ı ; fakat arada en az 15
günlük bir bölümün Ankara'da yürütülmesi.

S ı nav üzerinde aç ı lan tartışmalar ı n geldiğ i boyutu
yad ı rgad ığı m ı z ı belirtmek istiyorum. Bunu ben burada ayn ı salonda
Barolar Birli ğ i Baş kanlar Toplant ı s ı nda söylemi ştim. "S ı nav ı
tart ışmaya açarsak 's ı nav olsun-olmas ı n'a dönecek bu iş ve
karşı l ı kl ı üzüleceğ iz" demi ştim ve öyle oldu ve stajyerlerle barolar
aras ı nda bir husumet ortaya ç ı kt ı , İ stanbul'da yap ı lan toplant ı da
söylenenler bence yak ışm ı yor, s ı nav ı n ne kadar gerekli olduğ unu
ortaya koyuyor. izmir Barosunun Internet sitesinden o toplant ı n ı n
tutanaklar ı n ı ald ığı m ı zda ne demi ş örneğ in stajyer arkada ş lar:
"Tüm avukatlar s ı nava girsin" diyenler var. "Serbest meslek
mensubuyuz niye s ı nav var?" diyenler var, zaten bunu di ğer
serbest meslek mensuplar ı söylüyor, "Baro başkan ı protokolde niye
önde, tabip odas ı baş kan ı ndan, ticaret odas ı baş kan ı ndan,
veteriner odas ı baş kan ı ndan, bakkallardan niye önde?" diye
soruyor, ş imdi bizim stajyer de soruyor. Bunun için s ı nav var.

Tabii niye barolara bu i ş verilmedi? Barolara bu i ş
Parlamentoda verilmedi, siyasi nedenlerle verilmedi, ama o
toplant ı da söylenene bak ı n, değerlendirmenin ÖSYM'ye
verilmesiyle meclisteki siyasi eğ ilimin sonucudur. Barolar ı n ve
TBMM'nin siyasi görüş ü doğ rultusunda davranmas ı engellenmek
istenmektedir. Yan ı "bir s ı nav yap ı ls ı n, barolar tercihlerini siyasi
görüş lerine göre kullans ı n" demedik; ama "Meclis bu i ş i ÖSYM'ye
verdi, bizim siyasi davranmam ı z ı engelledi" demek çok yanl ış , tabii
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o toplant ı da iş 'sizler, Türkiye Barolar Birli ğ i üyesi değ ilsiniz"

noktas ı na kadar gitmiş , o da yanl ış. Bu tart ışmay ı bu şekilde

baş latmak, stajyerleri bu şekilde ortaya ç ı karmak yanl ışt ı .

Yapmam ız gereken bu i şte koş ullar ı n ı biraz önce söyledi ğ im
ortalamas ı ilkokul 4 olan ülkemizde savunman ı n daha sayg ı n hale
getirilebilmesi, mesleğ imizin meslek örgütleri taraf ı ndan belirli bir
bütünlük içinde savunulmas ı yla gerçekleştirilebilecek.

Bir de Adalet Bakanl ığı n ı n bu son genelgesine de ğ inerek
sözlerimi bitirmek istiyorum; tabii çok çirkin bizi kirac ı hale
getirmek. Ama, ben alt ı senedir bu i ş i yapt ı m, sizlere de
öneriyorum, öyle de olmal ı d ı r: Bizim adliye içinde baro merkezlerini
bulundurmam ı z ı n bence hiçbir anlam ı yok. Biz baro sekreteryas ı n ı
adliye d ışı na ç ı karmal ı y ı z. Benim yönetim kurulum neden adliyede
toplans ı n? Biz gidip kendi yerimizi tutup orada çal ışmal ı y ı z. Ama,
Adliyede bizim oturma odalar ı m ı z olmal ı d ı r, ama ben dört ba şı
mamur, istediğ im yerde baro yönetimini, baro çal ış malar ı n ı
sürdürmeliyim. Ama, Adalet Bakanl ığı n ı n bu -Say ı n
Cumhurbaşkan ı m ı zin da söyledi ğ i şekilde- yak ışı ks ı z davran ışı nt

ben de k ı n ı yorum.

Hepinize sayg ı lar sunuyorum.

OTURUM BAŞ KANI- Te şekkür ediyoruz Say ı n Başkan.

Efendim söz s ı ras ı Muğ la Barosu Başkan ı Say ı n Mustafa

Ülkemoğ lu'nda.

Buyurun Say ı n Hükkamöğ lu.

Av. MUSTAFA HÜKKAMOLU (Muğ la Barosu Baş kan ı )-
Say ı n Birlik Başkan ı m, Say ı n Yönetim Kurulu, Say ı n Milletvekilleri,
değerli başkanlar ı m, stajyer arkadaş lar; hepinizi Mu ğ la Barosu
ad ı na selaml ı yorum.

Gündeme bağ l ı olarak konu şacağı m. Gündemin ilk
maddesinde Adalet Bakanl ığı n ı n barolara ve mesleğ e karşı tutumu
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gündeme getirilmi ş . Herkes dile getirdi, Say ı n Adalet Bakan ı na,
Say ı n Barolar Birli ğ i Başkan ı m ı z ı n dediğ i gibi "yumu ş amas ı " da
onun tutum ve davran ışı n ı n yumu şad ığı anlam ı na gelmez. Çünkü,
Adalet Bakan ı adliye saraylar ı n ı n içinde bizi kirac ı görerek
yay ı nlam ış olduğu en son genelgeyle, barolara ve mesle ğe bak ış
aç ı s ı n ı aç ı kça ortaya koymu ştur. Barolar Birliğ i Baş kan ı m ı z ı n ilettiğ i
son görüş melerindeki yumu şamas ı n ı da kabul etmiyorum, art ı k
Adalet Bakanl ığı na ve Bakana kar şı daha evvelki
konuşmalar ı m ı zda, toplant ı lar ı m ı zda dile getirdik; barda ğı taşı ran
bu son damla olmal ı ve gerekli eylem biçimlerini ortaya koymal ı y ı z.
Tabii, Adalet Bakanl ığı n ı n uzant ı lar ı olan, onlar ı n temsilcileri olan
illerde de barolara ve meslektaş lar ı m ı za oradaki hakim ve
savc ı lar ı n bak ış açilari önemli. Hiçbir baro baş kan ı , protokoldeki bir
yerde olmakla, kendi s ı fat ı nda bir değ i ş iklik olaca ğı n ı düşünmüyor.
Ama mensubu olduğu kurumun yasalarla verilmi ş olan hakk ı n ı n
korunmas ı yönünde birtak ı m uğ raş lar ı var. Muğ la'da protokolle ilgili
konuda yasa gereğ i 1-1,5 y ı ld ı r baro baş kanlar ı cumhuriyet baş
savc ı s ı n ı n yan ı nda yer almaktayd ı , Muğ la Cumhuriyet Ba ş
Savc ı s ı n ı n ve Valinin değ i ş mesinden sonra 1-1,5 ay evvel bizdeki
Adalet Komisyonu Baş kan ı yla bir görü ş memizde bizi bak ış aç ı s ı n ı
belirtmek istiyorum: "Ba ş kan ı m protokoldeki yerinizi içime
sindiremiyorum, bununla ilgili Bakanl ığ a yaz ı yazd ı m, bu yaz ı n ı n
cevab ı n ı bekliyorum" dedi. Geçen hafta Adalet Bakanl ığı ndan
gelen cevap var, onu getirdim, Say ı n Birliğ imize de vereceğ im.
Adalet Bakanl ığı n ı n 5.4.2002 Tarihli yaz ı s ı nda Muğ la Cumhuriyet
Baş Savc ı l ığı na yazd ığı yaz ı da, bizlerin protokoldeki yerinin ne
olacağı , ilgili yaz ı da aynen şu şekilde belirtiliyor; o malum s ı ralama
var, Cumhuriyet Baş Savc ı s ı var, Adliye Komisyonundaki Adalet
Komisyonu Ba ş kan ı var -bizde İdare mahkemesi var- İ dare
Mahkemesi Baş kan ı , ondan sonra Baro. Ş imdi, buradan şuna
gelmek istiyorum, art ı k biz Adalet Bakan ı n ı n mesleğe ve barolara
bak ış aç ı s ı n ı n burada sürekli ayn ı fasit daire içinde tart ış man ı n bir
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anlam ı n ı n kalmad ığı n ı belirtmek istiyorum ve bu yaz ı y ı Say ı n
Birliğ imize vermek istiyorum. Bu konuyu değerlendirmelerine
almalar ı n ı diliyorum.

Stajla ilgili konuya geleceğ im. Geçen hafta biz muayyen
barolar ı m ı z ı n kat ı ld ığı bir toplant ı yapt ı k. Say ı n İ zmir, Manisa Baro
Başkanlar ı m ı z orada an ı lan konular ı n büyük bölümünü zaten izah
ettiler, ben onlara tekrar olarak de ğ inmek istemiyorum, herhalde
atlan ı lan bir-iki konu var, ben onlara değ inmek istiyorum. Bir kere
staj kredisiyle ilgili stajyer olan herkese geri al ı nmak üzere kredinin
verilmesi gerektiğ ini düş ünüyorum. Stajyer olmak kredi almak için
baş l ı başı na yeterli olmal ı . Bununla ilgili kefalet olay ı o mesleğ e
at ı lacak meslektaşa güven kabul edilirse, kefalet istenmeyebilir.

İ mtihanla ilgili konudaysa; biz imtihan ı "mesleğe girenlerin
önünü kesmek için, yani mevcut bir pastan ı n paylaşı lmas ı nda
avukatlar ı n paylar ı n ı n küçülmesi için konulmuş bir olay" olarak
görmüyoruz. Çünkü, biz imtihan konulmas ı döneminde bunu bu
şekilde savunmad ı k. Hem yasa gere ğ i, hem hepimiz buraday ı z,
buradaki baro başkanlar ı olarak bu güne kadar yasaya bunun
konulmas ı yönünde uğ raş veren insanlardan ı z, onun için imtihan ı n
mutlaka olmas ı gerektiğ ine inan ı yoruz. İ mtihan ı n şeklinde
problemler var, şöyle ki: Barolar Birliğ imizin YÖK'le yapm ış olduğ u
bir protokol var, o protokoldeki say ı lan puanlama durumuna göre
yüzde 70'lik teorik bilgi -o konunun de ğ i ştiğ ini söylediler ama,
değ i şmedi mi? Peki özür diliyorum- mutlaka de ğ i şmeli. Çünkü,
bizim oradaki imtihan avukatl ı k mesleğ iyle ilgili olmal ı . Yoksa, teorik
bilgilerin orada ara şt ı r ı lmas ı , art ı k fakülteyi bitiren bir kimse için o
konuda, o ağı rl ı k derecesinde bir imtihan ı n olmamas ı gerekti ğ ini
düşünüyorum. Meslek ağı rl ı kl ı bir imtihan olmal ı ve o konuda
barolar ı n ve Barolar Birliğ inin soru bankas ı haz ı rlanmas ı nda etkin
rolü olmal ı .

Ayr ı ca yap ı lan protokolde atlanan bir konu var. Orada yap ı lan
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imtihanlarda sorulan sorular ı n telif haklar ı n ı n YÖk'te kald ığı
belirtiliyor. Her türlü şeyini biz yapacağı z, ama o telif hakk ı n ı -
aynen Adalet Bakanl ığı n ı n anlad ığı şekilde Yarg ı tay karalar ı n ı
parayla satmas ı gibi- YÖK isterse, YÖK'ün yap ı lan sorulu imtihan ı n
telif hakk ı n ı almas ı konusunda, Barolar Birli ğ inin bir parça o konuyu

atlad ığı n ı dü şünüyorum. Onu da onlar ı n tekelinden almak

zorunday ı z.

Stajlarla ilgili de ğerlendirmelerde, mutlaka stajda birlik olmal ı .

İ mkğnlar ı fazla olan barolar var, çünkü onlarda fakülteler var, ders
verebilecek hocalar var, ama baz ı illerimizde, çok ilimizde bu

imkanlar yok. Arkada ş lar ı n değerlendirmelerinden bir parça farkl ı
düşünüyorum, Barolar Birli ğ i stajyerlerle ilgili bilgi birikimini

sağ lamal ı , bu bilgi birikimini Barolara göndermeli, e ğ itimde birliğ i

sağ lay ı c ı bir unsur olmal ı . Bundan bir parça daha ileri gidersek,
bundan ileriye bölge staj okullar ı yap ı labilmeli, orada muayyen
dönemlerde bölgelere göre staj okullar ı nda staj yapt ı r ı lmal ı . Bu

staj ı n bu derece ehemmiyet arz etmesinin nedenlerinden biri de,
staj sonucu imtihan var. İ yi yetiş mi ş bir stajyerin başar ı oran ı yla,

stajda gerekli imkğnlar ı alamam ış stajyerlerin imtihan sonuçlar ı
aras ı nda mutlaka farkl ı l ı k olacak. 0 bak ı mdan İ zmir'de yapt ığı m ı z
toplant ı da Bölge Staj Okullar ı n ı n yap ı lmas ı n ı n -burada yan ı l ı yorsam

düzeltsinler- Barolar Birli ğ inin Türkiye genelinde 5 bine yak ı n
stajyerinin olduğu söyleniyor, 5 bin stajyerin o alt ı ayl ı k dönemde

hangi şartlarda ne şekilde staj yapacaklar ı konusunda da büyük
zoriamalar olacak. Yok mu say ı n Başkan ı m? 4 500 civar ı nda, yine

ona yak ı n, büyük rakamlardaki stajyerleri, 4 bin de olsa burada
toplay ı p, staj yapt ı rmak zor. Zaten, staj hakk ı da barolar ı n kendi

inisiyatifinde, Barolar Birliğ inin sadece bilgi toplanmas ı , bilgi
birikimlerini barolara aktarabilmesi konusunda katk ı s ı n ı n
olabileceğ ini düşünüyorum.
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Avukatl ı k Yasas ı yla belgelere ulaşma olay ı var. En son Milas
İ lçemizde olan bir olay ı sat ı r başıyla. söyleyeceğ im. Nütustan
al ı nabilecek bir kay ı tta oradaki memur ve müdürün stajyere o
bilgileri vermemeleri üzerine Avukatl ı k Yasas ı n ı götürüyor,
önlerinde aç ı yor ve "Bak ı n, benim bu bilgilere sizden
ulaşabileceğ imi söylüyor" "bu sizin Avukatl ı k Yasas ı n ı z, o bizi
bağ lamaz, bizi genelgeler ba ğ lar" diyor karşı s ı ndaki. Buradan
ç ı kan sonuç şu: "0 sizin yasan ı z" denen bir zihniyete kar şı ,
avukatlar olarak yasa üstünde verilen haklar ı m ı z ı öncelikle
kendimizin korumas ı gerekir. Onunla ilgili gerekli mücadeleyi
kendimiz yapmazsak, yasay ı oturtmam ı z mümkün de ğ il. Avukatl ı k
Yasas ı ndan elde edilen olanaklar ı biz mücadele etmezsek, bizi
kimse tan ı m ı yor ve o haklar ı bize vermiyor. Onun için her baro, her
avukat kendi bölgesinde yasada verilen haklar ı n sonuna kadar
savunucusu olmak zorunda. Çünkü, kimse kendili ğ inden bir şey
vermiyor.

Emekli avukatlar ı ilgilendiren bir konu var, bizde geçen bir
dava; emsal bir kara olabilir, ben onu son olarak sizlere arz etmek
istiyorum.

SSk'dan emekli olan avukatlar ı n son yasayla ald ığı maaştan
yüzde . 15 kesinti vard ı . ilk aç ı lan davalarda bu kesintinin iptali
yönünde aç ı lan davalarda bu davalarda ret de oldu, bir tanesinde
Yarg ı tay onaylad ı . Oysa biz son olarak Fethiye ilçesinde bir dava
açt ı k bu şekilde. Bunun yasa ç ı kt ığı an emekli olanlardan art ı k,
müktesep hak kabul edilerek, bu yüzde 15'lik kesintinin
yap ı lamayacağı yönünde verilen karar, Yarg ı tay 21. Hukuk Dairesi
taraf ı ndan 6.12.2001 tarihinde onayland ı . Ben bu karar ı da Barolar
Birliğ ine veriyorum. Mutlaka her baromuzda, emekli olan
arkadaş lar için emsal olarak kullan ı labilir, bir faydas ı olacağı
düşüncesiyle onu da getirdim. Bunu de vereyim ki, her yerde
açarsak, bu müktesep hak bir içtihat durumuna gelir ve yüzde 15
kesintilerin önüne geçebiliriz diyor, beni dinledi ğ iniz için hepinize
sayg ı lar sunuyorum.
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OTURUM BAŞKANI- Teşekkür ediyoruz Say ı n Baş kan.
Efendim söz s ı ras ı Ağ r ı Barosu Baş kan ı Say ı n Eyüp Duman'da.

Buyurun Say ı n Duman.

Av. EYYÜP DUMAN (A ğ r ı Barosu Başkan ı)- Efendim,
öncelikle hepinizi sayg ı yla selaml ı yorum. Ben her zaman yapt ığı m
konu ş may ı yapmayacağı m, yani al ışt ığı n ı z konu ş may ı
yapmayacağı m. Yani, hukuktan, hukuk devletinden, hukukun
üstünlüğünden, olağanüstü balden DGM'lerin kald ı r ı lmas ı ndan,
idam ı n kald ı r ı lmas ı ndan bahsetmeyece ğ im. Çünkü, gerçekten
bugünkü Adalet Bakan ı n ı n görev yapt ığı bir ülkede, bunlardan söz
etmek bence lüks; bu nedenle bu lüksten vazgeçiyorum.

Evet, sevgili arkada ş lar stajyer arkadaş lar ı m ı z ı n toplant ı m ı z ı n
başı nda bizden bir istemi oldu; toplant ı ya kat ı lma ve toplant ı da
konuşma yapma talepleri oldu. Toplant ı ya al ı nd ı lar, ancak sizden
isteğ im bu stajyer arkada ş lar ı m ı zdan birisine söz hakk ı verilsin.
Burada meramlar ı n ı dile getirsinler, k ı sa bir zaman dilimi içinde,
bize isimlerini aktar ı rlarsa iyi olur diye dü şünüyorum. Çünkü, bu
arkadaş lar ı m ı z geleceğ in avukatlar ı ve de böyle giri ş imci olduklar ı
için ileride zannediyorum, bizleri yönetecek olan ki ş iler. Bu nedenle
onlar ı bu mücadelelerinden dolay ı selaml ı yorum. Ancak, şunu da
belirtmek istiyorum, ben avukatl ı k s ı nav ı n ı n yap ı lmas ı ndan
yanay ı m. Avukatl ı k mesle ğ i hukuk fakültesini bitirmi ş ve hiçbir şey
olamam ış hukukçular ı n yapt ığı bir görev, bir meslek de olmamal ı .
Bu nedenle bu dü ş üncemi de belirtmek istiyorum.

Sevgili arkadaş lar, Say ı n Başkan ı m burada yok, ama
Erzurum'daki toplant ı da Baş kan ı m ı z yönetmeliklerle ilgili uzun
süreli bir toplant ı yapacağı n ı ve bu aksakl ı klar ı n, yani
yönetmeliklerden dolay ı doğ muş aksakl ı klar ı n bu toplant ı da uzun
süreli toplant ı sonucu düzelteceklerini söylemi ş lerdi. Ben bu
toplant ı n ı n biran önce yap ı lmas ı n ı talep ediyorum ve gerçekten bu
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yönetmeliklerde birçok aksakl ı k var, bu aksakl ı klar ı n biran önce
giderilmesini talep ediyorum.

Avukatlara yönelik sald ı r ı lardan bahsediliyor. Bilmem
an ı ms ı yor musunuz; ya birinci ya da ikinci toplant ı m ı zdayd ı , ben
"avukatlara yönelik sald ı r ı lar ı n baş sorumlusunun Adalet Bakan ı
olduğunu" söylemi ştim ve burada al ı nacak bir kararla Adalet
Bakan ı n ı n istifaya davet edilmesini istemi ştim, ancak burada bir
tepki alm ış ve uzun süreli bir konuş mayla Birlik Başkan ı m ı z cevap
vermi şti ve gerçekten "Adalet Bakan ı n ı n demokratl ığı na kefil
olduğunu" söylemi şti. Ancak, burada şunu müşahede ediyorum,
bugün çoğ unluğunuz benim dü şünceme gelmi ş ve beni geçmi ş
durumdad ı r; bundan da memnunluk duyuyorum ve öneri olarak bu
önerimi tekrar arz ediyorum. Diyorum ki; burada bir karar alal ı m
"biz Barolar Birliğ i yönetimi ve tüm baro ba şkanlar ı Adalet Bakan ı n ı
istifaya davet ediyoruz" diye bu önerimi arz etmek istiyorum.

Üçlü protokolde mesai bahsediliyor. Bu üçlü protokol tüm
haşmetiyle hemen hemen illerimizin tümünde uygulamada, bizde
uygulamas ı devam etmekte; maalesef bir sonuç alamamaktay ı z ve
emin olunuz ki -bir k ı s ı m arkadaş lar ı m ı z duyarl ı kap ı dan falan
bahsediliyor- bizi öyle bir taciz ediyorlar ki, çoraplar ı m ı z ı bile
ç ı kart ı yorlar, bilmem ne yap ı yorlar. Benim bu konudaki önerim var,
belki hafif. Gelin, baro ba şkanlar ı olarak hapishanelerin önünde
ç ı r ı lç ı plak soyunup, bütün dünyaya rezil kepaze olal ı m; ne olacak
yani? Bizi idare edenler de rezil kepaze olsunlar.

Yani, gören kaçacaksa kaçs ı n yani, bizi böyle idare ediyorlar
ne yapal ı m? Evet, sevgili arkada ş lar; Adalet Bakanl ığı n ı n ortak
giderlere kat ı lma şeklindeki son genelgesi bize de geldi.
Cumhuriyet Başsavc ı m ı z bize haber vermeden, direkt Maliyeye
yazm ış , yani Defterdarl ığ a; defterdarl ı k bizim de odalar ı m ı z ı ölçtü,
biçti, sonuçta "gelin burada anlaşal ı m, bu ortak giderlere kat ı l ı n"
dediler. Biz verdiğ imiz sözlü cevapta "biz böyle bir ödeme
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yapmayacağız" dedik ve Cumhuriyet Ba şsavc ı s ı n ı n da bulunduğ u

bir ortamda 'biz bunu bağı ms ı zl ığı m ı zla ilgili bir sorun olarak

say ı yoruz, yoksa verecek param ı z var, ben bunu cebimden de
verebilirim" dedim. Gerçekten sevgili arkada ş lar, bu

bağı ms ı zl ığı m ı zla ilgili bir sorun. Savunmas ı bağı ms ı z olmayan bir

ülkenin yarg ı s ı n ı n bağı ms ı z olmas ı mümkün değ il; yarg ı s ı bağı ms ı z
olmayan bir ülkenin bağı ms ı zl ığı n ı n da söz konusu olamayaca ğı n ı
belirtmek istiyorum. Bunu böyle alg ı lamam ı z gerekir ve bu konuda
mücadele vermemiz gerekiyor. Yoksa, üç be ş kuru ş veririz, bu

mesele değ il ki, veriyoruz; kağıt paras ı isteniyor, mürekkep paras ı
isteniyor, daktilo isteniyor, istendikçe de veriyoruz. Bu konuda
mücadele etmemiz gerekir diye düşünüyorum.

Ne yapacaklar? Bana yaz ı geldi: "Su sayac ı takt ı r, elektrik
sayac ı takt ı r." Ben su sayac ı n ı nereye takay ı m? Zaten adliyenin
tümünde, bir tane alt katta var, bir tane üst kana lavabo var,
neresine nas ı l takay ı m. Yani, zaten tak ı lmas ı mümkün değ il, iki
tane de odam ı z var, bir adliyenin bir ba şı nda, diğeri öbür başı nda;
onu nas ı l takt ı racağı m, ne yapacağı m, hangi hakla takt ı racağı m?
Bunlar ı da yapmayacağı m, ne yapacaklar veya ne yapabilirler, bizi
adliyeden mi atacaklar? Varsa güçleri ats ı nlar bakal ı m, nas ı l
atacaklar? "Bu konuda da direnelim" diye arz ediyorum.

Yine, protokol meselesine gelelim, yani yeni Avukatl ı k Yasas ı
olmadan da biz protokolle ilgili mücadele verirdik, kendimiz için
değ il. Benden önceki Baro Ba şkan ı arkadaşı m, 1990'lardan önce
bu konuda İdare Mahkemesinde dava açt ı , miktarda yan ı labilirim,
1 liral ı k manevi tazminat davas ı açt ı ve kazand ı . 0 s ı rada öyleydi,
ş imdi de öyle, ki ş imdi yasaya da girdi ve verilen karar şu:
2Cumhuriyet Ba şsavc ı s ı yla yan yana duracak ve kimse aras ı na
giremeyecek" şeklinde bir karar var, isteyene gönderebilirim, bu
çok eski bir karar, kald ı ki bu yeni yasayla bu durum daha da
pekiştirildi. Bir bayramda benim ba şı ma geldi; sayg ı duru şu yap ı ld ı ,
İstiklal Mar şı okundu, s ı ra çelenk koymaya gelince atland ı m. Kim
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nas ı l değerlendiriyorsa değerlendirsin yapt ığı m davran ış ş u:
Hemen ald ı m çelengi, bağı ra çağı ra oray ı terk ettim, ortal ı k birbirine
kat ı ld ı . Ertesi bayramda hiç tavizsiz uyuldu, dikkat ettiler "bu adam
delidir, bir şeyler yapabilir" denildi, ama uyuldu buna. Gerçekten
diyoruz ya "ağı rbaş l ı l ı k ve saire" konulmad ı ysa yap ı n davran ışı , yani
al ı n çelenginizi oradan gidin. Çünkü, sayg ı duruşu yap ı lm ış , İ stiklal
Marşı okunmuş , yap ı lacak olan şeylerin tümü yap ı lm ış , öbürü art ı k
şekli şeydir, al ı n çelenginizi terk edin veya gittiniz, protokolde
sandalye konulmam ış , al ı n oradan bir sandalye getirin, Cumhuriyet
baş savc ı s ı n ı n yan ı na koyun, kimi gücü yeter sizi oradan
kald ı rmaya? Yasada var hakk ı n ı z "siz bu hakk ı n ı za sahip
ç ı kmazsan ı z, kimseden de bu hakk ı beklemeyin, kimse zorla bu
hakk ı vermez" diye düşünüyorum.

Jandarma her tarafta var, jandarmadan bizim çekti ğ imizi hiç
kimse hiçbir yerde çekmedi, baz ı yerlere yeni sirayet ediyor, bo ş
verin, size o konuda jandarma da kar ışamaz.

Evet sevgili arkada ş lar; kendi hakk ı m ı za önce kendimiz sahip
ç ı kacağız. Konuşmam ı fazlaca uzatm ı yorum. Hepinize sevgilerimi
ve sayg ı lar ı m ı sunuyorum.

OTURUM BA Ş KANI- Teşekkür ederiz Say ı n Baş kan.
Efendim, söz s ı ras ı Diyarbak ı r Barosu Başkan ı Say ı n Mustafa
Özer'de.

Buyurun Say ı n Özer.

Av. MUSTAFA ÖZER (Diyarbak ı r Barosu Ba ş kan ı)- Değerli
rteslektaş lar ı m; hepinize merhaba. Asl ı nda gündemde belirlenen
dört konu var. Onlara bir cümleyle vurgu yaparak bitirece ğ im.
Çünkü, zaman yok, konuşmak isteyen bir hayli arkada ş var.

Değerli arkadaş lar ı m; söyleyeceğ im ilk söz şu: Biraz önce
Isparta Baro Başkan ı arkada şı m ı z ı dinledim "Bu Avukatl ı k
Yasas ı nda kimsenin harc ı yok, kimsenin emeğ i yok. Hepsi bizim
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emeğ imiz, siyasilerin hiçbir katk ı s ı yok, bunun içinde s ı nav da

vard ı " dedi. Tamam, kat ı l ı yorum arkada şı m; peki içeri ğ inde

varolanlara sahip ç ı kabiliyor muyuz? Sorunu burada aramak
laz ı m. Eğer, üçlü protokolle, bir protokolü bir yönetmeli ğ i biz
yasayla gideremiyorsak, aşam ı yorsak, o zaman oturup, buna nas ı l

sahip ç ı kabileceğ imizin formulasyonunu bulmak durumunday ı z, biz
yapm ışsak biz sahip ç ı kmak zorunday ı z; hatas ı yla, eksiğ iyle,
doğ rusuyla. Bunu böyle alg ı lamak laz ı m, bir.

İ kincisi; barolar -alt ı n ı çizerek söylüyorum- bağı ms ı zd ı r, hiçbir
yere bağı ml ı olamazlar. Savunman ı n olmazsa olmaz ko şuludur. 0
nedenle, Erzurum Baro Ba şkan ı arkadaşı m ı n düş üncelerini aynen
paylaşı yorum, fazla bir söz söylemeye de gerek yok.

Adalet Akademisinin projesiyle ilgili olarak bir at ı f yaparak
geçi ştirmek istiyorum, İ stanbul Barosu Başkan ı n ı n sözlerinin
tümüne iştirak ettiğ imi söylemek istiyorum.

Değerli arkada ş lar ı m; bir de protokolden bahsediliyor;
Diyarbak ı r Barosunun protokolde hiçbir sorunu yok, hep
başsavc ı n ı n yan ı nday ı m, stadyumunda da, bilmem nerede de.
Benim derdim bu değ il, benim derdim; savunma olarak, yarg ı
kurumunu çal ışt ı ran iş levinde bana değer veriliyor mu, ben bunu
ar ı yorum. Yoksa, şekil olarak yok 'çelenk getirilmedi" yok "bana
sandalye verilmedi" benim derdim bu de ğ il. Savunma olarak bana
önem, değer vermeleri gereğ ini aramak gerekir. Onun ötesi
şekildir. Ben stadyumda yer verilmiyordu, gittim valiye dedim ki:
"Resmi törenlerde ben başsavc ı n ı n yan ı nday ı m, stadyumdaki
protokolde neden benim yerim yok?" Bana "hakl ı s ı n" dedi, protokol
müdürlüğünü arad ı , ş imdi Diyarbak ı r Barosunun yeri stadyumda
başsavc ı n ı n yan ı nda duruyor.

Stajyerlerle ilgili olarak söylenmesi gereken asl ı nda Erzurum
Baro Başkanlar ı Toplant ı s ı nda söylendi, orada ittifakla al ı nan bir
karar var. Bütün barolara bir ça ğ r ı ; donan ı ml ı gelmek kayd ı yla -bu
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bir hafta olabilir, on gün olabilir- burada merkezde oturup bu
sorunlar ı kökünden çözecek, bir daha Türkiye Baro Ba şkanlar ı
Toplant ı s ı n ı n gündemine gelmemek üzere, bu konunun
çözümlenmesi ve bu şekilde kapat ı lmas ı gerekir. Bu şekilde kabul
edildi. Ben asl ı nda Baro Başkanlar ı Toplant ı s ı n ı n böyle bir çal ış ma
için çağ r ı labileceğ ini düşünüyorum. Yani, burada bütün
yönetmelikleri; s ı nav, kredi yönetmeliklerini, hangisini ele al ı rsan ı z
al ı n, eksiğ i var, hatas ı var. Bunlar madem böyle sürekli eleştiriliyor
ve gündemimizden ç ı km ı yör, o zaman bütünümüzün donan ı ml ı
gelerek ve hatta gerekirse baro başkanlar ı n ı n yan ı nda bir
arkadaşı n da gelerek detay ı yla bunlar ı n formüle edilip, üzerinde
antant kal ı nan bir yönetmelikler manzumesiyle gündemden
ç ı kar ı lmas ı düşünülüyordu ve gerçekten de bunun yap ı lmas ı n ı n
şart olduğ unu düşünüyorum.

• Değerli arkadaş lar, staj merkezleriyle ilgili bunun
çözülebildiğ ini dü şünüyordum. Yani, staj ı n merkezde yap ı lmas ı n ı n
bir defa savunman ı n bağ ı ms ı zl ığıyla uyuşmad ığı , örtüşmediğ i;
aksine çeli şti ğ i ortada. 0 nedenle bölge merkezlerinin
olu şturulmas ı , eğer gerçekten ayn ı staj eğ itimi verilmesi
dü şünülüyorsa, taşradan yüzlerce stajyeri buraya ta şı maktansa,
akademisyenleri al ı r, gönderirsiniz taşraya, merkezde verdikleri
eğ itimi aynen orada da verebilme imkan ı hem daha rahat, hem
daha ekonomik, hem de bölge baz ı nda daha yoğ unlaşmalar,
çal ışmalar ı n orada daha rahat yürütülöbilme imk ğn ı elde edilebilir
diye düşünüyorum.	 •

Değerli başkanlar, Denizli Barosu Başkan ı yla ilgili olarak
söylenenleri asl ı nda hat ı rlarsan ı z, çok uzun zaman önce ben
buradan aktarm ış t ı m. Bu olaylarla karşı laşt ı k, avukat arkadaş lar
hakk ı nda tahkikat aç ı ld ığı n ı , yarg ı land ı klar ı rj ı söylmiştim. Bir
arkadaşı m mahkum oldu, şü anda Yarg ıtay 4amas ı nda, bir
arkadaşım hl yarg ı lan ı yor. Yani, şunu söylüyorum; ille de böylesi
birlikte bir hareketin yarat ı lmas ı için baro başkan ı n ı n m ı bu
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muameleye maruz kalmas ı gerekiyor? önlemin al ı nmas ı gerekir,
önlemin al ı nmas ı n ı n tek koşulu da, Avukatl ı k Yasas ı . Madem ki,
bizim ç ı kard ığı m ı z iddia ediliyor, bizimdir, siyasilerin hiçbir eme ğ i
yok; o zaman tümüyle sahip ç ı kar ı z. Eksiğ ine-fazlas ı na, yanl ışı na-
doğ rusuna hepsine birden sahip ç ı kmak durumunday ı z.

Gündemin birinci maddesi Adalet Bakanl ığı n ı n barolara ve
mesleğe karşı tutum ve davran ış lar ı , beyni özgür olmayanlar ı n
bağı ms ı z düşünebileceğ ini düşünemiyorum. Önce beyniniz özgür
olacak, beyin hücrelerinizin önünde nöbetçi jandarma durmayacak.
o zaman özgürce dü şünebilirsin, o zaman bağı ms ı zl ığı n ne menem
olduğ u, ne denli önemli oldu ğu gerçekten ortaya ç ı kar. Sorunlar
bunlar, bu sorunlar ı aşabilmenin bence olmazsa olmaz ko ş ulu;
Avukatl ı k Yasas ı na Türkiye Barolar Birli ğ i ne zaman sahip ç ı karsa,
sorunlar o zaman a şı l ı r.

Hepinize sayg ı lar sunuyorum.

OTURUM BA ŞKANI- Teşekkür ediyoruz Say ı n Başkan. Söz
s ı ras ı Malatya Barosu Başkan ı Say ı n Niyazi Ergin Gökçe'de.

Buyurun Say ı n Gökçe.

Av. N İ YAZ İ ERG İ N GÖKÇE (Malatya Barosu Baş kan ı )-
Say ı n Başkan, Sevgili Meslektaşlar ı m; Malatya Barosu ad ı na
hepinizi sayg ı ve sevgiyle selaml ı yorum.

Sabahtan bu yana, ki oldukça zaman geçti, arkada ş lar ı m ı z çok
güzel konulara de ğ indiler. Sizleri s ı kmadan Malatya'da tespit
etti ğ im birkaç hususa değ inmek istiyorum. Ümit ederim ki, sab ı rla
dinleyeceksiniz.

Sevgili meslektaş lar ı m; evvela su ve elektrik meselesi için bize
de bir yaz ı geldi. Dediler ki: "Saatleri, sayaçlar ı ay ı r ı n" diye.
Bilemiyorum, baz ı konularda farkl ı düşünüyorum, ama yine de
bütünün içinden ayr ı lmamaya her zaman gayret gösterdim.
Fikirlerimizi özgürce söyleyeceğ iz, ama ayn ı zamanda
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bütünle şeceğ .iz. Ben öyle basit bir meseleyi büyütmek
istemiyorum, şunun için büyütmek istemiyorum; şurada içtiğ im

çay ı n paras ı n ı Barolar Birliğ i isterse, bunu mesele yapmam, ç ı kar ı r
hemen öderim. Bizden kira istiyorlar, dedim ki hemen "sayaçlar ı
ay ı r ı n, sayaçlar ı n paras ı n ı da ben vereyim, su ve elektrik kiras ı n ı da
hemen öderim" dedim.

Bunu niçin söylüyorum? 0 kadar önemli olaylar oluyor ki,
hepsinde sessiz kald ı k, bu kadar basit bir olay ı büyütmeyi ben

gerekli görmüyorum. Yine de alacağı n ı z karara sayg ı yla uyacağı m ı
da belirtmek istiyorum. Ayn ı zamanda şunu da arz etmek isterim,

bir yandan bağı ms ı zl ı ktan dem vuruyoruz, bir yandan da bütün
yükümüzü adliyeye yüklemek istiyoruz, bu da yanl ış bir olay.
Devlet para ödüyor, elbette bu paradan elektrik, su kiras ı paras ı
ödenebilir görüşündeyim. Tabii, bu benim ki ş isel görü şüm:

İ kinci bir nokta protokol meselesi. Diyarbak ı r Barosu Ba şkan ı
arkadaşı m ı z ı n da dedi ğ i gibi biz bunu Malatya'da çözümledik. Yani,
aşağı yukar ı 1-1,5 senedir bizim protokol sorunumuz yok, yaln ı z 23
Nisan'da söylediler "yeni bir genelge gelmiş" dediler, ama benim
elime geçmedi. "0 genelgede yerimiz de ğ i ştirilmi ş yine

değ i ştirilmi ş" diyorlar, ama şimdiye kadarki uygulamalar ı mda "ben
yasalara ayk ı r ı hareket etmem" diyerek, değ i ştirildiğ inde o
toplant ı lara kat ı lmam ışı nı d ı r. Her gideceğ im .toplant ı da vali ve
başsavc ı y ı arar ı m "protokol kurallar ı na uyuyor musunuz?" diye
sorar ı m. "Uyuyoruz" derlerse kat ı l ı r ı m, uyulmad ığı taktirde
kat ı lmam. "Niçin?" dediklerinde, yasaya ayk ı r ı hareket etme
al ışkanl ığı m ı n olmad ığı n ı belirtirim. 0 bak ı mdan şimdiye kadar bir
sorun olmad ı , ama o genelgeden bahsediyorlar, Say ı n Birlik

Başkan ı bunun üzerinde duracak zannediyorum, çünkü 19 May ı s
geliyor, 19 May ı sta tekrar : şoracağı m, eğer bir yanl ış l ı k varsa,
kat ı lmamaya elbette özen gösterece ğ im.
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Daha önemli bir olay var, ilk Baro Ba şkan ı seçildiğ imde
Yarg ı taydaki kap ı meselesini getiren bir Baro Başkan ı y ı m. Pek ilgi
de gösterilmedi, bence en önemli olay Yarg ı taydaki kap ı
meselesidir. Senin ayn ı kap ı dan geçmene izin vermeyen dü şünce,
benden elektrik-su kiras ı istemiş , o benim hiç ağı r ı ma gitmiyor.
Ar+ı a, dün mesleğe yeni baş layan oğ lumla Yarg ıtay'a gittiğ imde
inan ı n ki, onun yan ı nda utanarak Yarg ı taya girmek durumunda
kald ı m. Bu basit bir olay de ğ il, hatta şunu da belirtmek istiyorum
ki, burada konu şürken -burada m ı bilmiyorum- Kahramanmaraş
Baro Başkan ı arkadaşı m ı z "biz çok • memnunuz Yarg ı tay
Başkan ı ndan" dedi, ben de aniden sertçe de bir cevap verdim,
belki de arkada şı m ı k ı rd ı nı , k ı rmak da istemem hiçbir zaman
kendisini, ama Yarg ı tay Başkan ı ne olursa olsun, böyle bir kap ı
uygulamas ı yapmaya hakk ı bulunmamaktad ı r. Bir yandan hakim,
savc ı , avukat eş itliğ inden bahsedeceğ iz, diğer yandan da bu
şekilde çirkin bir uygulama yapaca ğı z ki, ortaokul s ı ralar ı nda
hat ı rlars ı n ız İ sviçre'nin bağı ms ı zl ığı n ı n kazan ı lmas ı nda bir
GuillaumeTell olay ı vard ı r, başa konulan bir elmaya ok at ışı gibi, ki
bunun onun kadar çirkin bir olay oldu ğunu zannediyorum. Yine o
toplant ı da bir hususu arz etmi ştim ben. Yarg ı tayda çok ilginç
uygulamalar oluyor. Elbette ki, çok de ğerli hakimler var, benim de
ailemde çok değerli hakimler.var, hatta babam da yarg ı çt ı . Ama, bu
çirkinlikleri görmezlikten gelmemizi gerektirmez. Çok ilginç
kararlar geliyor, dosyalar ı okudu ğ umda -aynen anlatm ış t ı m burada-
tecrübeli oldu ğunu zannetmediğ im, çok genç, hiç tan ı nmam ış
avukatlar ı n vekğ letnamelerini görüyorum. Araşt ı rd ığı mda bu
vekletnamelerin Yarg ı tay üyelerinin k ı z ı , oğ lu, gelini, damad ı
konumunda ç ı k ı yor. Bunu burada anlatt ı m, arkadaş lar ı m hat ı rlarlar.
o olaydan sonra, baz ı arkadaşı m ı z ı n baz ı serzeniş lerine muhatap
oldum, hiç gere ğ i yokken. Öyle zannediyorum ki, o da Yarg ı taydan
birine mensup bir kimseydi, ama benim kay ı npederim de Yarg ı tay
mensubuydu, oraya mensup olmakla bu i ş çözümlenmez. Her
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şeyden önce adalete sayg ı göstermek gerekir, adalet öyle sayg ı
gösterilmesi gereken bir olayd ı r ki, şunu arz etmek istiyorum, biraz
önce beni buraya getiren yak ı n ı m genç bir avukata teklifte
bulunmu şlar, demiş ler ki: "Savc ı lar ı n görüşlerini, mütalaalar ı n ı ,
eğer şu dosyalarda öğ renirsen, her dosya ba şı na 2 500 dolar"
elbette benim de Varg ı tayda tan ı d ı klar ı m, yak ı nlar ı m var, herhalde
o nedenle teklif etti. Söyledi ğ im söz şu oldu: "Ahlaks ı zl ığı n kbçü ğ ü
büyüğü olmaz, ahlaks ı zl ı k ahlaks ı zl ı kt ı r. Bu işe bir baş lad ığı n ı z
zaman, bu i şin sonunu getiremezsiniz, bu i şe bulaşt ı n m ı , bir daha
temizlenemezsin, sak ı n ha" dedim ben. Şunu belirtmek istiyorum,
Yarg ı taydaki durumlar ı hepimiz biliyoruz, burada anlattığı mda çok
sevgili Hocam Erat Berk -herhalde d ışar ı ç ı kt ı zannediyorum- ki,
ben hülğ sayg ı duyar ı m, severim, bana çok emeğ i geçmiştir, Erat
Beyin de ho ş lanmad ığı n ı hissettim; çünkü ben otuz y ı ll ı k ceza
avukat ı y ı m, biraz şöyle gözlerini okumay ı öğ renmi ş durumday ı z.
Hiçbir iş lem yap ı lmad ı , bu rezalet devam ediyor, ben ikinci kez
değ iniyorum, ş imdiye kadar hiç kimse bu konulara değ inmedi. Bu
bak ı mdan bu kadar önemli olaylar dururken, su elektrik benim
yan ı mda önemsiz kal ı yor, bunu belirtmek istiyorum.

S ı nav meselesinde arkadaş lar ı m ı z ı n yanl ış yapt ığı n ı
zannediyorum. Dört y ı l önce buradaki konuşmamda, özerk bir
akademi kurulmas ı n ı ; hukuk mezunlar ı n ı n bu akademide yeni bir
eğ itime tabi tutulmas ı n ı , doktora düzeyinde bir e ğ itimden sonra
hakim, savc ı , avukatl ığı n ayr ı lmas ı n ı istedim ben. Ş imdi, bir
akademiden bahsediliyor, ama benim kast etti ğ im bu değ il. Benim
kast etti ğ im Bat ı ölçüleri içinde, yüce Atatürk'ün dediğ i gibi "Bat ı n ı n
yüksek değerlerini benimseyen" bir akademi istiyorum ben, yoksa
Adalet Bakanl ığı n ı n himayesinde olan bir okul değ il, ona akademi
demek de yanl ış olur. Böyle bir iste ğ imiz karşı s ı nda genç
arkadaş lar ı m ı z ı n basit bir s ı navdan kaç ı nmak istemelerini
anlayam ı yorum. Niçin anlayam ıyorum? S ı navda yüz üzerinden
yetmiş puan alacaklar, bunun otuz puan ı meslek kurallar ı , ki 24
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saat çok iyi çal ışt ığı zaman o otuz puan ı al ı r. Geriye k ı rk puan
kal ıyor. K ı rk puan da yetmi ş üzerinden k ı rk puan alacaklar. Bir ay
çok s ı k ı bir çal ışmayla tüm stajyer arkadaş lar ı m ı n bunu
başaracaklar ı na eminim, çünkü kontenjan yok. Bir yanda hakim
savc ı- eş itliğ inden bahsedeceksiniz, bir yandan da "ben s ı navs ı z
girmek istiyorum" yok efendim "ben 50-60 45 puanl ı bir s ı nav
istiyorum" diyeceksin, bu büyük bir çeli ş kidir. Bir yanda AB'ye
kat ı lmak isteyeceksin, bir yandan Berlin'deki, Paris'teki,
Londra'daki Barolar ı n ayar ı n ı , ölçüsünü görmezlikten geleceksin.
Bundap birkaç ay önce Kaliforniya Barosuyla ilgili okuduğum bir
haberde birisi 27 sene s ı nava giriyor ve kazanam ı yor, 27 sene
sonra k ı z ı avukat oluyor Kaliforniya Barosunda ve diyor ki: "Baba
senin diksiyonun bozuk, İ ngilizce aksan ı n iyi değ il, sana ingilizce
dersi ald ı ral ı m" ve gerçekten birkaç ay İ ngilizce aksan ı üzerinde
ders al ı yor ve elli yaş civar ı nda avukatl ı k s ı nav ı n ı kazan ı yor ve
Kaliforniya Barosuna kabul ediliyor. Eğer, bat ı belirli ölçülerde,
belirli sürelerde önemli kazan ı mlara eriştiyse, bu bir disiplin içinde
olmuştur. Ama, bizler her tLrlü disipline kar şı ç ı kmay ı , her halde
özgürlük olarak anl ı yoruz. Halbuki, özgürlüğün temeli disiplindir.
Disiplinli olmayan bir ioplum özgürlüğe hiçbir zaman ula şamaz,
bunu bilmemiz gerekiyor sevgili meslekta ş lar ı m. 0 bak ı mdan,
stajyer arkadaş lar ı m ı z bizim sevgili çocuklar ı m ı zd ı r, ben Malatya'da
da toplad ı m, çünkü bak ış lar ı bile değ i şmişti bize. Çağı rd ı m,
konuştum, ikna ettim, herhalde olduklar ı n ı zannediyorum ben ve
dedim ki: "Size s ı nav için yard ı mc ı olal ı m, icap ederse hoca
getirtelim, seminer düzenletelim, bunu yapabiliriz, bizden bunu
isteyin, ama "s ı nav ı kald ı ral ı m" demenin bir anlam ı yok" Çünkü,
kazansak ne olacak? yani, Türkiye'de 47 bin avukat 147 bin olsa
ne olacak. Ş imdi, onunla da ilgili notlar aktaraca ğı m sizlere,
avukatl ı k temeli bilgi ve güvene dayanan bir meslek. Bilgi ve güven
durumumuz nedir? Zannedersem Ömer Seyfettin-'in "Yüksek
Ökçeler" diye bir hikaye kitab ı vard ı r, dört y ı ll ı k Baro Başkanl ığı mda
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bir şeye üzüldüm, yak ı nlar ı mdan üç-beş gencin avukat olmas ı nda
da ben etkili oldum 'keşke yapmasayd ı m" dedim. Benim Malatya
Cezaevi izleme Komitesi bir sevgili arkada şı m var, Ankara'ya
gelmiş , bir avukatla görüşmüş , Avukata "ne iş yap ı yorsun, hangi
davalara giriyorsun?" demi ş , avukat demi ş ki: "Hakim
pazarl ı yorum" getireyim arkadaşı m ı , Malatya Barosunun en sayg ı n
üyelerinden biridir ve falanlar ı n davas ı nda benim hesab ı ma düşen
rüşvet 600 bin dolar" demi ş . Gerçek olmasa burada söylemem
ben. Ben 15 sene önce icra davalar ı n ı b ı rakt ı m ve birçok
arkadaş lar ı m bunu bilirler, yani icrada neler döndü ğünü hepimiz
biliyoruz, burada gizlemeye gerek yok. 4-5 ayd ı r da ağı r cezadan
dosya alm ı yorum, geçenlerde bana rica ettiler, Istanbul'da,
mecburen cezaevine gittim, san ı k bana dedi ki: "Tahliye hususunda
bana güvence vereceksin" maalesef bu duruma gelmi ş durumda.
Neticede ben ayr ı ld ı m, b ı rakt ı m, tekrar geldiler, ı srar ettiler, çünkü
bizim orada belirli bir politik kimli ğ imiz de var, bazen
k ı ram ı yorsunuz, istedi ğ iniz doğ rultuda hareket de edemiyorsunuz
ve duruşmada bunu da söyledim, dedim ki: "Savunma zay ı flad ı kç
vatandaş güvence istiyor, hakim ayarlanmas ı n ı istiyor, güvence de
o şekilde oluyor say ı n baş kan" dedim. Gerçek bu, bu durumda
bizim özgürlükten bağı ms ı zl ı ktan bahsetmemiz gerekir mi?
Ahlak ı n olmad ığı yerde özgürlüğün, bağı ms ı zl ığı n ne anlam ı olur
sevgili arkadaş lar ı m. Bu bak ı mdan bu gerçekleri kabul etmek
zorunday ı z.

Bundan 3-4 ay önce cezaevine gittim, bize sordular "silah ı n ı z,
cep telefonunuz var m ı ?" deyince, ben cep telefonu kullanm ı yorum
efendim, avukat olarak herhalde Türkiye'de bir tek ben cep
telefonu kullanm ı yorum, arkada şı m da "yok" dedi. İ çeriye girerken
çal ı yor bir şeyler, arad ı lar ki üstünde cep telefonu var, arkadaşı m
çok iyi niyetli, ben de onu kurtarmak için çok çaba sarf ettim,
yard ı mc ı oldum, tan ı k konumunday ı m, ama dikkat etmek
zorunday ı z. içeriye cep telefonlar ı giriyor, bu bir gerçek. Herhalde
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hepsini avukatlat sökmuyor, ama benim gözümün önünde olan bir
olay. 0 halde avukatlar ı n dikkatli olmas ı gerekiyor. Malatya
Barosu mensuplar ı ndan bir ricada bulundum, dedim ki: "Cezaevine
çantayla girmeyin" geçenlerde arkada ş lar ı n kemer ve

ayakkab ı lar ı n ı ç ı karmalar ı istenmi ş , biz bunlar ı çözümlüyoruz, ama

arada bir mesele yeniden depre ş iyor. Neticede başsavc ı ya

başvurduk, fakat ondan önce bir olay daha oldu, onu da size
aksettirmek istiyorum. Éaşka bir baro mensubu arkada şı m ı z
geliyor "arama yap ı lacak" denilince "Avukatl ı k Kanununun aç ı k
hükmüne göre arama yap ı lamaz, sizin baroda i ş yokmu ş , çal ışmay ı
bilmiyormu ş" diyor. Güvenlik kurulundaki arkada ş lar ı m ı z geldi,
söylediler. Neyse, Başsavc ı ya söyledik; Cezaevi Müdürü, İ nfaz

Savc ı s ı , oradaki Karakol Yüzbaşı s ı , hepimiz topland ı k.
Topland ığı m ı zda bizim baz ı iyi niyetlerimiz kendini göstermi ş olacak
ki, Karakol Komutan ı evvela Baroya te şekkür etmek istedi ğ ini
söyledi, dedi ki: "Arkadaşlar çantayla gelmiyorlar, gelmeyince bizim
i ş imiz çok kolaylaşıyor, biz Malatya Barosundan son derece
memnunuz, her şeye haz ı r ı z, arama dahi yap ı lmayabilir" ama Baş
Savc ı dedi ki: "Benim elimde genelge var, bunu k ı ramam; ama
ayakkab ı ç ı kar ı lmas ı n ı , kemer ç ı kar ı lmas ı n ı kald ı ral ı m." Biz yine
kald ı rd ı k onu, dedim ki Başsavc ı ya "Şu ili bir arar m ı s ı n ı z?" o ili
arad ı k, Başsavc ı dedi ki: "Sizin Baroya mensup arkada şı n ı z geldi
ve 'Malatya Barosunda i ş yok; bunu biz kald ı rd ı k' dedi."
Başsavc ı ya dedi ki: "Vallahi biz kemer de ç ı kart ı yoruz ayakkab ı da,
yine siz kald ı rm ışs ı n ı z, biz hiçbir zaman kald ı rmad ı k."

Bunu niçin anlat ı yorum? Evvela birbirimize sayg ı l ı olmak
zorunday ız. Bu arkadaş benim Baroma sayg ı s ı zl ı k etmiştir ve
bak ı n hepinize sayg ı m, sevgim sonsuz, ama ş unu da izah edeyim
ki, Malatya Barosu en düzenli barolardan biri. Kütüphane dahi
kurduk adliye içinde. Çok geniş , bu salondan büyük kütüphanemiz
var ve tüm adliyenin hizmetine sunduk; hakimi, savc ı s ı her an
oradalar.	 Bu da bize bir yak ı nlaşma sağ lad ı .	 Yani, adli
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mensuplarla baro aras ı nda müthi ş bir yak ı nlaşma sağ lad ı . Hiçbir
eksiğ imiz yok, kantin dahi kurduk. Her şeyimiz var, ama benim
sevgili meslektaşı m "baroda i ş olmad ığı n ı " gelip söyleyebiliyor.

İzleme Komitelerini veya İ zleme Kurullar ı n ı biz son derece
dikkatli kurduk. Memurlardan kimseyi almad ı k, hepsi serbest
meslek mensubu, onun da çok yarar ı n ı gördük, onu da belirtme
istiyorum efendim.

Birlik Başkan ı na bir hususu arz etmek istiyorum, Say ı n
Başkan biz kimlik konusunda bir sorun ç ı karmad ı k, bizden
istenenleri de hemen haz ı rlad ı k, gönderdik. Yani, 180-200 serbest
avukat ı m ı z var, hepsi bu karttan ald ı , ama siliniyor Say ı n Başkan.
Arkadaşlar ş ikayetçiler, ben cevap veremedim, bak ı n benimkiler de
siliniyor üzerindeki resimler. Ne yapaca ğız biz bunu?

Sözlerimi bitirmek istiyorum sevgili meslekta ş lar ı m; genel bir
iki noktaya değ inmek istiyorum, hepimiz geliyoruz, burada basit
şeylerle uğ raşma durumunda kal ı yoruz. Acaba sorunlar nedir?

Malatya'da merkez ilçeyle birlikte 14 ilçemiz var, 14 adliyemiz
var; 14 adliyenin 7'sine gerek olmad ığı n ı söylesem inan ı r m ı s ı n ı z
efendim? Bizim 7 adliyemiz lüzumsuz, Türkiye'de bu kadar lüks
olur mu, dü şünüyorum? Her adliyede 5 savc ı hakim olursa, 5 defa
7; 35 hakim, savc ı fazlal ığı var. Türkiye 81 il olduğuna göre kaç
ilçemizde, yüzlerce ilçemizde adliye fazlal ığı m ı z var. Barolar
Birliğ inin ve baro ba şkanlar ı n ı n bunun üzerinde durmas ı
gerektiğ ine inan ı yorum. Bakanl ı veya Hakimler ve Savc ı lar Yüksek
Kurulu bunun fark ı nda değ iller.

Yine, ş unu da arz edip, bitirmek istiyorum. Bu Dan ıştay ve
İ dare Mahkemesiyle ilgili davalar var, birlik bu konuda bize bilgi
verirse seviniriz, çünkü arkadaş lar ı m ı z soruyor. Mesela, ben
geçenlerde telefonla sordum, yürütmeyi durdurman ı n durdurulmas ı
meselesi 3'e 2'yle ret olunmuş . Onu da anlamad ı m, kanunun aç ı k
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hükmüne rağmen Dan ıştay üyesi s ı fat ı nda olan insanlar nas ı l üç
kiş i ret karar ı veriyor? Onun daha iyi takip edilmesinden yanay ı m.

Bir de demin bu kampusla ilgili -ki, ben de kampus diyorum-
projeleri gördük. Asl ı nda bu arsan ı n al ı nmas ı da oldukça çekişmeli
oldu -ki, oldukça iyi oldu al ı nd ığı da, tapuyu da göndermi şti Say ı n
Başkan, bizim ilan tahtas ı na ast ı m- yaln ı z, demin okudum "Türkiye
Barolar Birliğ i Birlik Kampus Projesi" Birlik Kampus Projesinin
"kampus ve proje" kelimelerini anlamak mümkün de ğ il, ben
söylemekte zorluk çekiyorum, yani orada o kadar yabanc ı kelime
lüzumsuz kullan ı lm ış ki, biz o kadar Arapça Farsça kelimeleri att ı k,
bari Arapça, Farsça bize daha yak ı n klimeler, onlar kals ı nlar. Bunu
nas ı l kurarsan ı z o şekilde devam edecek efendim. Lütfen normal,
anlaşı l ı r bir Türkçe'yle bunu kural ı m. Eğ er, Arapça ve Farsça at ı l ı p,
yerine Frans ı zca, İ ngilizce gelecekse, Farsça ve Arapça da kals ı n.
Biz onlara binlerce y ı ld ı r daha al ış m ış durumday ı z efendim. Yani,
ben bak ı yorum on kelimenin 5'i, 6's ı , belki 7'sini anlayam ı yoruz.
Mesela bak ı n demin yazd ı m "Fuaye." Evet, bayan arkada ş dedi ki:
"Operada geçen bir kelime" tamam da benim halk ı m ı n yüzde Vi bu
kelimeyi anlam ı yor, anlaşı l ı r bir dil kullanmakta yarar var. Bir de
yerleş ik bir durum olacağı na göre ne koyarsan ı z o devam edecek.
Düş ünün ki, Yarg ı tay, Say ıştay, Dan ıştay, yarg ı ç, savc ı , ne kadar
güzel dilimize uymu ş ve hepimiz benimsemi ş durumday ı z.

Hepinize sevgiler sayg ı lar sunar, başar ı lar dilerim efendim.

OTURUM BAŞKANI- Teşekkür ederiz Say ı n Baş kan ı m.
Efendim söz s ı ras ı Uşak Baro Başkan ı Say ı n Koray Atak'ta.

Buyurun Say ı n Atak.

Av. KORAY ATAK (Uşak Barosu Başkan ı)- Say ı n Birlik
Baş kan ı m, Say ı n Milletvekilim, değerli meslekta ş lar ı m, say ı n
başkanlar ı m; içimden gelenleri "konuşay ı m m ı , konuşmayay ı m m ı ?"
diye kendi kendime sandalyemde kendi kendimi sorgulad ı m ve
yarg ı lad ı m. Konuşmasam kendimi suçlu hissedece ğ im, konu şsam
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belki baz ı arkadaşlar ı m k ı r ı labilir. Benim söyleyeceğ im, buradaki
arkadaş lardan ziyade, konu şup sonra d ış ar ı ç ı k ı p, buradaki
arkadaş lar ı dinlemeyen arkada ş lar ı m ı z ı aç ı kças ı k ı n ı yorum. Madem
k ı• "meslekte sayg ı " diyoruz, öncelikle biz kendi kendimize sayg ı
duymal ı y ı z ve burada birbirimizi dinlemeli, birbirimizle ileti ş im
sağ lamaI ı y ı z.

İ kincisi, stajyer arkada ş lar ı m ı z konuştuktan sonra, onlar ı
dinledikten sonra, bizim onlarla ilgili dü şüncelerimizi iletmiş olsak,
kan ı mca daha iyisini, daha doğ rusunu yapard ı k. Bunu Ağ r ı Baro
Başkan ı m ı z dile getirdi, ben de dile getirme ihtiyac ı hissediyorum.
Ben bu saatte fazla uzun konu şmayacağı m.

Adalet Bakan ı m ı z ı n barolara bak ışı n ı biz her konuşmada dile
getirmeye çal ışt ı k: Bakan ı m ı z ı n tutumunu ele ştirdik, ancak idari
yarg ı da görüyoruz ki, barolar ı m ı za s ı cak bakm ı yor. Örne ğ in, biz
Uşak Barosu olarak Avukatl ı k Kanunun uygulanmas ı n ı yarg ı dan
geçirmeye çal ışt ı k. Bizim bir otopark sorunumuz vard ı Adliye
önünde. Başsavc ı dedi ki "dava açma, en iyi yerden size yer
verelim." Ben de "hay ı r, ayr ı mc ı l ı k istemiyoruz" dedim. "Adliyede
'adliye personeli, hakim, savc ı ve avukatlar dahil' diyerek otopark
levhas ı konulsun" demi ştik -ayr ı nt ı lara girerek sizleri s ı kmak
istemiyorum, sonuçta idari yarg ı dedi ki: "U şak Adliyesinin önünde
oluşan otopark sorununun çözümlenmesine ve bu suretle Adliye
güvenli ğ inin teminine yönelik olarak, kamu yarar ı ve hizmet
gerekleri gözetilmek suretiyle tesis edilen ve yarg ı n ı n kurucu

unsurlar ı ndan olduğ u kuş kusuz bululan avukatlar için de imknlar ı n
elverdi ğ i ölçüde otopark yeri tahsis edilmesini öngören i ş lemde
mevzuata ayk ı r ı l ı k yoktur." yani, k ı saca idare mahkemesi diyor ki:
"Biz avukatlar ı ayr ı görüyoruz" bu ayr ı mc ı l ı k devam

ediyor.dolay ı s ıyla biz bu ifadeleri aynen kullanarak Dan ıştaya
başvurduk, bakal ı m Dan ıştay ne diyecek?
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Ben protokol sorununu pek önemsemiyorum, çünkü bu
hatledilemeyecek bir konu de ğ il, biz kimliğ imizi ve kiş iliğ imizi ortaya
koyduğ umuz zaman, barolar ı n kimliğ i ve kiş iliğ i ortaya konuldu ğ u
zaman halledilmeyecek bir konu yoktur.

Y ı ld ı r ı m Aycan meslekta şı mla ilgili olarak Isparta Baro
Başkan ı m ı z ı n önerisine ek olarak ben de şu öneriyi ekliyorum: Bu
i ş in takipçisi olal ı m, yaln ı z "vekaletnameyi koyduk" de ğ il, eğer
Adalet Bakanl ığı soruşturma açmadan yer olmad ığı na karar
verirse, biz de tazminat ve hukukçuysak, di ğer haklar ı m ı z ı sonuna
kadar kullanal ı m ki, öyle avukatlar hakk ı nda gerekli gereksiz
soruşturma aç ı lmas ı n.

Disiplin hukuku yönüyle benim yakla şı m ı m farkl ı , avukat
arkadaş lar ı m ı z ı n disiplinsizli ğ ini elbette ho ş görmüyoruz. Bir ki ş inin
yapt ığı kötülük bütün avukattara yans ı yor. Ancak; Birli ğ imizin de
disiplin hukukunda şekilci olduğunu düşünüyorum. i ş in özünden
ziyade şekilcilik egemen gibi geliyor.

Bir de gelecek gündemin de, ş imdiden belirlenmesini ve ona
göre ş imdiden çal ışma yap ı lmas ı n ı diliyor, hepinize sayg ı lar
sunuyorum.

OTURUM BA ŞKANI- Teşekkür ediyoruz Say ı n Baş kan ı m.
Efendim, söz s ı ras ı Denizli Barosu Baş kan ı Say ı n Y ı ld ı r ı m
Aycan'da.

Buyurun Say ı n Aycan:

Av. YILDIRIM AYCAN (Denizli Barosu Başkan ı)- Say ı n
Başkan, Say ı n Birlik Başkan ı m, Değ erli Meslekta ş lar ı m; hepinizi
sayg ı yla selaml ı yorum.

Ben sözlerime baş lamadan önce, Osmaniye Baro Başkan ı
arkadaşı m ı z ı n bir dileğ i vard ı : "Kendi öz eleştirimizi yapal ı m.
Bununla ilgili özel gündemli bir toplant ı yapal ı m acilen" diye, Birlik
Yönetiminin bu dile ğ i bir an önce yerine getirmesini diliyorum.
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Öncelikle d ış ar ıya yapt ığı m ı z eleştiriler kadar, kendimize yönelik de
öz eleştirimizi bir kere yapmam ı zda yarar var diye dü şünüyorum,
öncelikle bunu belirtiyorum.

Uşak Barosu Başkan ı arkadaşı m ı z idari yarg ı dan bir haber
verdi, kaybetti ğ i bir davayla ilgili olarak; ben de idari yarg ı dan ikinci
bir haberi vereyim:

Karar yan ı mda, Denizli'de yarg ı çl ı k yaparken geçirdi ğ i bir
soruşturma sonunda Diyarbak ı r'a giden, Diyarbak ı r'dan da
emekliliğ ini isteyerek gelen bir arkada şı m ı z Denizli Barosundan
ruhsat istedi. Kendisine ruhsat ı verdik, ancak Denizli'de 2. Asliye
Hukuk Yarg ı c ı olan bu arkadaşı m ı z Denizli'de büro açt ı . 0 büro
aç ı nca biz de dedik ki: "Yeni yasan ı n 14. Maddesine göre, siz
Denizli merkezde büro açamazs ı n ı z." itiraz etti, Türkiye Barolar
Birliğ i itiraz ı n ı reddetti, Adalet Bakanl ığı da bu karar ı onad ı . İ dari
Yarg ı ya gitti, yürütmeyi durdurma isteminde bulundu, yürütmeyi
durdurma karar ı verilmedi, ama ben buraya gelmeden önce İ dare
Mahkemesinin karar ı geldi. Kararda diyor ki: "Bu madde
Anayasaya ayk ı r ı d ı r. Onun için Anayasa Mahkemesine dava açt ı m"
karar burada.

Ben şundan eminim, Anayasa Mahkemesi bu davay ı kabul
eder arkadaşlar, hiçbir şüphem yok. Ne yapmak gerekir, nereden
ç ı k ı yor bu karar? Arkadaş lar, bu şeyle ilgili karar al ı nd ığı nda Adalet
Bakanl ığı n ı n elektrik suyla ilgili karar ı geldiğ inde "Dava açal ı m"
demiş lerdi, Antalya Barosu Ba şkan ı arkadaşı m "dava açal ı m" dedi,
ben de "hay ı r açmayal ı m" dedim "Neden?" diye soruldu
"Kaybederiz davay ı " dedim. 0 da "Kaybeder miyiz bu davay ı ,
neresini kaybederiz?" dedi "Vallahi kaybederiz" dedim.
Zannedersem, bahse girmeye çekindi, dava açt ı m ı , açmad ı m ı
bilmiyorum, kaybetmeye haz ı r ı m. Bunu bir haber olarak veriyorum.

Bir başka haber: Afyon Cezaevinde arkada şı m ı z ı n üstü
aranmaya kalk ı ld ığı için Afyon Cezaevi Müdürünü Cumhuriyet
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Savc ı l ığı na ş ikayet ettik. El cevap: "Her ne kadar Avukatl ı k Kanunu
58. Maddeye göre, Avukatlar ı n üstü aranamazsa da; birtak ı m
isyanlar olmu ştur, bu isyanlarda da avukatlar ı n parmağı vard ı r. 0
nedenle, biz takipsizlik karar ı veriyoruz" dediler. Araşt ı rd ı k bunlar ı ,
Afyon Barosundan Mümtaz Beyden ricada bulundum, oda üç tane
tahkikattan bahsetti, zannedersem biri devam ediyormu ş , ikisinden

beraat karar ı ç ı km ış . Ancak, Dinar Ağı r Ceza Mahkemesi üçlü
protokolü öne sürdü, itiraz ı m ı z ı reddetti.

Denizli Cezaevi Müdürünü de şikayet ettik. Tabii, Denizli
Cumhuriyet Savc ı l ığı da bizim itiraz ı m ı z ı reddetti, takipsizlik karar ı
verdi ve o takipsizlik karar ı na yapt ığı m ı z itiraz da Nazilli Ağı r Ceza
Mahkemesi taraf ı ndan reddedildi. Onlar da 58. Maddenin varl ığı n ı
inkar etmiyorlar, Anayasan ı n 20. Maddesinin varl ığı n ı inkar
etmiyorlar, ancak protokolü öne geçiriyorlar. Demin bir arkada şı m
dedi ki: "Protokol öndeyse, kanun yürümüyorsa, biz bu kanuna
sahip ç ı kal ı m; kanunun önde oldu ğ unu kabul ettirelim" dedi. binleri
-nüfus müdürü . diyor ki: "Beni genelge bağ lar, kanun bağ lamaz"
nüfus müdürünü alk ış l ı yorum. Çünkü, savc ı dahi böyle dedikten
sonra; o, o cesareti gösterebilir.

Değerli arkadaş lar; şu anda sabahtan beri burada arkada ş lar
bana "geçmi ş olsun" dileklerinde bulunuyorlar ve "destekliyoruz"
diyorlar. Ben aç ı k aç ı k söyleyeyim: Adalet Bakanl ığı n ı n 58.
Maddesindeki izin verme hükmü var ya, onu savc ı l ı k emir telakki
edecektir, hem vallahi, hem billahi benim aleyhimde dava
açacakt ı r. Bu konuda hiçbir şüphem yok ve "bundan mahkumiyet
ç ı kar m ı , ç ı kmaz m ı ?" o da beni hiç mi hiç ilgilendirmiyor. Önemli
olan bu olayla ilgili olan diğer olaya haz ı r m ı y ı z, değ il miyiz; biz
hukuk devletine sahip miyiz, değ il miyiz?

Demin Cumhurba şkan ı m ı zla çok güzel dertleştik, o da bize çok
güzel katk ı larda bulundular. Bir arkadaşı m ı z dedi ki: inan ı yoruz ki,
bundan sonra hukukçu bir cumhurbaşkan ı seçilmez; çünkü çok
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zorluklar ç ı kar ıyorlar" dedi. Seçilir say ı n meslektaşı m, seçilir.
Yarg ıtay Baş kan ı hukukçu değ il mi? Şu benim hakk ı mdaki
soruşturma karar ı n ı verenler hukukçu de ğ il mi? Bu hizmete uyacak
kişiler ç ı kar ve ben şunu söyleyeyim; şu anda biz Adalet Bakan ı na
k ı z ı yoruz, as ı l k ı zmam ı z gereken Adalet Bakan ı n ı yönlendiren,
sözde hukukçular. Değerli arkadaşlar, bu konuda şunu söylemek
istiyorum; Türkiye'de hukuk gelişmiyorsa, bunun sorumlusu
"hukukçuyuz" diyenler, bunun sorumlusu üniversiteler, hukuk
fakülteleri. Biz de üzerimize dü şeni bugüne kadar yapt ı k m ı ? Hep
ağ lad ı k, hep ş ikayet ettik.

Bir an ı m ı anlatay ı m; bir gün bir bayan geldi Pamukkale
Üniversitesi İş letme Fakültesinde İş Hukuku Profesörüymü ş .
Bana dedi ki: "Ben buraya Ankara Üniversitesinden geldim, biraz
da sürgün gibi geldim. Üniversitede çal ışam ı yorum, çünkü
kütüphanesi yok" dedi. Ama, dedi ğ ime diyeceğ ime bin piş man
oldum. ikinci sözü şu oldu: "Acaba, sizin kütüphanenizden
yararlanabilir miyim?" Yerin dibine batt ı m, bizim de kütüphanemiz
yok.

Değerli meslektaş lar ı m; demin stajla ilgili birtak ı m eleştirilerden
bahsediyoruz. Bir s ı nav kucağı m ı za dü ştü "s ı nav nas ı l olsun?" diye
tart ışı yoruz. Bir başka konu daha var, bizim elimizde staj e ğ itimi var
"bunu nas ı l yapacağız?" diye de tart ışıyoruz. Bir görev ald ığı m ı z ı n
fark ı nda m ı y ı z acaba? "Lisans sorular ı sorulsun mu, sorulmas ı n m ı ;
yoksa yaln ı zca avukatl ı kla ilgili sorular m ı sorulsun, başka sorular
sorulmas ı n m ı ?" sorulan bu. Bize verilen ikinci görev ş u: "Biz
lisans üstü eğ itim yapt ı rtmak görevini üstümüze ald ı k. Avukatl ı k
lisans ı n ı , avukatl ı k eğ itimini yapt ı rtmak görevini üstümüze ald ı k staj
eğ itimiyle. Bununla ilgili ciddi bir haz ı rl ı k içine girmek zorunday ı z
biz. Bizim staj eğ itimi programlar ı adeta lisansüstü e ğ itim
yapacaklar. Bu eğ itimden başar ı l ı ç ı kanlar s ı navda başaracaklar ve
avukat olacaklar. Öyleyse biz meslek içi eğ itimin üzerinde özellikle
durmak zorunday ı z.
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mülkiyetine sahip olan arkada ş lar ı m ı z apartmanda oturuyorlarsa
hepsi teker teker oralar ı terk etmek zorunda kalacaklar; çünkü
Kumluca Asil Hukuk Mahkemesinde aç ı lan bir davada,
Kumluca'daki bir avukat arkada şı m ı z ı n mülkiyeti kendisine ait bir
yerde kom şular ı n ı n ş ikayeti üzerine ortak apartmanda herhangi bir
bölümün avukatl ı k bürosu olabilmesi için kat maliklerinin ortak
karar ı vermesi laz ı md ı r, yoksa bu avukat ı n aleyhinde karar ı verdi,
Yarg ı tay onaylad ı , ş imdi karar düzeltme a şamas ı nda. Bir süre
sonra tek tek sökülece ğ iz ve dediğ ine göre de orada, sadece
Kumluca"a 4 tane kiş i daha bu davan ı n sonucunu bekliyor. E ğ er
Yarg ı tay'dan ç ı karsa teker teker arkadaş lar ı m ı z bürolar ı ndan,
mülkiyeti kendilerine ait büroda avukatl ı k yapma şans ı n ı
kaybedecekler. Türkiye'de durum bu, yarg ı da bize böyle bak ı yor.

Değerli arkada ş lar ı m, arsa konusundan dolay ı yine
kutluyorum, buradaki projeyi de izledik. Burada bir uyar ı m var
Say ı n Birlik Yönetimimize; kesinlikle kat kar şı l ığı in şaat olarak bir
başka kuruma vermeyelim, kendi binalar ı m ı z ı kendi gücümüzle
yapal ı m. 3 senede yapmay ı z, 13 senede yapar ı z. Antalya
Barosunda çok de ğerli eski başkanlar ı m ı z Antalya Barosunun
yerini belediyeden sat ı n ald ı ktan sonra -tabii sembolik bir rakamla
al ı nd ı - kat karşı l ığı inşaata vermi ş ler ve k ı sa zamanda olsun diye iyi
niyetlerle verdiler, ama biz bugün s ı k ı nt ı çekiyoruz, yerimiz yok.
Bilgisayar eğ itim merkezi kuraca ğı m, yerim yok, ABAYS bürosu
yapacağı m yerim yok, daha birçok konuda, kütüphane de dahil
olmak üzere yer bulam ı yorum. 0 nedenle çat ı kat ı n ı almak için
uğ raşıyoruz, oran ı n da tadilat ruhsat ı n ı yerel belediye kabul etmedi,
15 senedir bizi belediyenin kap ı s ı nda bekletiyorlar, son umudumuz
bu 15 gün içerisinde olursa olacak. Olmazsa o zaman ne
yapacağı m ı z ı kararlaşt ı racağı z daha sonra, tepkimizi başka türlü
koyacağ ı z.

Onun için bunu kat karşı l ığı in şaat şeklinde yapt ı rmayal ı m,
kurumlara vermeyelim. Tek tek nas ı l olsa yap ı lmas ı mümkün.
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Arkadaşı n söylediğ i gibi, ismini kampus da koymayal ı m, baş ka bir
şey koyal ı m. Bu yabanc ı , terimlerden yavaş yavaş hakikaten
uzaklaşal ı m, çünkü arkadaş lar Türkçe'yi kaybediyoruz, yani
Türkiye'de maalesef yabanc ı sözcüklerin güdümü alt ı na girdik,
Türkiye giderek kültürel bak ı mdan da gidiyor.

Değerli arkadaş lar ı m, bu Adalet Akademisinin kurülmas ı yla
ilğ ili avukatl ı k konusunda uyar ı lar ı için Say ı n İ stanbul Baro
Baş kan ı m ı za te şekkür ediyorum. Gerçekten hepimize yol gösterici,
çok ciddi bir uyar ı da bulundu. Bu konuda Adalet Bakanl ığı n ı n
tekeline eğer avukatl ığı teslim edersek, stajyerlerimizi teslim
edersek, bizim bütün kazan ı mlar ı m ı z boşa gitmi ş say ı l ı r. Çünkü
avukat ı yeti ştirmek bizim temel i ş levlerimizden biridir. Barolar
yeti ştirmelidir, staj ı barolar vermelidir. Adalet Bakanl ığı n ı n
"akademi" ad ı alt ı nda, her ne ad alt ı nda olursa olsun, avukatlar ı ş u
veya bu şekilde eğ itmesini kabul etmiyoruz.

Biz burada kendimiz bir merkezi staj merkezi açal ı m m ı ? Bu
konuda da bir uzla şma talep ediyorum. Bunu Barolar Birli ğ ine karşı
olmak, ayk ı r ı olmak biçiminde getirip buraya koyup ipin ucunu
germeyelim. i şbirliğ ine, güç birli ğ ine ihtiyac ı m ı z var, birbirirriize
düşman gibi bakmayal ı m, fikirlerimiz çeli şebilir, ama merkezde' de
say ı s ı az olan arkadaş lar ı m ı n ihtiyaçlar ı n ı görüyoruz. Burada bir
merkez kurulabilir. Biz kendimiz bu merkezde, Barolar Birli ğ i
hizmetiçi eğ itim, meslekiçi e ğ itim verebilir, buna ş iddetle ihtiyac ı m ı z
var, meslekiçi eğ itime ihtiyac ı m ı z var, avukat olarak bizim
ihtiyac ı m ı z var arkadaş lar. Stajyerleri b ı rak ı n, her birimizin
üniversiteyi bitirip mesleğe baş lad ı ktan sonra gerçekten elimizdeki
i ş lerle ilgili ne kadar takip edersek edelim, bir miktar köreldi ğ ini
kabul edelim. Onun için bizim meslekiçi e ğ itime ş iddetle ihtiyac ı m ı z
var, hatta bunu bölge bölge, k ı s ı m k ı s ı m ve sertifikalara bağ layarak
yapmak laz ı m.
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Stajyer konusunda, staj konusunda da, burada Barolar Birli ğ i
merkezde gerekli staj e ğ itimini verememi ş olan arkadaş lar ı m ı za
veya barolar ı m ı za hizmet verebilir. Ama bölgelerde ayr ı ayr ı staj
merkezleri aç ı lmas ı da mümkün olabilir. Doğ u Anadolu'da, mesela
Erzurum'da bir staj merkezi kurulabilir, Marmara Bölgesinde, Ege
Bölgesinde staj eğ itimini veremeyen barolar için ayr ı merkezler
kurulabilir. Gerçekten de bir anda bütün stajyerlerin buraya gelip
staj yapmas ı uygun ve doğ ru değ il. Bunu da ortalama bir yol olarak
eğer başar ı rsak, mesleğ imize gerekli olan hizmeti yapm ış oluruz
diye düşünüyorum.

Değ erli arkadaş lar ı m, protokol meselesiyle ilgili olarak Antalya
Barosu olarak idari Yarg ı da dava açt ı k. Bununla ilgili gerekli olan
dökümü arkadaş lar ı ma göndereceğ im; henüz daha ilk a şamas ı n ı
geçmedik, ön incelemeden ç ı kt ı ktan sonra bütün barolara
bildireceğ iz. Sorun yok, yani protokolde savc ı n ı n yan ı nda durmak
bize yasan ı n verdiğ i bir hak, onu fiilen uyguluyoruz, ama
çelenklerimizi koyarken yine 5-6. s ı rada konuluyor. Bunu bas ı n da
kötüye kulland ı . Üzülerek söylüyorum, biz buna tepki gösterdi ğ imiz
zaman yazd ı klar ı şu: "Ben rektörün yan ı nda durmam" Böyle bir şey
söylemedik, ama öyle yazd ı lar. Elbette bizim söyledi ğ imiz
sözlerden bizim protokoldeki yerimizin daha ba şka yerde olduğ u
gerçeğ i ç ı k ı yor. Bu da bizim mesleğ imizin öneminden
kaynaklan ı yor; ama Say ı n Rektör açt ı telefonu, "böyle mi söyledin,
ay ı p etmişsin" gibi birtak ı m sözler söyledi. Dedik, "bu böyle de ğ il,
ama yasa neyse onun uygulanmas ı gerekir" Bunun mücadelesini
hep beraber verece ğ iz değ erli arkadaş lar ı m. Protokol meselesi de
asl ı nda halledilebilecek bir olay, şu anda çok fazla sorun da yok.

Değerli arkadaşlar ı m, s ı nav meselesine gelince, s ı nav olay ı
olmak durumundad ı r. Yasa ç ı kt ığı için söylemiyorum, biz burada bu
s ı nav ı barolar olarak istedik; biz istedi ğ imiz için de buraya konuldu,
bu s ı nav yap ı lacak. S ı navdaki temel hususun, dedi ğ i gibi
arkadaş lar ı m ı n sorular ı n yüzde 70mm, mesleki sorular olmas ı
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laz ı m, çünkü stajyeri yeti ştirirken biz onlara avukat formasyonunu
vermek için yeti ştiriyoruz. 0 zaman bizim hukuk bilgisi s ı nav ı
yapmam ı z ikinci plandaki bir olayd ı r, esas olan mesleki bilginin
verilmesidir. 0 nedenle, oradaki yüzde 70'lik oran da en az ı ndan

yüzde 40' ı n ı sorular ı n, ağı rl ı kl ı k ı sm ı n ı n mesleki konulardan
sorulmas ı n ı istiyoruz.

Öğ renci Seçme Merkezinin bunu yapmamas ı gerektiğ i
konusunda da, diyebilirim ki, gerçekten bunu barolar yapsayd ı
daha iyi olurdu, ama bu konuda bir protokol yap ı lm ışt ı r. Hiç
olmazsa soru bankas ı n ı n haz ı rlanmas ı konusunda bir çal ışmay ı
götürelim dedik, onu da Birlik Yönetimi dikkate ald ı , arkadaş lardan

öyle san ı yorum ki ciddi bir çal ış ma var, bir uzlaşma sağ land ı , onu

da götürüyoruz.

Kredi konusunda, evet kefalet konusunda biraz daha
yumu şama yap ı labilir, şartlar biraz daha basitle ştirilebilir; ama
"kredi geri ödenmesin, bunu bir hediye olarak, bir lütuf olarak biz
verelim, zaten biz ödemiyor muyuz?" anlay ışı n ı uygun görmüyoruz.
Çünkü bugün stajyer olanlar yar ı n avukat olacaklar. 0 para
kendilerinden sonra gelecek stajyerlere harcanacak bir parad ı r.

Kalan miktar ı da yine mesle ğ imiz için harcanacak bir parad ı r.
Burada bu gibi tart ışmalar ı çok fazla devam ettirmek de, bizim
kendi kendimize gerçekten y ı prat ı c ı bir noktaya doğ ru gitmemiz

anlam ı na gelir. Biz bunu uygun görmüyoruz de ğerli arkadaş lar.

Sonuç olarak şunu söylemek istiyorum: Biz kurumlar olarak,
barolar ı birer kurum haline getirmek durumunday ı z, bunun
gereklerini yap ı yoruz, giderek de oturduğ una inan ı yorum. Ancak
Türkiye'nin genel sorunlar ı hukuktan giderek uzakla şan bir yönetim
anlay ışı n ı gündeme getirdiğ i için avukatl ı k sorunlar ı olarak bizim
de sorunlar ı m ı z bir türlü çözümlenmiyor.

Değ erli arkadaş lar ı m, y ı lda iki kez yap ı lan s ı navla ilgili Barolar
Birliğ ine söylemek istedi ğ im bir şey var. Bunun acaba 3 defa s ı nav
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olmas ı mümkün değ il midir, bunu sağ lamak mümkün olmuyor mu?
Arkadaşlar, bizim staj merkezinden böyle bir talep var, bunu
değ i ştirmek mümkün olabilir mi bilemiyorum, yani buna bir çare
bulmak, bir de ğ i ş iklik yapmak mümkün olmaz m ı bilmiyorum.

Değerli arkadaş lar ı m, benim söyleyeceklerim bu kadar.
inan ıyorum ki aram ı zda eğer iyi bir dayan ışma kurarsak biz bu
sorunlar ı çözümleriz. Türkiye'de, barolar, bugün halk ı n dikkatle
izlediğ i kurumlar durumunda. Siyasete olan güven çok y ı pranm ış
durumda. Burada meslek örgütleri birinci plara ç ı km ış durumda ve
bunlar ı n içinde de gerçekten Türk Halk ı n ı n gözü, kulağı olarak
bakt ığı yerler barolard ı r; bunu bilmenizi istiyorum. 0 nedenle de
barolar ı n gösterdi ğ i doğ rultuda ciddiyetle izlendiğ i kanaatindeyim.
Bizim bu güveni iyi ve doğ ru yönde kullanmam ı z laz ı m. Bu da
kendi aram ı zda bütünlüğü sağ layarak olur. Barolar Birli ğ inin
burada çok ciddi bir i ş levi var, ama bizim de sahip ç ı kmam ı z ve
Barolar Birliğ inin bu gibi konularda ortak hareketi sağ lamas ı
gerekiyor. Buradan da bizim mutlaka bir sonuç bildirgesiyle her
zaman oldu ğu gibi ç ı kmam ı z gerekiyor.

Say ı n Adalet Bakan ı na bu son tutumlar ı yla ilgili ciddi bir
tepkinin mutlaka konulmas ı laz ı m. Bu Baro Ba ş kanlar ı
Toplant ı s ı nda Say ı n Bakana Baro Başkanlar ı n ı n tepkisini
koyabilecek ciddi bir aç ı klama getirmek durumunday ı z diye
düşünüyorum.

Değerli arkadaş lar ı m, özellikle de bugünkü Hükümetin hukuk
d ışı ve icran ı n her şeye el koyar durumda olmas ı n ı n tepkisini
barolar ı n her birinin bu aç ı klama çerçevesinde yar ı ndan itibaren
aç ı klamas ı gerektiğ ine inan ı yorum. Eğer bunu yaparsak,
Türkiye'de inan ı n, inanmayacağı n ı z kadar büyük bir kamuoyu
desteğ i olacakt ı r. Eğer biz avukatlar olarak halk ı yan ı m ı za alarak ve
kamuoyunu olu şturarak gitmezsek hiçbir sorunumuza çare
bulamay ı z.
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Hepinize sayg ı lar sunuyorum. (Alk ış lar)

OTURUM BAŞKANI-Teşekkür ediyoruz Say ı n Başkan ı m.

Söz s ı ras ı Samsun Baro Başkan ı Say ı n Arif Y ı lmaz Güney'de.
Buyurun Say ı n Başkan ı m.

Av. ARIF YILMAZ ÜNEY (Samsun Barosu Başkan ı) - Say ı n
Milletvekilim, Say ı n Birlik Başkan ı m, değerli konuklar, çok de ğ erli
baro başkanlar ı , meslek hayat ı m ı n ve ömrümün sonunda bugünkü
kadar mutlu olduğ umu hiç hat ı rlam ı yorum.

Bugün bir iyi hareketle ba ş lad ı n ı z. Ben huzurunuzda Birlik
Başkan ı m ı z Say ı n Özdemir Özok'a te şekkür ederek baş l ı yorum,
sebebi şudur: Bizi öğ leyin Say ı n Cumhurba şkan ı m ı za götürdüler,
bu bir nezaket ziyaretiydi. Biz otobüsten hemen inmeden Say ı n
Tekirdağ Baş kan ı m ı zla yan yana oturuyorduk "hüviyetinizi
ç ı kart ı n ı z" dedi. Avukatl ı k kimliğ imizi kastediyor, ç ı kartt ı k. Hakikaten
söyledi, ben de ç ı kard ı m. Çünkü ş imdi bunu görmek isteyecekler
ve içeriye girerken de duyarl ı kap ı dan aranacağı z, geçeceğ iz;
al ışt ı k buna. Orada da tabii ki çok hassas bir yer, önem arz ediyor.
Şaşk ı nl ı k içinde kald ı k, hiçbir koruma yan ı m ı za gelmedi, hiçbir
arkadaşı m ı z aranmad ı , hüviyet de sorulmad ı . Girdik, Say ı n Birlik
Başkan ı m ı z bu fevkalade olay ı harika değerlendirerek Say ı n
Cumhurbaş kan ı m ı za avukatlar ı n sorunlar ı n ı her yerde anlatm ışt ı r;
ama ilk defa bu kadar net, bu kadar aç ı k, bir Cumhürbaşkan ı na
avukat ı n sorununu, bir insan ancak bu kadar güzel anlatabilirdi.
Ona teşekkür ediyorum, sağ olsun. (Alk ış lar) -

Değerli arkadaş lar ı m, isim vermek istemiyorum, ama Isparta
Başkan ı m ı z Say ı n Y ı ld ız ile baş layan meslek sorunlar ı baş lad ı .
Y ı llardan beri geliyor o Türkiye Barolar Birli ğ ine; meslek
sorunlar ı n ı n bu kadar seviyeli, bu kadar harika, bu kadar güzel
anlat ı ld ığı ikinci bir toplant ı hat ı rlam ı youm, hepinizi kutluyorum,
harikas ı n ız. İ lk defa kendi meselemize e ğ ildiniz, ilk defa özele ştiri
yap ı yorsunuz, ilk defa kendimizi yarg ı l ı yoruz, kurtulaca ğı z
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demektir. İ nsanlar, eğ er kendilerini, meslekleri ve hayatlar ı yla ilgili
yarg ı layabiliyorlarsa ilerlerler. Bunu çok de ğerli başkanlar ı m bugün
burada yapt ı lar, birbirimizi kutlayal ı m.

0 bak ı mdan bu k ı sa giriş i yap ı p bu saatte tahammülünüzü
fazla aşmamak kayd ı yla önemli sayd ığı m üç konuyu anlatmak
istiyorum. Öncelikle geçirdi ğ imiz, Samsun Barosunun geçirdi ğ i ac ı
dönemde hep yan ı m ı zda duran çok sevgili, de ğerli baş kanlar ı m ı
tekrar teşekkür ederek an ı yorum ve Samsun Barosunun sayg ı lar ı n ı
sunuyorum. San ı k yakaland ı , rahatlad ı k, hepinize fakslar
gönderdim, 30'unda duru şmas ı var.

Arkadaş lar, bir önemli geli şme var, onu size söylemek
istiyorum: Bundan 7 gün önce hacze giden bir arkada şı ma, haciz
mahallinde borçlu ev sahibi sald ı rmaya kalkt ı , arkadaşı m onu bir
yumrukta indirdi. Bu söz sebebiyle sizlerden, Say ı n Baş kan ı m
hepinizden özür diliyorum. Arkada ş ş ikayetçi olmad ı , sadece o
yumruğu 'sen avukat öldürüldü ğ ünü bilmiyor musun?" dedi ğ i için
yedi, olay bitti, ş u anda bir sessizlik var.

İ kinci olay, 17 gün önce kilo ve cüsse bak ı m ı ndan çok zay ı f bir
arkadaşı m bir olay mahallinde tespit yapt ı r ı rken d ışar ı dan gelen ve
sonra doktor olduğ u anlaşı lan bir şah ı s taraf ı ndan itilmek suretiyle
dü şürülmek istenince, kendisinden bir boy uzun olan adama f ı rlad ı
ve üç tokat atarak a şağı indirdi. Kediyi e ğer s ı k ışt ı r ı rsan ı z
arkadaş lar ı m sizi mutlaka t ı rmalar. Bunu örnek olsun diye
söylemedim, ama tehlikeli bir gidi ş olduğ unu sezdi ğ im için
söylüyorum. Tüm arkada ş lar ı m silahl ı olduğ u halde kimse bugüne
kadar hiçbir sald ı r ı da ne silah kulland ı , ne başka bir olay yapt ı ; ama
ne zamanki "siz burada avukat öldürüldü ğünü unuttunuz mu?"
dendi ve avukatlar gerçekten tokat atmaya ba ş lad ı . Onu size
söylüyorum, sonucunu bilmiyorum.

Bölgemizde gelişen üçüncü enteresan hadise, art ı k sald ı r ı lar
sadece yarg ı n ı n avukat cephesine de ğ il, hakimlere de baş lad ı . Asla
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güzel değ il, ama nereye var ı r bilmiyorum, onlar da hayretler
içerisinde bana uğ rayarak olay ı anlat ı yorlar. Ben de sizin
dikkatinize özenle bunu sunuyorum.

Bugün konular değ i ş ik de olsa, meslek sorunu olarak her şeyi
konuştunuz, çare bulaca ğı z. Stajla ilgili bir kelime söyleyerek
ayr ı lmak istiyorum. Samsun Barosu, 01.01.2002 tarihi itibariyle
staj ı baş latt ı . Antalya Baro Başkan ı Say ı n Gürkut Acar'a bir s ı k ı nt ı m ı
arz ettim, teşekkür ediyorum an ı nda o eksi ğ imi yerine getirdi. Tabii
Ankara Baro Ba şkan ı m ı n da önce Say ı n Sad ı k Erdoğ an ı n istemim
üzerine gönderdiğ i notlar vard ı , hepsini birleştirerek Baro Yönetim
Kurulu çal ış mas ı yla da güzel bir tabloyu olu şturduk. 64 Samsun
Barosu avukat ı , staj eğ itimi verecektir, baş lam ışt ı r. Yaklaşı k 32
saattir, günde 2 saat ve cumartesi günü de olmak üzere
perşembe, cuma, cumartesi günleri 6 saat Avukatl ı k Yasas ı meslek
kurallar ı ve Avukatl ı k Yasas ı n ı n birlikte ç ı kartt ığı yönetmelikler ince
ince stajyerlere anlat ı l ı yor, ayr ı ca s ı navlar da yap ı l ı yor. Staj Eğ itim
Merkezini Cumhuriyet Başsavc ı m Say ı n Kemal Karaca kendi
elleriyle gelip kurdu; huzurlar ı n ı zda kendisine te şekkür ediyorum. 0
harika insan ı hiçbir şekilde savunma unutmamal ı . 0, her zaman
avukatlarla beraber ve onlarla çal ışan adam. 0 salonu
sandalyelerini tutarak haz ı rlam ış bir insan. Ş imdi orada staj devam
ediyor, en iyi şekilde devam ediyor. Ama bir olay oldu; son 1 ay
içerisinde stajyerler "ne imtihan ı 7' demeye baş lad ı lar. imtihan
olacağı n ı staj yönetmeli ğ inden, ayr ı ca s ı nav yönetmeli ğ inden
öğ renmi ş olmalar ı na rağ men hiç de sesleri ç ı km ı yordu. Onlar ı çok
seviyoruz, çünkü onlar yerimize ikame edeceğ imiz onurlar ı m ı z.
Mesle ğ ini öğ renmemi ş hiçbir adam ı n o mesleğ i icra edebildiğ i
görülmemiştir. Önce kendi mesleğ inin kurallar ı n ı öğ renecek, onlar ı
öğ retiyoruz. 60 saat, 12 saat de ben ekledim, 72 saat o kursu
görecekler, gayet uyumlu görüyorlar. Ama "bu s ı nav niye dersten
soruluyor?" demeye ba ş lad ı lar. 24 Kas ı mda s ı nava girecek insana
Avukatl ı k Kanunu meslek kurallar ı ve o okuduğu ve öğ rendiklerinin
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tatbikatta nas ı l olacağı n ı göstermek ve ö ğ retmekten başka görevi
olmayan bizler, nas ı l oldu da bu şekilde asabi bir grupla kar şı laşı r
hale geldik? Bende o kadar stajyer de yok; 36 tane, bir s ı n ı f, ama
gayet iyi gidiyor.

Arkadaş lar, stajyerleri yönlendirmeyelim, onlar bizim
evlatlar ı m ı z, onlar bizim onurlar ı m ı z, onlar bizim her şeyimiz; yar ı n
bu mesleğ i onlar yönetecek. Kendi s ı nav ı na haz ı rlanmayan, kendi
staj yönetmeliğ inin icab ı n ı yapmayan, kendi işlem e ödevini,
görevini yapmak istemeyenin mesle ğ i icra edeceğ ini nas ı l
düşüneceğ iz, yani nas ı l olacak bu?!

0 bak ı mdan ben, bugünün çok seviyeli konu şmalar ı içerisinde
büyük sevgi ve say ı yla hepinize özenle stajyerlerimiz için gerekli
özveriyi göstermenizi, hiç onlar ı paylamaman ı z ı , kucaklaman ı z ı ,
geleceğ imizin teminat ı olduklar ı n ı asla unutmaman ı z ı ve onlar ı bilgi
birikiminizle kendi yasalar ı içerisinde en iyi şekilde eğ itmenizi ve
imtihana haz ı rlaman ı z ı diliyorum, hepinize Samsun Barosu ad ı na
sayg ı lar sunuyorum. (Alk ış lar)

OTURUM BAŞKANI- Teşekkür ediyoruz Say ı n Başkan ı m.

Söz s ı ras ı Batman Baro Başkan ı Say ı n Sabih Ataç'ta.
Buyurun.

Av. SAB İ H ATAÇ (Batman Barosu Ba şkan ı) - Hepinizi
sayg ı yla selaml ı yorum.

Geçen günlerde bir avukat arkada şı m ı z vilayete gideceklerdi.
Gitmek isterken polis onu aramak istemi ş , durumu bize ilettiler. Vali
bey, Emniyet Müdürü, onlarla görü ştükten sonra Emniyet Müdürü
dedi ki "do ğ rudur, biz aramayaca ğız yasa gereğ i, ama duyarl ı
kap ı dan geçeceksiniz", "hay hay, memnuniyetle" dedik. Bir Emniyet
Müdürü bir Adalet Bakan ı na çok daha iyi hukuku, kanunu
yorumlayabiliyor, uygulayabiliyor.
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Cezaevleri izleme kurullar ı oluştuğu vakit bir duyum ald ı m,
buralarda ald ı m. Doğ ru olup olmad ığı n ı bilmiyorum, do ğ ruysa iş in
içinde bir vahamet var: Güvenlik soru şturmas ı n ı n yapt ı r ı ld ığı
iddias ı . Doğ ru olup olmad ığı n ı bilmiyorum. Ama bu 4045 say ı l ı
Yasayla bu güvenlik araşt ı rmas ı n ı n nerede yap ı lacağı zaten aç ı kça
belirtilmiş . Onunla ilgili güvenlik soru şturmas ı ve arş iv araşt ı rmas ı .
Yönetmeliğ i var, 2. maddede o da saym ış . Eğer orada yap ı l ı yorsa,
ki olabilir, geçen Batman'da ya şad ığı m ı z ilginç bir olay vard ı . Bir
derneğe üye olacaklar hakk ı nda güvenlik soru şturmas ı yap ı lm ışt ı
ve hatta baz ı avukat arkada ş lar ı m ı z geçmişte polise gidip
gelmişler, takipsizlik karar ı verilmiş , ama buna rağmen "dernek
üyesi olamazlar" resmi yaz ı s ı geldi. Böyle bir şey varsa, bütün baro
baş kanlar ı arkadaş lar ı m, araşt ı rmakta büyük bir yarar var, bir
vahamet bu. Adalet Bakanl ığı n ı n anlay ışı belli. Ona sordu ğ unuz
vakit de Avukatl ı k Kanunun kendisinin ç ı kard ığı ve bütün barolar ı n,
bütün avukatlar ı n kendisini bir anlamda millete borçlu olduğ unu
eminim dü şünüyordur.

Protokoldeki yerimiz çok ilginç. Batman'da da hiç öyle bir
sorun yok, yerini sürekli bize ay ı r ı yorlar, ama bütün toplant ı lara
çağ r ı geliyor. Eğer siz protokolde yerinizi istiyorsan ı z hepsine
gideceksiniz, bir tanesine gidip bir tanesine gitmezlik
etmeyeceksiniz. Arkadaş lar, bizim as ı l savunma yerimiz nerede?
Yani kürsünün kar şı s ı nda kald ığı m ı z vakit, gerçekten bu protokol
için bu kadar ses ç ı kar ı yor, oras ı için hiç ç ı karmad ı m ı ? Hğkim için
evet, Tanr ı makam ı , ben de onun yüce bir yerde olmas ı n ı isterim,
ama savc ı yla biz ayn ı yerlerde miyiz? Hay ı r, ama hiç kimse bundan
söz etmiyor ve devaml ı protokol. Bu protokol, bu Adalet
Bakanl ığı n ı n anlay ışı , bunlar ı n hepsi bir sistem, bir anlay ış ya da
öbürüne gelelim, baz ı arkadaş lar ı m ı z tart ışı yorlar, i şte bağı ms ı zl ı k,
barolar ı n bağı ms ı zl ığı , hemen ona farkl ı gözle bak ı yoruz. Yahu olur
mu, Barolar Birliğ i var; bağı ms ı zl ı k olmaz. Kimse "Barolar Birli ğ i
yok, olmamal ı " diye bir şey söyledi mi? Hay ı r hiç kimse söylemedi,
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ama yeni bir anlay ış la karşı m ı za ç ı k ı yorlar, diyorlar ki "biz üretmek
istiyoruz, biz bağı ms ı z olmak istiyoruz ve o bağı ms ı zl ığı m ı zda biz
yan yana olmak istiyoruz." Her nedense bu acayip bir hale geliyor.
Bir başka arkadaşı m ı z olaylar ı anlat ı rken kurumlardan bir tanesine
söz verdi ve dedi ki, "Türk Silahl ı Kuvvetleri Türkiye'deki tek
kurum." Bütün bu anlay ış larda ortak bir nokta var; nedir o biliyor
musunuz? 1992 Rio'da tart ışı ld ı bunlar arkadaş lar. Dediler ki
"dünya gittikçe düzensizle ş iyor, gittikçe usulsuzlük ar ı yor, dünya
gittikçe ayr ı bir olumsuzluk içerisine giriyor." Bunun sebepleri de,
şöyle bir kanaate vard ı lar: Santralizasyon, Türkçe'si dikey ili şki ya
da merkezi olmak. Merkez yanarsa yörünge ya da ta ş da yanar,
ama merkezde santral var, dikkat edin güç var merkezde, yani o
yanmazsa di ğerleri de yanmaz. Siz e ğer kenardaysan ı z,
yörüngedeyseniz merkeze gelebilmek için bir sürü şey harcars ı n ı z,
araya adam koyars ı n ı z, ağ abey-karde ş ilişkisi, baba-oğul ilişkisi,
böyle garip bir ili şki ve vazgeçtiler. Bütün dünya önerdi, Birleşmiş
Milletler, dedi ki "desantralizasyon, paralel ili şki." İşte biraz bunlar ı
tart ış mak istiyoruz i ş in doğ rusu. Nedir bu? Yan yana, birlikte,
herkesin kendi düşüncesiyle ortaya koydu ğu bir proje ve onun
tart ışı ld ığı yerler. Tartışma yeri neresi? İşte buras ı . Biz tart ışmaya
da ya da farkl ı tart ışmaya da çok böyle hoşgörülü değ iliz gibime
geliyor. Bu savunma mesle ğ ini barolara, avukatlara hiç
yak ışt ı ram ı yorum. Birçok kimseye yak ışabilir, ama avukatlara hiç
mi hiç yak ış m ı yor; ben yak ışt ı ram ı yorum, yani iş in doğ rusu bu.

Merkezile şelim mi? Hay ı r, diyelim ki bir şey istedik. Bunun
projesi ne kadar, maliyeti? Bilmiyorum, ama herhalde milyon
dolarlardan söz ediyor. Peki bu taşra barolar ı , her birine bir daire
alsak, örne ğ in bu olmayanlar için, mesela biz bir daire ald ı k çok
rahatlad ı k, stajyerlerimizi eğ itiyoruz, biraz öyle düşünsek. Varsa
param ı z merkezde de kural ı m, ama projede üç tane tenis sahas ı
var. Bundan sonra geldi ğ imiz vakit eşofmanlar ı giyip tenis
oynayacağı z. Biraz daha gerçekçi, Türkiye'nin koşullar ı na uygun,
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bize uygun bir şeyleri tart ışmal ı y ı z. 0 tart ışman ı n içinde olan
arkadaşlar ı m ı z ı da biraz hoşgörüyle dinlemeliyiz. Uzla şal ı m, ama
uzlaşmak, asla ve asla birinin kendini dayatmas ı değ ildir. Birinin
kendini dayatmas ı , demokratik iş leyişe ayk ı r ı d ı r. Eğer biz bunu
sağ layamazsak, itiraf etmeliyim ki y ı llarca tart ışacağı z, zaten
tart ışıyoruz hala. Lütfen bu usulden, bu anlay ıştan vazgeçelim.

Yücel bey ı srarla vurgulad ı , bunun benzeri gibi bir şey,
"akademi" diyor, merkezile ştiriyorlar bizi, "santralizasyon, dikkat"
diyor. Beğ eniriz, beğenmeyiz, ayr ı bir şey, ama söylediğ i sözcükleri
kafamda tartmaya çal ışı r ı m, bence de tak ı l ı r. 11 ay ben stajyer
eğ iteceğ im, yükü bende olacak, ama hiçbir koşulum olmayacak.
İ nsafs ı zl ı k bu biraz. Siz, barolara aktan gücünüzü, varolan
barolar ı m ı z varsa bunlara destek verelim, merkez de zaten
kendiliğ inden güçlenir. Güçlü avukatlar ı n barosu daha güçlüdür,
güçlü barolar ı n birliğ i daha güçlüdür. Do ğ rusu bu, demokratik olan

da bu.

Bunun d ışı nda arkadaş lar, bu stajyerlere yönelik epey konu
tart ışı ld ı , iş in doğ rusu s ı nav konusu da tart ışı ld ı . S ı nav yasas ı da
ç ı kt ı , ama uygulamas ı biraz reel olmal ı , doğ ru olmal ı . Bütün
barolardaki stajyerler, ister istemez tart ışıyorlar. Ben kendi ad ı ma,

bir stajyer yan ı ma geldiğ i vakit, ilk vermeye çal ıştığı m ona, "arkadaş
bilimsel bil ki sen onun metodunu öğ reneceksin, inançlar ı n ı bir
kenara b ı rakacaks ı n, düş ünceli olacaks ı n. H ı yanetlik, tart ışma, art ı -
eksi, bunlar ı n hepsini sen yapacaks ı n, dosyaya bakacaks ı n, yasal

mevzuata bakacaks ı n, i ş lem taramas ı yapacaks ı n, ondan sonra
fikirlerini gel benim yan ı ma söyle." Bazen öyle fikirler söylüyorlar ki

benimkinden çok daha iyi, bulamad ığı m şeyler söylüyorlar
stajyerler.

Böyle bir metot, stajyer herhalde biri böyle bir metot ya da ben
öyle inan ı yorum. Böyle bir metot varken, 70 puan ticaret hukuku,
hepsi işte 70 puan, yani avukatl ı k mesleğ i ve meslek ilkeleri 30
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puan, dördünden biri evet veya hay ı r. Kazanamayabilir, e ğer benim
yan ı mda staj yapan bir arkada şı m varsa ve gerçekten onun doğ ru
staj yapt ığı na, iyi gittiğ ine inan ıyorsam ve s ı nav ı kazanmazsa
benim stajyer kabul etmenin ne mant ığı var; hiçbir mant ığı yok.
Tart ışı lan bu, nas ı l bir s ı nav istiyoruz ve bunu da ciddi ciddi
dü şünmemiz laz ı m.

Onun d ışı nda stajyerlerin birkaç önerileri vard ı , iletme ihtiyac ı n ı
hissediyorum. Bu s ı nav tarihleriyle ilgili olarak Kas ı m ay ı , yani
öbürü 6 ay olmas ı n, çünkü hukuk fakültesinde son ç ı k ış ArI ı k
ay ı nda, başvuru 45 gün, 2 ay gibi bir şey olabilir, Şubat ı n sonu veya
Mart ı n başı , ikinci s ı nav ı mümkünse o tarihe koyabilelim.

Kredide iade, staj bitim tarihinden sonra muaccel olur. Peki ya,
hiç avukatl ı k s ı nav ı n ı kazanamam ış biri, ondan alacak m ı y ı z
bilmiyorum, onlarda stres yarat ı yor. 0 zaman şöyle diyorlar, öyle bir
öneri de var, bana da mant ı kl ı geliyor, "s ı nav ı n kazan ı ld ığı tarihten
itibaren muaccel olur, süre ne olursa olsun o zaman belirlenir."

Hepinize sayg ı lar sunuyorum, te şekkür ederim. (Alk ış lar)

OTURUM BA ŞKANI- Teşekkür ederiz Say ı n Başkan.

Mersin Barosu Başkan ı Say ı n Mahmut Ocak; buyurun.

Av. MAHMUT OCAK (Mersin Barosu Başkan ı) - Say ı n
meslektaşlar ı m, hepinize sayg ı lar sunuyorum.

Avukatl ı k Yasas ı ndaki köklü de ğ i ş iklikler bir y ı l ı aşk ı n bir
süreden beri yürürlükte olmas ı na rağmen, maalesef Say ı n Baro
Başkanlar ı n ı n aç ı klad ığı üzere halen istedi ğ imiz düzeye oturmad ı ,
birtak ı m kar ışı kl ı klara neden olacak şekilde yürümekte ve bu
s ı k ı nt ı lar ı rn ı z ı burada gündeme getirdik, s ı k ı nt ı lar ı m ı z ortak. Biz,
Yasan ı n 1. Maddesinde "avukatlar yarg ı n ı n asal kurucu
unsurlar ı ndand ı r" diyoruz, ancak uygulamada böyle bir şey
göremiyoruz.
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Değerli arkadaş lar, k ı saca değ inmek istiyorum baz ı önemli
hususlara. Adalet Bakanl ığı n ı n haz ı rlad ığı Ulusal Yarg ı Ağı Projesi,
UYAP 2003 y ı l ı nda, yani gelecek y ı 1 yürürlüğe girecek. Bu proje
içerisinde yokuz. Adalet Bakan ı , mahkemeler, savc ı l ı klar, nüfus,
jandarma, emniyet müdürlü ğ ü, bu ağı n içerisinde olmas ı na
rağ men, maalesef barolar, Barolar Birli ğ i ve hatta Noter Odas ı yla
da yak ı n ili şki içerisindeyiz, maalesef bu ağ içerisine
al ı nmam ış lard ı r. Yani UYAP'a göre 2003 y ı l ı nda bütün davalar
elektronik ortamda aç ı lacak, elektronik imzayla aç ı lacak, ki
elektronik imza kavram ı da gündemimize düşmüş bir kavramd ı r, bu
konuda da aç ı klamada bulunmak gerekir. Ki ş iler veya avukatlar,
vekaleten bürolar ı ndan davalar ı n ı açabilecekler, harçlar ı n ı
yat ı rabilecekler,	 duru ş malar ı n ı 	 idare	 edebilecekler, 	 delil
toplayabilecekler, hatta temyiz içerisinde dosyalar, temyize
gitmeden Yarg ı tay'a Internet arac ı l ığı yla gidecek. Bu konuda daha
önceki konu şmalar ı mda ifade etti ğ im gibi, UYAP ile ilgili olarak
Birlik çal ışmalar ı na uymak istiyoruz.

Arkadaş lar, Türkiye Barolar Birli ğ inin çok başar ı l ı çal ış malar ı
var. Yeni yasayla ilgili olarak baz ı s ı k ı nt ı lar ı n olduğ u söyleniyor.
Bizim Birlikten talebimiz ş udur ki: Yeni değ i şiklikleri ve barolar ı n ve
avukatlar ı n haklar ı n ı küçük bir kitapç ı k halinde yay ı nlas ı n ve tüm
resmi birimlere Türkiye genelinde göndersin, tan ı ts ı n diyoruz.

Avukat arkada ş lar ı ma yap ı lan sald ı r ı lar gündeme getirildi.
Bütün avukat arkada ş lar ı ma yap ı lan sald ı r ı lar ı k ı n ı yoruz ve en yak ı n
şekilde, en etkin şekilde takip edilmesini istiyoruz. Hatta yeni yak ı n
zamanda Denizli Baro Başkan ı ma karşı suç iş lenmiştir arkadaş lar,
"avukat ı n üzeri aranmaz" hükmüne ra ğ men avukat ı n üzeri
aranmak istenmi ştir, yani bir kanun hükmü ihlal edilmi ştir, yani suça
teşebbüs edilmi ştir, suç i ş lenmiştir, yani suç say ı l ı r. Denizli Baro
Başkan ı ma karşı suç iş lemiş olmas ı na rağ men, Adalet Bakanl ığı
daha bask ı n ç ı karak kusursuz olan meslektaşı m, Baro Başkan ı m
kusurluymu ş gibi hakk ı nda soru şturma aç ı yor. Bu konuda Say ı n
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Denizli Baro Başkan ı m vekalet ç ı kar ı rsa vekaleten takip ederim,
ç ı karmad ığı taktirde müdafi s ı fat ı yla bu dosyaya, bu soruşturma
dosyas ı na dilekçe vermeyi öneriyorum arkada ş lar.

Değ erli arkadaş lar, kira ve su, elektrik paralar ı yla ilgili olarak
Say ı n Baro Başkanlar ı m ı n düşüncelerine kat ı l ı yoruz, ödememek
için direnelim, eylem yapal ı m, eylemin her türüne kat ı l ı yoruz
arkadaş lar.

Protokoldeki yerimiz maalesef yasal olarak yasaya uygun bir
şekilde düzenlenmedi ğ i için protokollere kat ı lm ı yoruz. Protokollere
kat ı lmak, bir ş imendifer dizisi gibi peş peşe bir vagon s ı ras ı değ il.
Asl ı nda törenlerden ziyade avukat arkada ş lar ı m ı n, Baro

• Başkanlar ı m ı z ı n izah etti ğ i gibi, duru ş madaki yerimiz ve Baronun
diğer resmi kurumlarla görü şmesi ilişkileri ve yaz ış malar ı ndaki usul
çok önemli. Bunun asl ı nda düzene bağ lanmas ı laz ı m, yani
yasadaki olduğ u şekliyle yaz ışma ve görü şme yap ı lmas ı laz ı m.

Yine s ı navla ilgili olarak birkaç söz söylemek istiyorum.
Arkadaş lar, hukuk fakültesini bitirmi ş , lisans diplomas ı alm ış bir
arkadaşı m ı z ı n avukat olmas ı na engel bir durum söz konusu de ğ il.
Ayn ı konular tekrar veriteck ve avukat arkadaşı m bu kez test usulü
bir s ı navdan geçecek. Yani test usulüyle uygulamaya yönelik bir
durumda herhangi bir şekilde sonuç almak mümkün değ il.
Avukatl ı k, uygulamaya yönelik bir olayd ı r. S ı nav ı n hakimlik s ı nav ı na
uygun sözlü ve yaz ı l ı yap ı lmas ı n ı , hatta stajdan önce yap ı lmas ı n ı
önermekteyim. Yine test usulünün çok büyük sak ı ncalar ı vard ı r.
Test usulünün sak ı ncalar ı n ı anlatacağı m, ancak s ı nav ı n, eğ itimin
şehirlerde ve bölgelerde yap ı lmas ı ndan yanay ı m, sadece
Ankara'da yap ı lmas ı ndan yana de ğ ilim. Eğer staj eğ itim
merkezleri, illerde veya bölgelerde yap ı lmad ığı taktirde s ı nav test
usulü yap ı lacağı ndan, s ı navda başar ı s ı z olan stajyerler, t ı pk ı
üniversitelerin yerleştirme ve seçme s ı navlar ı na haz ı rlan ı yor gibi
özel dershane ı ere gidecekler, özel dershanelerin aç ı lma durumu
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söz konusu olacakt ı r. Bizim boş luğumuzu özel dershanelere

kapt ı rmayal ı m arkadaşlar. Biz, az önce Denizli Baro Başkan ı m ı n
aç ı klad ığı gibi çok kaliteli e ğ itim vermek durumunday ı z. Zira, s ı nav,

mesleğe kat ı lacak meslektaş lar ı m ı z ı veya adaylar ı n önünü kesmek

değ il, bu meslekte kaliteyi art ı rmaya yönelik bir giri şim olarak

nitelendiriyorum. Biz bu sorunlar ı m ı z ı n üstesinden birlikte
gelebiliriz, ancak Türkiye Barolar Birli ğ inin bu sorunlar ı n birlikte
üstesinden gelmek ve birlikte organizasyon görevi üstlenmesini
istiyoruz, baz ı projelerin geli ştirilmesini istiyoruz. Şöyle ki, biz

yarg ı n ı n kurucu unsuruysak CMUK Yönetmeli ğ inde, tutuklanan
veya gözalt ı na al ı nan ki ş inin cumhuriyet başsavc ı l ığı na nas ı l bilgi

verilmesi öngörülüyorsa ayn ı zamanda barolara bilgi verilmesi,
insan haklar ı bak ı m ı ndan ve kurucu unsurluk bak ı m ı ndan çok
önem arz ettiğ ini düşünüyorum.

Yine ayn ı şekilde Türkiye Barolar Birliğ inin ve barolar ı n
müstakilen doğ rudan , doğ ruya Anayasa Mahkemesine baz ı
yasalar ı n iptali için ba şvurma hakk ı n ı n yetkisinin almas ı , için

çal ışmalar yapmas ı n ı istiyorum.

Arkadaş lar, konuşmam ı n sonunda SSK ile ilgili olarak biz az
önce Adalet Bakan ı m ı z ı topa tuttuk. Doğ ru, hakl ı s ı n ı z, kat ı l ıyorum;
ancak SSK'ya ödenen primler heba oluyor arkada ş lar: Say ı n
Sosyal Güvenlik Bakan ı m ı z ı izliyorum. Sosyal Güvenlik Bakan ı her

hafta "kurumumda şu kadar yolsuzluk oldu" şeklinde beyanat
veriyor, Hatta geçenlerde bir beyanat ı n ı okudum, "Türkiye
Cumhuriyetinin, cumhuriyet döneminin en büyük yolsuzlu ğ u
kurumda oldu" diyor.

Arkadaş lar, Sosyal Sigortalar ı n ne sağ l ı k sigortas ı ndan, ne de
emeklilik sigortas ı ndan herhangi bir yarar yok arkada şlar. Tüm
meslektaş lar ı m ı n kat ı ld ığı üzere, fikir birli ğ ine vard ığı üzere, SSK'ya
ödenen primler heba edilmektedir arkadaş lar. Say ı n Bakan ı m ı z bir

şeyler yapmaya çal ışı yor veya bir beyanat vermeye çal ışı yor,
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ancak 3 y ı ldan beri hiçbir şekilde olumlu yaklaşı m ı olmadan
görevine devam etmektedir. Biz bu tür haklar ı m ı z ı n da
korunmas ı ndan yanay ı z.

Hepinize sayg ı lar sunuyorum arkada ş lar. (Alk ış lar)

OTURUM BAŞKANI- Teşekkür ediyoruz Say ı n Başkan.

Değerli arkadaş lar, bana isimlerini yazd ı ran, söz isteyen Baro
Başkanlar ı m ı z ı n konuşmalar ı tamamlanm ış bulunuyor. Dün Barolar
Birli ğ inden değ i şik kentlerden 70 civar ı nda stajyer arkada şı m ı z
gelerek Barolar Birli ğ inde bulunan Ba ş kan Yard ı mc ı m ı z ve
Başkanl ı k Divan ı ndaki diğer arkadaş lar ı m ı zla 2 saat civar ı nda bir
görüşme yapm ış lar ve taleplerini kendilerine aktarm ış lard ı r.

Arkadaş lar ı m ı z "bugün yap ı lacak toplant ı da kat ı lmak
istediklerini konuşmak istediklerini" de dün söylemiş lerdir. Dün
toplant ı y ı değerlendiren arkadaş lar ı m ı z, bu toplant ı n ı n gündemli bir
toplant ı olduğunu, baro baş kanlar ı n ı n toplant ı s ı olduğunu, baro
başkanlar ı n ı n konuşacağı bir toplant ı olduğunu söylemi ş lerdir.
Fakat bugün, bu arkada ş lar ı m ı z tekrar salona geldiler, bir grubu
sabahtan itibaren toplant ı m ı z ı izliyorlar, kendileri bize bir ba şvuruda
bulundular ve bir söz hakk ı istediler. Yine ayn ı şekilde baro
başkanlar ı m ı zdan U şak Baro Baş kan ı Say ı n Koray Atak, Ağ r ı Baro
Başkan ı Say ı n Eyüp Duman ve Çorum Baro Ba şkan ı Mahmut
Bayatl ı da arkadaş lar ı m ı z ı n konuşmalar ı yla ilgili talepte bulundular.
Bu arada İ zmir Baro Başkan ı Say ı n Noyan Özkan da İ zmir Baro
Stajyer Avukatlar ı Temsilcilerine 10 dakikal ı k bir söz hakk ı verilmesi
şeklinde bir talepte bulundular. Biz bu durum karşı s ı nda bu stajyer
arkadaş lar ı m ı z ı n bir sözcüsüne 10 dakika söz verece ğ iz. Kendileri
hangi arkadaşı gönderiyorlarsa buraya gelsin, 10 dakikal ı k bir
sunum yaps ı nlar.

ÖZDEM İ R ÖZOK- Biz söz verelim diye söyledik, arkada ş lar da
onaylas ı nlar. Lütfen konu şmak isteyen arkadaş lar el kald ı rs ı n.
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SALONDAN- Hangi baro stajyerleri?

SALONDAN- Konu şulacak şeyi konuşan arkadaşı m ı z say ı n
baro başkan ı göğüsleyecek ve üstlenecek mi? Burada ç ı k ı p
konu şmak, Baro Ba şkanlar ı Kurul Toplant ı s ı nda konu şmak, baro
başkanlar ı bunu üstlenmi şse, benim stajyerim gelip burada
konu şacaksa, ben onu üstlenmek zorunday ı m. Bu nedenle,
arkadaş hangi baroya mensup oldu ğunu söylesin. 0 baro başkan ı
arkadaşı m ı z da göğ üsleyecekse, konuşmalar ı n ı o zaman gelip
konuşsun.

OTURUM BA ŞKANI- Ş imdi bir tart ışma söz konusu oluyor,
konu şsun, konuşmas ı n biçiminde bir görü ş mü yani ş imdi?
Arkadaş lar söz hakk ı istiyorlar, kendilerine 10 dakika söz hakk ı
verilmesini oylar ı n ı za sunuyorum arkada ş lar: Kabul edenler... Aksi
yönde olan var m ı ?.. Kabul edilmi ştir.

ÖZDEM İ R ÖZOK- Barolar Birli ğ i Başkan ı ndan önce mi, sonra
m ı diye bir teklif var. Bence önce konu şsunlar, belki benim de
söyleyeceklerim olur, önce konu şsunlar.

OTURUM BAŞKANI- Buyurun.

İ LKE ÇANDIRBAY- Merhabalar, hepinizi sayg ı yla
selaml ı yorum. Ben İ stanbul Barosunda staj yapmaktay ı m, teşekkür
ediyorum konuşabildiğ im için.

Bu toplant ı da konuşmak bizim için çok önemliydi, çünkü
sorunlar ı m ı z ı birinci ağı zdan anlatabilmek istiyorduk. Size
yans ı yan k ı s ı mlar ı çoğu zaman bizim anlatmak istedi ğ imiz gibi
değ ildi bu sorunlar ı n.

Biliyorsunuz, yeni yasayla beraber bizim iki temel ele ştiri
noktam ı z vard ı ; birincisi, krediye dairdi, ikincisi s ı nava ilişkindi.
Önce teknik olarak niye itiraz ettiğ imizi anlatt ı ktan sonra neyi
savunmaya çal ışt ığı m ı z ı anlatmak istiyorum, yani üst ba ş l ı k olarak
bunu savunmaya çal ışı yoruz.
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Gelen krediyle beraber öncelikle mü şterek ve müteselsil kefil
istenmi şti bizden. Biz, "müşterek ve müteselsil kefil istenmemesi
gereğ ini" söyledik her yerde. Bunu söylerken nedenimiz, geri
ödemeyeceğ imizden veya "biz kaçaca ğız, bari kefilimiz
yakalanmas ı n" derdimizden de ğ ildi. Biz diyorduk ki, "bizler
hukukçuyuz, Türkiye'deki tüm meslek örgütlerine, tüm meslek
odalar ı na örnek olmak durumunday ı z. Dolay ı s ı yla da bizim meslek
örgütümüzün öncelikle meslekta ş lar ı na güven esas ı na dayal ı bir
ilişki kurmas ı taraftar ı yd ı k ve bu yüzden müteselsil ve mü şterek
kefil olmamal ı " diyorduk. Avukat, zaten kendisine güvenilen ki ş idir,
zaten güven man verecek ki ş idir.

ikincisi, ailemizin gelir durumunu beyan etmemizi istemi ş lerdi
ve asgari ücretin 3 kat ı , 666 milyondan fazla olan ki ş iler kredi
yeterlili ğ ini haiz değ il deniliyordu. Biz bunu iki uçtan tart ışt ı k;
birincisi "666 milyon, bugün Türkiye'de istatistiklere göre kabul
edilen açl ı k s ı n ı r ı n ı n çok daha alt ı ndad ı r, dolay ı s ıyla bu k ı stas
al ı nmamal ı . İ kincisi de, bizler mesleğ in baş lang ı c ı nda olabiliriz,
ama bu mesleğe ad ı m atm ış , 25 yaşı na gelmi ş özgür, bağı ms ı z
bireyleriz, daha stajda güvenimiz k ı r ı ls ı n istemiyoruz. Dolay ı s ı yla,
biz ailemizin geliriyle de ğerlendirilmek istemiyoruz; biz meslek
sahibiyiz, belli bir ya şa geldik ve bizim kriterimiz esas al ı nmal ı ,
dolay ı s ı yla başvuran her stajyere ailesiyle ölçülmeden kredi
verilmeli" dedik.

TÜFE'ye endeksli olmas ı kredinin geri ödemesinin ve 15 ay
olmas ı yd ı eleştirilerimiz, ki bunlar değ i ştirildi, ona da değ ineceğ im.
TÜFE'ye endekslkolmas ı çok ağı r koş uldu bizim için. Ağı r olmas ı n ı n
en temel nedenlerinden biri s ı nava girecek olmam ı zd ı . Çünkü
kendimden örnek verirsem, Aral ı k başı nda bitecek staj ı m, 2.
S ı nav ı n tarihi belli değ il, 6 ay sonra s ı nava girsem, s ı nav sonucu
aç ı klansa, ruhsat başvurusu yapsam -ki ilkinde kazand ığı m ı
varsayarak tabii ki bunlar ı , zaten 9 ay geçecekti. Ruhsat ald ı ktan,
yani i ş başvurusuna belki daha baş lamadan 5-6 ay sonra krediyi
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geri ödemeye baş layacakt ı m. Ayn ı zamanda benim üniversiteden
ald ığı m krediyi de ödemeye baş lad ığı m tarihle örtüşecekti ve
koşullar ı m ı z çok ağı rlaşacakt ı . Bu yüzden 15 ay ı n az olduğ unu
söylüyorduk her zaman. Askere giden arkadaş lar ı n durumu çok
daha zordu, belki çoğu askerdeyken ödemeye ba ş lamak zorunda,

kalacakt ı , üstüne bir de TÜFE endeksli olunca zaten al ı namaz

düzeydeydik.

Barolar Birli ğ i bu konuda değ i şiklikler yapt ı , 15 ay ı 24 aya

ç ı kard ı . TÜFE faizi kald ı r ı ld ı ve yerine yüzde 30 faiz konuldu ve
ailemizin gelir durumunun aranmayaca ğı söylendi. Bunlar ı
inan ı lmaz memnuniyetle karşı lad ı k. Bu noktada dertlerimizin

dinlenmi ş olmas ı , eleştirilerimize kulak verilmi ş olmas ı bizim

kendimize güvenmemizi sa ğ lad ı , bu mesle ğe 'biraz daha

sahiplenmemizi sağ lad ı . Ama biz neden geri ödemesiz almal ı y ı z bu
krediyi diyoruz; ayda 100 milyon verecek. Evet, benim için çok iyi
bir şey, hiçbir gelirim yokken, çal ışma yasağı na tabi iken ayda 100
milyon almaya baş layacağı m. Mesela, birçok avukat arkadas ı m
bana "biz bunu bulamad ı k, bir staj dönemi hiçbir yerden hiçbir şey

alamad ı k, siz yine de şansl ı s ı n ı z" diyor. Evet, ama biz böyle
ehveni şerden tart ışmak istemiyoruz, biz böyle bir şansa sahibiz,

ama bunu şuradan tart ışmak laz ı m: Staj süresi, verimli geçirilmesi
gereken bir süre. Yani 1 y ı l ı m ı avukat olmaya adamak
durumunday ı m, bunun için de benim ekonomik ko şullar ı m ı n
sağ lanm ış olmas ı gerekiyor. Evet ben tabii ki kefil bulabilirim, belki
ş imdi buradan rica etsem hat ı r ı m için birçoğunuz bana kefil

olacaks ı n ı z. Sorun kefili bulup bulmamak değ ildi; sorun,

hukukçular ı n meslektaş lar ı na güvenmesiydi, aram ı zdaki ili şkilerin

güven esas ı na dayanmal ı yd ı . Biz bu ülkenin di ğ er.mesleklerine,

diğer alanlar ı na örnek olmas ı gereken ki ş ilerdik çünkü. Biz sorunu

buradan tart ışmak istedik ve kredi konusunu buradan açt ı k
dolay ı s ı yla.
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S ı nava gelince, "hukuk fakülteleri avukat yeti ştirmez" deniyor,
bunu kabul ediyorum, hatta belki kendime döndü ğümde birçok
teknik alanda yetersiz oldu ğ umu bile itiraf edebilirim. Ama hukuk
fakültelerini avukata eğ rilten ÖSYM'nin yapacağı bir s ı nav değ il,
bir fiil staj eğ itim merkezlerinin kendisidir. Biz diyoruz ki, "ekonomik
koşullar ı m ı z sağ lans ı n, ama bunun yan ı nda staj eğ itim merkezleri
güçlendirilsin, her ilde staj e ğ itim merkezi aç ı ls ı n ya da bölgesel
staj eğ itim merkezleri aç ı ls ı n diğer barolarda ve biz 1 senemizi
staja adayal ı m. Bize avukatl ı k meslek ve ilke kurallar ı öğ retilsin,
teknik kald ığı m ı z alanlarda telafi edebilece ğ imiz şeyler
tamamlans ı n ve biz 1 senemizi böyle değ erlendirelim." Ben 1 sene
sonunda yeterli görülmedim mi? Mesela ş imdi öneriyorum, yeni
baştan staj eğ itim merkezine ders almaya ba ş layay ı m. Desinler ki
" İ lke, müdafilik konusunda yeterli de ğ il, müdafi olarak atanmas ı n ı
ben barom olarak sağ l ı kl ı bulmuyorum" desin benim bağ l ı olduğ um
baro ve ben ayn ı dersi bir daha alay ı m, ama amaç elemek olmas ı n.
Bu s ı nava 6 kez girmek zorunday ı m ve gireceğ im s ı nav çoktan
seçmeli bir s ı nav. Ben avukatl ığı böyle görmüyorum, avukatl ı k
çoktan seçmeli bir s ı navla değerlendirilemez. ÖSYM'nin yapaca ğı
bir s ı nav benim analitik zek ğ m ı ölçemez, norma olay ı
d ğerlendirme yeteneğ imi de ölçemez, çünkü ben yaln ı zca dörtten
birini seçmek zorunday ı m. Ama biz bugün ö ğ reniyoruz ki, avukat
dört taneden bir tane şı k ç ı kartan ki ş i değ il, iyi avukat bilfUl
müvekkili kendisine başvurdu ğ unda ayn ı olay karşı s ı nda 40 tane
farkl ı şı k sunabilecek ki ş idir ya da doğ ru tart ışı l ı yor, hangi sorunun
hangi cevab ı doğ ru. Mesela, her hakim savc ı s ı nav ı sonras ı nda
tart ışı lan sorular olur. Bu noktada da şunu diyoruz: Avukat ı n yoktur
bu anlamda, avukat Yarg ı tay' ı n doğ rusunu esas almaz; avukat,
doktrini araşt ı r ı r, tart ışmalar ı gündeme getirir, hukuku geni ş leten
kiş idir ve bu noktada avukat ı n tek doğ rusu vard ı r, o da müvekkilinin
doğrusudur. Yani siz müdafi iken başka bir savunma yapars ı n ı z,
müşteki vekiliyken çok ba ş ka bir savunma yapars ı n ı z. İ kisinde de
amac ı n ı z, hukuku geni ş letmek ve bu konuyu yaymakt ı r.
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Dolay ı s ı yla, ben inan ı yorum ki, s ı nav konusunda da Birli ğ imiz,
mağduriyetleri en aza indirecek düzenlemeler yapacakt ı r. Bugün
s ı nav ı n baraj ı konu şulabilir, yar ı n s ı nava girme say ı s ı konuşulabilir,
ama biz buradan tart ış mak istemiyoruz. Biz istiyoruz ki,
Türkiye'deki bütün hukukçular, akademisyenler, baro mensuplar ı ,
başkanlar ı , hepimiz oturup hukuku tart ış al ı m ve diyelim ki "bu s ı nav
yanl ışt ı r, böyle bir s ı nav olmamal ı d ı r, stajyerler de ğerlendirilmelidir,
eğ itilmelidir, gerekiyorsa bir daha eğ itilmelidir." Mesela burada bir
örnek verildi, 27 y ı l sonra California kaydolan bir avukattan
bahsedildi, bana bu şans verilebilirdi. Mesela bana denir ki,
"diksiyonun bozuk" ben onu tamamlar ı m ya da avukat olmam için
ne eksikse onu tamamlar avukatl ığ a öyle baş lar ı m. Ama bana bu
denilmiyor, bana "çok daha seçmeli bir s ı nava gireceksin ve
yaln ı zca 6 kez gireceksin." Peki, ben 6 kez s ı nava girdikten sonra
kazanamad ı m, belirsiz, meçhul, yaln ı zca hukuk fakültesi mezunu
olacağı m.

Tabii bu arada şeylerden hiç bahsetmiyorum, mesela yine
kendimden örnek vereyim; staj bitim belgesini verdikten sonra bir
avukatla beraber, yan ı nda staj yapt ığı m avukat ı n sulh hukuk, sulh
ceza ve İ TM'deki dosyalar ı takip etme yeterlili ğ im var. Adliyeye
girerken stajyer avukat kimli ğ ini göstererek yan ı nda çal ış t ığı m
avukat ı n savunmaya ili şkin belgelerini taşı d ığı m için aranmadan
girebiliyorum. Ben staj bitim belgemi ald ığı mda, art ı k takip etti ğ im
i ş leri takip edemez ve adliyeye girerken de aranmak durumunda
kalan, s ı nav bekleyen bir hukukçu olaca ğı m. Ama dediğ im gibi,
bunlar bizim kendi içimizde halledebilece ğ imiz sorunlar, telafi
edilebilir sorunlar. Staj bitim belgesi geç al ı n ı r, yerine başka bir
belge verilir, bunlar halledilebilir, ama sorunu biz hukuk aç ı s ı ndan
tart ışmak istiyoruz. Dolay ı s ı yla, yüzde 70'i, yüzde 60'1 ya da
meslek ilke ve kurallar ı n ı n kaçtan tasarlanaca ğı n ı tart ış mak
istemiyoruz. Zaten inan ı yoruz ki, Barolar Birli ğ i bu konuda
mağduriyeti en aza indirmek için gerekli düzenlemeleri zaten
yapar, yani bu konuya iyi niyetle zaten yakla şı l ı r.
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Başka ne söyleyebilirim bu konuda bilmiyorum; heyecan ı m ı da
maruz görmenizi istiyorum bu konuda. Yaln ı zca tek bir şey daha
söyleyebilirim: Niye bu kadar heyecanl ı y ı z ya da niye bu kadar bir
araya geldik? Öncelikle söyleyeyim, biz barolar ı bir anda
karşı m ı za alm ış falan değ iliz, tam da barolar ı sahiplendik asl ı nda,
onlar ı meslek örgütümüz olarak kabullendik. İ kidir Ankara'ya
geliyoruz, Birliğ i ziyarete. Bunlar bizim barolar ı karşı m ı za ald ığı m ı z ı
değ il, yan ı m ı za ald ığı m ı z ı gösteriyor ve biz "ağaç yaşken eğ ilir"
diyoruz. Yani eğer biz daha stajdan birilerinin yan ı nda ezilmeye,
adliyelerde aşağı lanmaya ya da vesaire uygulamalara maruz
kal ı rsak kimse beklemesin ki biz avukat oldu ğ umuzda mesleğ in
sorunlar ı na sahip ç ı kal ı m. Çünkü biz güvenini yitirmi ş avukatlar
olacağı z, çünkü biz zaten birilerinin kar şı s ı nda eğ ilmeyi öğ renmi ş
avukatlar olacağı z. Dolay ı s ı yla, meslek onuruna sahip ç ı kmaya
yeter miktarda emek sarf edemeyece ğ iz ve ben hukukçulardan
hukukun sanat olarak görüldü ğ ü, bunun telaffuz edildiğ i bir ülkede
yaln ı zca sorunlar ı m ı za sahip ç ı k ı lmas ı n ı ve bunun bir hukuk sorunu
olarak alg ı lanmas ı n ı istiyorum.

Dinlediğ iniz için teşekkür ederim. (Alk ış lar)

OTURUM BAŞKANI- Teşekkür ederim Say ı n İ lke Çand ı rbay.

Değerli meslektaslar ı m, konuşmac ı lar ı n turlar ı tamamlanm ış
bulunuyor. Ş imdi Say ı n Özdemir Özok'a, Türkiye Barolar Birli ğ i
Başkan ı na söz veriyoruz.

ÖZDEM İ R ÖZOK- Say ı n Parlamenterim, Türkiye Barolar
Birliğ inin önceki dönem Say ı n Başkan ı , Say ı n Barolar Birliğ i önceki
dönem Ba şkan Yard ı mc ı m ı z ve gerçekten sabahleyin
konuşmamda da söyledi ğ im gibi, bize her zaman destek veren, bizi
yüreklendiren sayg ı değer başkanlar ı m; günün bu geç saatine
kadar bizimle beraber mesle ğ in sorunlar ı n ı olabildiğ ince heyecanl ı ,
olabildiğ ince ilkeli bir şekilde paylaştığı n ı z için hepinize sayg ı lar ı m ı
sunuyorum. inan ı yorum ki, bu kadar heyecanl ı , bu kadar duyarl ı , bu
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kadar dikkatli baro başkanlar ı m ı z olduğu sürece çözemeyece ğ imiz
hiçbir sorunumuz yok, ona inan ı yorum ve hep beraber çözece ğ iz.

Sayg ı değer başkanlar, biz toplant ı lar ı düzenlerken, genellikle
arkadaş lar ı m ı z ı n bize getirdi ğ i, (benim Barolar Birliğ i Genel
Sekreteri olduğum dönemde bize getirdijii en büyük ele ştirilerden
bir tanesi, gündemsiz toplant ı yapt ığı m ı zd ı ve biz göreve geldi ğ imiz
13 May ı s 2001 gününden bu yana yapt ığı m ı z her toplant ı da
mutlaka konu şulacak konular ı n gündemini daha önceden siz
değerli baro ba ş kanlar ı m ı za gönderiyorduk. Ama bugün
görüyorum, yakla şı k 24'e yak ı n baro baş kan ı m ı z konuştu.
Kendilerine te şekkür ediyorum, büyük ço ğ unluğ u gündeme,
gündem s ı ras ı na bağ l ı kald ı , ama birçok arkada şı m ı z san ı yorum
mesleğ in getirdiğ i s ı k ı nt ı lar ve yükler nedeniyle gündemle hiç ilgisi
olmayan birtak ı m konular ı ortaya getirdi.

Genel olarak söylenen ele ştirileri şöyle bir, tek tek saymak
istemiyorum, bunlar ı n hepsini ayr ı nt ı l ı bir şekilde not ald ı m, ama
günün bu saatinde bu başkan ı m bunu dedi, şu başkan ı m bunu dedi
demek istemiyorum, ama topluca yan ı t vermek istiyorum.

Özellikle Adalet Bakanl ığı n ı n 'uygulamas ı konusundaki baro
baş kanlar ı m ı z ı n duyarl ı l ığı gerçekten hepimiz taraf ı ndan kabul
edildi ve bu konudaki titizlik ve duyarl ı l ı k bizi güçlendirdi . Yaln ı z,
hiçbir baro baş kan ı m ı z bir çözüm önerisi getirmedi, yani "ne
yapal ı m, nas ı l bir eylem koyal ı m?" konusunda san ı yorum net bir
karar al ı nmad ı . Bu konuda Barolar Birliğ i Yönetimi mi yetkili olsun?
Ben, Say ı n Adalet Bakan ı n ı n özellikle bu hafta içerisinde yapt ığı m ı z
görüşmede ı l ı mt ı konuş mas ı n ı söylerken, ben Say ı n Adalet
Bakan ı n ı n konuşmas ı n ı "kabullenmiş" anlam ı nda söylemedim ve
Başkanl ı k Divan ı ndaki iki arkadaşı m ı da tan ı k göstererek, ne olursa
olsun, Adalet Bakan ı yanl ış da davranabilir, ama biz her insana
objektif ve yans ı z davranmak durumunday ı z, "bu defa daha
yumuşak konuştu" dedim. Onun konu şmas ı n ı kesinlikle ben bir
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kabul gibi kabul etmedim, ama daha önceki tav ı r ve söylemlerinden
çok daha farkl ı bir ifade kulland ığı n ı anlatmak istedim. 0 sözün
arkas ı na s ığı narak arkadaş lar ı m ı za bu konuda alacaklar ı kararlar
konusunda bir yumu şama biçiminde, hiçbir biçimde de bir öneride
bulunmad ı m. Eğer öyle bir anlat ı mda bulunmu şsam ya da
ifadelerimden o ç ı km ışsa kesinlikle yanl ış anlaşı lm ış , onu öncelikle
vurgulamak istiyorum.

Tabii protokol, belge ve bilgelere ula şmak konusunda, protokol
konusundaki görü ş ve dü ş üncelerimizi Say ı n Cumhurbaşkan ı na da
çok net olarak anlatt ı k. Türkiye Barolar Birliğ i Başkan ı olduğ umdan
bu yana hiçbir etkinliğe kat ı lm ı yorum; çünkü Say ı n Malatya Barosu
Başkan ı m ı z ı n söyledi ğ i	 gibi, soruyorum, bizi yine esnaflar ı n,
sanatkarlar ı n, serbest esnaf ı n içinde değ il -onlar ı
küçümsediğ imizden değ il-, ama yarg ı n ı n içerisindeysek, bu bizim
bireysel sorunumuz da değ il, hiçbir resmi toplant ı ya kat ı lmad ı m ve
her toplant ı n ı n davetine de bu yan ı t ı verdim, "protokole uyulmuyor,
protokolde yerimiz yasada aç ı kça gösterildiğ i halde uygulannıı yor,
bu nedenle reddediyorum." Tabii bu konuda Say ı n Yarg ı tay
Başkan ı , avukat arkadaş lar ı orta kap ı dan girmeleri konusunda
gerçekten bir karar alm ış , ama ilk kez 6 Eylül 2001 tarihindeki
Yarg ı Y ı l ı aç ı l ışı nda Say ı n Yarg ı tay Başkan ı m ı z, Sabih
Kanadoğ lu'na onun yan ı nda Yarg ı tay olarak Türkiye Barolar
Birliğ ine de yer vermişti. Onun d ışı nda bugüne kadar bu protokole
uyan olmad ı . Say ı n Ankara Barosu Ba şkan ı m ı z ı n sabahleyin
hat ı rlatt ığı gibi, gerçekten 2 gün önce kat ı ld ığı m, yani 25 Nisanda
kat ı ld ığı m Anayasa Toplant ı s ı nda da belirli bir s ı ralara yazm ış lar,
beni, Genel Sekreterimizi ve Ankara Barosu Ba şkan ı m ı z ı da,
üçümüzü bir s ı raya koymu ş lar, ben bir süre kald ı m ve ç ı kt ı m.
Bunlar ı birebir görü şmelerimizde de aktar ı yoruz, yaz ı l ı olarak da
söylüyoruz ve bu iş lerde bir muhatap da bulamad ı k. Yani deniliyor
ki, "Cumhurbaşkanl ığı n ı n protokolünü Cumhurbaşkanl ığı Özel
Kalemi yap ı yor, İ çi şleri Bakanl ığı n ı nkini İ çiş leri Bakanl ığı yap ı yor,
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D ış i ş leri Bakanl ığı n ı nkini D ış iş leri Bakanl ığı yap ı yor." Say ı n Hukuk
Müşaviri arkadaşı m ı z burada, kendisine özellikle rica ettim, bu
konuda yaz ışmalar ı m ı z sürüyor, bu konuda gerekli duyarl ı l ığı
göstereceğ iz. -

Söz protokolden aç ı lm ışken, özellikle Trabzon ve Rize Baro
Başkanlar ı m ı z ı n dile getirdi ğ i konuya da de ğ inmek istiyorum.
Gerçekten hiçbir baro başkan ı m ı zdan gelmeyen, ama Rize ve
Trabzon Baro Başkan ı m ı zdan farkl ı bir protokol ş ikayeti yak ı nmas ı
geldi. 0 da, stadyumda bütün kamu kurumu niteli ğ indeki meslek
örgütlerine ya da sivil toplum örgütlerine protokolde yer verildi ğ i
halde baroya yer verilmediğ i konusunda bir yak ı nma geldi. Ben
dostluğuna ve geçmiş dönemdeki yak ı nl ığı ma güvenerek "Gençlik
Spor Bakanl ığı ndan Sorumlu Fikret Ünlü ile görüşeceğ imi"
söyledim ve şu andaki Genel Müdür Kemal Mutlu beyle de çok
yak ı n olduğumu söyledim. Sizi bütün içtenli ğ imle temin edeyim,
Say ı n Fikret Ünlü'ye gittim, bu konuyu açt ı m, kendisi bana; "bu
dönemde yeni dönem için mutlaka Güreş Federasyonu Başkan ı
olman laz ı m gelir" diye bir öneride bulundu. Benim bu dilek için
gittiğ im konu, bu tart ış ma, özellikle üzerinde durdu ğ um halde, "onu
çözeriz, onu yapar ı z" biçimindeki yan ıtlarla karşı karşı ya kald ı m.
ikinci defa da gitme olanağı n ı bulamad ı m, ama her telefon
ediş lerinde hem Hüseyin beye, hem Hamit beye 'gidip tekrar
görüşeceğ imi" sôyledim. inan ı yorum ki, Fikret bey ve Kemal beyle
birebir konuşarak bütün illerdeki stadyumlarda baro ba şkanlar ı yla
ilgili bir düzenlemeyi, çünkü a sadece stadyumlardaki protokol,
Gençlik ve Spor Genel Müdürlü ğ ü ve Devlet Bakanl ığı na bağ l ı , o
nedenle onlar ı n tekelinde. Bu konuda inan ı yorum ki, bir çözüme
ulaşacak; geçmi ş dönemdeki verdiğ im sözleri yineliyorum bu
konuda.

Değ erli arkadaş lar, değerli başkanlar ı m, sabahki konu şmamda
eksik b ı rakt ığı m bir bilgi aktar ı m ı m olmuş . Bilgi ve belgelere ula şma
konusunda gerçekten bütün barolar ı m ı zdan ş ikayet var. Özellikle
tapu, nüfus ve ilgili kamu kurum ve kurulu şlar ı n, yapt ığı m ı z
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başvurularda (Avukatl ı k Yasas ı n ı n getirdiğ i yeni amir hükümlere
karşı n) hiç de yak ışı k almayan tav ı r ve davran ışlar ı yla karşı karşıya
kal ıyoruz. Bu konuda Say ı n Barolar Birliğ i Başkan Yard ı mc ı m ı z
Hüseyin Erkenci çok ayr ı nt ı l ı ve detayl ı bir çal ışma yaparak, bunu
bütün genel müdürlüklere, bütün banka genel müdürlüklerine,
tapu, nüfus genel müdürlüklerine yollad ı . Bunlar ı n bir k ı sm ı ndan
yan ıt geldi, bir k ı sm ı ndan gelmedi; ama çok ilginç bir geli ş me oldu
bu arada, sabahlyin size aktaramad ığı m bir bilgi: YÖK ile ilgili,
YÖK ile yap ı lan baz ı ş ikayetler nedeniyle baz ı avukat
arkadaş lar ı m ı z YÖK Başkanl ığı na başvurarak kendi müvekkillerinin
belge ve bilgilerini almak için başvurduğ unda, YÖK, "kesinlikle
bunlar ı vermeyeceğ ini" ifade etmiş . Avukat arkadaşlar ı m ı z ı srarl ı
başvurular ı n sonucunda da Ba şbakanl ığ a sormuş . Onun üzerine
Baş bakanl ı k da Dan ıştay 1. Daire Başkanl ığı na, Avukatl ı k
Yasas ı n ı n bu maddesinin "avukatlar ı n belge ve bilgilere ulaşma
konusunda," nas ı l yorumlanacağı konusunda bir görü ş sormuş ve
Barolar Birliğ i Baş kan Yard ı mc ı m ı z Ziya Yergök ve Barolar Birliğ i
Hukuk Mü şavirimiz Tülay Y ı lmaz bu duru şmaya gidip kat ı ld ı lar ve
maalesef YÖK'ün bu belgeleri vermemesi konusunda kar şı m ı zda
olmad ı k sözler söyleyen bir avukat arkada şı m ı z, kamu kesiminden
bir avukat arkada şı m ı z vard ı . Tabii avukatt ı r, görevini yapacakt ı r,
savunmas ı na bir şey demiyorum, ama de ğ erli arkadaşı m ı z Ziya
Bey ve Hukuk Mü şaviri arkada şı m ı z, hepimizin dile getirdiğ i ve
demin de söyledi ğ im üzerinde çal ışt ığı m ı z belli bir hale getirdi ğ imiz
gerekçeleri Dan ıştay 1. Dairede aç ı klam ış ve aktarm ış . Onun
üzerine ben geçmi ş dönem Dan ıştay 1. Daire Ba şkan ı , şu anda
da Dan ıştay Başsavc ı s ı olan Harun beye telefon açt ı m, "Harun
bey, böyle bir s ı k ı nt ı m ı z var, Avukatl ı k Yasas ı ndaki hüküm böyle,
lütfen, Dan ıştay 1. Daire Baş kan ı n ı tan ı rs ı n ı z, biz bir şey
istemiyoruz, ama yasa yorumlans ı n, bilgi ve belgelere ulaşı m ı m ı z
konusunda bir ilke karar ı ç ı kacak ve bütün kamuyu bağ layacak.
Çok önemli bir karar. Lütfen bize yard ı mc ı olun" dedim. Eksik
olmas ı n, telefon etmi ş ve tekrar kendisini aram ışlar, olumlu bir
karar ç ı kt ı diye bize bir yan ı t geldi, ama bu yan ı t ı n içeriğ i nedir, bizi
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ne kadar rahatlatacak, bu yorum bu yasa maddesini nas ı l
uygulamaya, prati ğe dönüştürecek; doğrusu o konu hakk ı nda
bilgim yok, ama böyle bir geli şmeyi de bilgilerinize aktarmak
istiyorum.

Değerli arkadaş lar, staj merkeziyle ilgili olarak öncelikle ş unu
tespit edelim: Türkiye Barolar Birliğ inin bugünkü Yönetimi sizin
oylar ı n ı zla buraya geldi. Türkiye Barolar Birli ğ i Yönetimi bugün eğ er
burada birtak ı m kararlar al ı yorsa, 13 May ı s 2001 'de Yüce Genel
Kurulun verdi ğ i yetkilerle buraya geldi. Biz kendimizi sizin
d ışı n ı zda, sizden farkli bir konum ve kurum olarak görmüyoruz;
ama Yasay ı aç ı p okuduğumuz zaman "birçok yetkilerin Türkiye
Barolar Birli ğ i Yönetimi taraf ı ndan götürüleceğ ini" yaz ı yor ve tekrar
ediyor, yönetmeliklerin Türkiye Barolar Birli ğ i Yönetimi taraf ı ndan
düzenleneceğ i söyleniyor.

Değerli arkadaş lar ı m, geçen y ı l göreve geldiğ imiz günden
itibaren bütün yönetmelik tart ışmalar ı nda, başta üç büyük il olmak
üzere, ( İ stanbul, Izmir, Ankara) bütün arkada ş lar ı staj, s ı nav, kredi
(ve diğer yönetmelikler; 7 yönetmeli ğ in) çal ış mas ı konusunda
çağı rd ı k çal ış malar ı onlar yapt ı lar ve haz ı rlad ı lar.. Sizi temin ederim,
tabii özellikle burada yönetmelikleri tart ışmad ığı m ı z için getirmedim
farklar ı , o komisyonlardan gelen staj, s ı nav, kredi, (bugün özellikle
konuş ulan, diğ er yönetmelikler için de ayn ı şeyi söylüyorum) orada
komisyonlardan gelen yönetmeliklere Yönetim Kurulunun birebir
yetkisi olduğ u halde yüzde 10'luk, yüzde 5'lik müdahaleler
yapm ışt ı r. Bugün staj ve s ı navla ilgili ş ikayet edilen konularda 3
tane Yönetim Kurulu Üyesi arkada şı m ı z, Say ı n Ayşenur
Bahçekap ı l ı , Say ı n Zeki Ekmen, Say ı n Hürrem Şahinci, Say ı n
Osman Güven arkada ş lar ı m ı z bulunmu ş lard ı r; staj ve s ı nav,
krediyle ilgili yine Yönetim Kurulu Üyesi arkadaş lar ı m ı z ve 3
büyük ilimizin barolar ı ndan ve diğer, barolardan gelen temsilciler
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(R ı fat Çulha beyde gelip kat ı ld ı .) taraf ı ndan tart ışı larak
haz ı rlanm ışt ı r. Dolay ı s ı yla şunu söylüyorum: Bunlar ı n (Yönetmelik
çal ış malar ı ) tamam ı arkadaş lara gönderildi, barolara gönderildi. Biz
arkadaş lar ı m ı zdan -Izmir Barosu hariç- tutarl ı , dişe dokunur bir
yan ı t almad ı k ve bunu her yerde ifade ediyorum, Izmir Barosunu
gerçekten kutluyorum, 8 ay önce kutlad ı m, ş imdi yine kutluyorum;
o kadar büyük bir performans gösterdiler ve bugün staj, s ı nav ve
diğer yönetmeliklerin oluşmas ı nda yüzde 60 Izmir Barosunun vö
Ankara Barosunun katk ı lar ı olmuştur. Her iki barodan ve bütün
barolardan temsilci arkada ş lar ı m ı z kat ı ld ı . Yani bugün genç stajyer
arkadaş lar ı m ı z geliyor ve onlara bağ l ı olan baro ba ş kan ı
arkadaş lar ı m ı z ve üzülerek söylüyorum, isimlerini vermek
istemiyorum, sizi temin ederim birçok stajyer arkadaş lar ı m ı z gibi, -
onlar ı k ı nam ı yorum art ı k- baro başkanlar ı m ı z da Yönetmeli ğ i ve
maalesef Yasay ı okumuyor. Bak ı n burada öyle öneriler var ki, bu
Yasaya göre onu nas ı l yapar ı z, birlikte tart ış al ı m. Yani biz yetkimizi
size devredelim, ama lütfen buradaki önerileri, ş u Avukatl ı k
Yasas ı na göre nas ı l yapar ı z, bunu birlikte tart ış al ı m.

S ı nav yap ı lmas ı n dendi önce. Çok değ erli stajyer arkadaşı m,
stajyer karde ş im, geleceğ imiz olan, mesleğ imizin geleceğ i olan
genç stajyer arkada şı m ı z ı n bugünkü üslubu ile benimle 2 ay önce
konu ştuğu üslubu aras ı nda son derece fark var. Kendisinin bu
kayg ı lar ı n ı aynen payla şı yorum. Ama değerli başkanlar, hiç
hakk ı m ı z olmad ığı halde bizi birtak ı m yarat ı klara benzeterek, hiç
hakk ı m ı z olmad ığı halde birtak ı m baro başkanlar ı m ı z taraf ı ndan
"kredinin gaspedildiğ i" söylenebiliyorsa, "getirdiğ imiz uygulaman ı n
ahlak d ışı olduğu" söylenebiliyorsa, sizin aff ı n ı za s ığı n ı yorum,
bunlar ı biz söylemedik, bunlar ı biz gündeme getirmedik ve
bugüne kadar gelen bütün uygulamalar ve bütün kurallar ve
kuramlar sizlerle tart ışarak, konu şarak, söyle şerek yap ı ld ı . Allah
korusun, biz bunlar ı n hiçbirisini yapmadan hakk ı m ı z ve yetkimiz
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olan Yönetim Kurulu 11 arkada şı m ı z oturup bütün bu yönetmelikleri
yapsayd ı k ve Adalet Bakanl ığı ndan geçseydi, biz bu hale
getirseydik nas ı l olurdu onu merak ediyorum. Biz, konu şarak,
demokratik yollar ı açarak ve birlikte tart ışarak bugünkü noktaya
geldik, gördüğ ümüz eleştiriler bu.

Mükemrrfel, iyinin her zaman dü şman ı d ı r. Biz her yapt ığı m ı z ı n
mükemmel olduğ unu söylemiyoruz. Eksiklerimiz çok ve inan ı n her
zaman söylediğ im bir laf var, biz bir ç ığ alt ı nda kald ı k, ne olur
yard ı mc ı olun, birlikte yapal ı m bunu. Ama bak ı yoruz, baz ı
arkadaş lar ı m ı z, anlaşı l ı r gibi değ il, staj eğ itim merkezlerinden
baş layarak bugüne kadar Türkiye Barolar Birli ğ inin bugünkü
Yönetim anlay ışı n ı n "son derece antidemokratik," "son derece
dayatmac ı ," "son derece vesayeti getirecek" biçiminde sözler
söyleyebiliyor. Sayg ı duyuyorum, ama kat ı lm ı yorum.

Arkadaş lar, Avukatl ı k Yasas ı nda ne yaz ı yorsa, Türkiye Barolar
Birliğ inin bu Yönetimi, -bir arkada şı m ı z hariç, kat ı lm ı yor zaman
zaman bizim de ğerlendirmelerimize ve görüş lerimize, ama- 10
arkadaşı m ı z bu Yasay ı uygulamak durumunday ı z. Ama hiç bir
biçimde bir stajyer arkadaşı m ı z ı n mağdur olmas ı n ı istemiyoruz.

Değerli arkadaşlar, bak ı n ı z genç stajyer arkadaşı m ç ı kt ı
buraya, dedi ki, "para verilseydi ve geri al ı nmasayd ı ." Çok doğ ru
söylüyor, çok ilginç geliyor. Ben de stajyer olsam ve bunu
söylesem, stajyerin hiç birisi, hele hele bunu Türkiye'nin en büyük
Baro Baş kan ı söylerse hiçbir stajyer buna hay ı r demez. Ama ben
size söylüyorum, hepiniz baro ba ş kan ı s ı n ı z, baro başkanl ığı
yapt ı n ı z; istirham ediyorum, ben 2 y ı l baro başkanl ığı yapt ı m, 1200
stajyerden (-Ankara Barosu Müdürü Necati Beye sordum, Sad ı k
bey de sorabilir-) 650 tanesi Ankara Barosuna kadolmu ş . 550
tanesi polis, vali, kaymakam, idareci, Sermaye Kuruluna gitmi ş ,
Hazineye gitmi ş . Peki arkadaş lar, sizlerin koridorlara al ı n terinizle -
ben Teoman ağabeyden görüyorum, her gün geldi, "başı m ıza bu
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putu ç ı kard ı n ı z" diye- sizin birer birer vekaletnamelerinize, yetki
belgelerinize koyup biriktirdi ğ iniz bu paralar ı 550 ki ş iye vereceğ iz
harçl ı k olarak, geri almayacağız. Yani bunu nas ı l söyleyebiliriz,
bunun nas ı l arkas ı nda durabiliriz?

Rica ediyorum arkada ş lar, mümkünse gelin, bütün bu paray ı
dağıtal ı m. Kald ı ki bu paralar, bir biçimde Türkiye Barolar Birli ğ i
taraf ı ndan sosyal konutlar için, kendi ç ı karlar ı için, kullan ı lmam ışt ı r.
Sizi temin ediyorum, ald ığı m ı z kredi pulunun bir kuru ş una
dokunulmam ışt ı r. Hesaplar oradad ı r, her baro ba şkan ı m ı z gelip
bizim hesab ı m ı z ı tek tek inceleyip gelip burada bizi sizlere ş ikayet
edebilir katiyen bir kuru şuna dokunulmam ışt ı r. Ama biz şunu
söylüyoruz: Yapar ı z ya da yapamay ı z, büyük dü şünüyoruz, hayal
ediyoruz, sizlerin desteğ iyle gerçekten y ı llard ı r söylenmeyen,
kangren olan birçok sorunumuzu 'çözmeye çal ışıyoruz. Lütfen bize
umut olun, destek olun, enerji olun, bizim yolumuzu aç ı n.

Değerli Batman Barosu Ba şkan ı m ı z, 'kaç milyon dolara mal
olacak?" diye sormu ş . Bu projenin maliyeti 12 milyon dolar. Biz bu
projeyi şu anda yapamay ı z arkadalar. 3 y ı l sonra olur, 5 y ı l sonra
olur, 15 y ı l sonra olur, keşke bu 20  yil önce ba ş lasayd ı , keş ke 15
y ı l önce başlasayd ı , ama biz projeleri yapaca ğı z, uygulayaca ğı z;
sizlerin desteğ iyle, sizlerin karar ı yla, sizlere sorarak.

Say ı n Gürkut arkadaşı m dedi ki, "katiyen yapsatç ı ya
vermeyin." Bak ı n arkadaş lar, K İ PA'n ı n ilgilenmesi yapsat de ğ il.
KPA gelecek, oray ı , 16 dönümü oldu ğu gibi alacak, bize sosyal
tesisi başka bir yere yapacak, bize kira verecek. Yapsatç ı bir
taraf ı nda oturacak, biz bir taraf ı nda oturacak değ iliz. Bize
Migrosdan, Metrodan, di ğer büyük marketlerin tamam ı ndan böyle
öneri getiriyorlar. Zaten bir taraf ı nda bizim sosyal tesislerimiz, bir
tarafta bu K İ PA'n ı n ya da Metro'nun uygulamas ı n ı n yap ı lmas ı
mümkün de ğ il.

Değerli arkadaş lar, staj . mörkeziyle ilgili tepkileri doğ rusu
anlayamad ı m. Türkiye Barolar Birli ğ inin, burada stajyerlere 6 ay
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gibi bir - süre staj yapt ı rma gibi bir dü şüncesi yok. Bölge barolar ı ,
bölge staj merkezleri olabiliyor, ama Türkiye Barolar Birli ğ i bir staj
merkezi yapt ığı zaman vesayete, ba ğı ms ı zl ığ a dokunma oluyor. Bu
nas ı l oluyor onu anlam ı yorum. Eğer gerçekten ba ğı ms ı zl ığı n ı za
bağ l ı ysan ı z, sahipseniz hiçbir şekilde bölge staj ı n ı da ağz ı n ı za
almayacaks ı n ı z. Ama eğer bölge staj ı diyorsan ı z bunun yeri
Türkiye Barolar Birli ğ idir, eğer Birlik olarak kabul ediyorsan ı z. Yani
bölge staj ı merkezi olduğu zaman vesayete dokunmuyor
arkadaş lar ı m ı za, bağı ms ı zl ığa dokunmuyor, ama bunu Türkiye
Barolar Birliğ i yaptığı zaman, bağı ms ı zl ı k ilkeleriyle kar şı karşı ya
kal ı yoruz. Kardeş im, biz bugün var ı z, yar ı n yokuz; ama şunu
söylüyoruz: Birlikte bir mesle ğ i götüreceksek hep beraber
kötülerin, haks ı zlar ı n, uğursuzlar ı n karşı s ı na dikileceğ iz, bu mesleğ i
çok iyi götüren arkadaş lar ı m ı z ı n da yan ı nda olacağız.

Bak ı n, sizinle iki hususu payla şmak istiyorum; dosya
numaras ı , isim soyad ı vermiyorum. Bundan 3 gün önce, 1 hafta
önce -bunu Bursa'da da söyledim- İ stanbul 7. Asliye Ticaret
Mahkemesinde duru şmaya girdim. Çok dikkatli, çok titiz bir yarg ı ç
arkadaşı m ı z var, sayg ı duyuyorum kendisine, bir han ı mefendi.
Duruşmay ı açt ı , çok han ı mefendi, çok şı k, çok güzel, saç ı n ı
yapt ı rm ış , elinde çanta bir meslektaşı m ı z geldi davac ı vekili olarak,
Say ı n yarg ı ç; "taraf vekilleri geldi, aç ı k yarg ı lamaya baş land ı ", dedi
ve döndü davac ı vekili olarak İ stanbul Barosundan o genç ve güzel
arkadaşı m ı za; "lütfen bilirki ş i raporu hakk ı nda beyanda bulunabilir
misiniz?" dedi. Arkada şı m ı z son derece sert ve son derece kararl ı
bir tav ı rla; "efendim, bize henüz daha bilirki ş i raporu tebli ğ
edilmedi" dedi. Bir biçimde Hakim şöyle dosyay ı açt ı , dedi ki, "sizin
büronuzda birkaç tane isim var, birkaç arkadaş birlikte
çal ışıyorsunuz. Ola ki dalg ı nl ı kt ı r, şu imza size ait mi?" dedi,
arkadaşı m ı z bakt ı "çok özür dilerim, imza bana ait" dedi. Bilirki ş i
raporu tam 20 gün önce kendisine tebliğ edilmiş . Arkadaşı m ı za
döndü, dedi ki" bilirki şi • raporu hakk ı nda ne	 öylemek

145



istiyorsunuz?" Hep böyle kurt avukatlar ı n söyledi ğ i gibi
"aleyhimize olanlar ı kabul etmiyoruz, lehimize olanlar ı kabul
ediyoruz." diyen meslekta şı m ı za yarg ı ç; "Han ı mefendi, aleyhinize,
lehinize yok, tek cümle bir şey var, ama biz peki gere ğ ini
yapacağı z" dedi.

Değerli arkada ş lar, bunu abartma olarak söylemiyorum;
burada baro ba ş kanlar ı m ı zdan, özellikle Isparta Barosu
Başkan ı m ı z ve onu destekleyen birçok baro baş kan ı m ı z ı "önce
iğneyi kendimize bat ı ral ı m" dediler efendim. Böyle bir avukat ı n
yan ı nda Barolar ve Barolar Birli ğ i olamaz. Peki bu bir insan hakk ı
ihlali değ il mi arkadaş lar? Kesin süre verilmi ş 2 ay önce, taraflara
tebliğ ç ı kacak ve 10 gün içerisinde yan ı t verilecektir. Böyle bir şeyi
savunmak mümkün de ğ il. Bu savunuluyor anlam ı nda
söylemiyorum; o vakit bu mesle ğ i yaacaksak, bu meslek özgürlük
mesleğ i olduğ u kadar disiplin mesleğ idir, dikkat mesleğ idir. Bence
en iyi avukat, iş ini en iyi takip eden avukatt ı r. Sonra İ stanbul Barosu
Başkan ı m ı z Yücel Sayman üstad ı m ı z, kendisine sayg ı duyuyorum
ama; "bir doğ ru var, müvekkilin do ğ rusu" dedi. Hayat ı mda hiçbir
zaman müvekkilin do ğ rusuna göre avukatl ı k yapmad ı m, hakk ı n,
hukukun, adaletin, usulün doğ rultusunda avukatl ı k yapt ı m
arkadaş lar, ben böyle bir şey anlamad ı m ve bunu beni tan ı yan
arkadaş lar son derece iyi bilecekler.

Staj merkeziyle ilgili sözlerimi şöyle bağ lamak istiyorum:
Burada yap ı lacak staj 120 saati kapsayacak ve kesinlikle illerinde
staj merkezi olmayan, isteyen burada, bu avukatl ı k s ı nav ı na girmek
isteyen arkadaş lar -bu kadar iddial ı konuşuyoruz- eğer bize bu
olanak verilirse, Türkiye'de en örnek, en modern ve en yarat ı c ı bir
staj merkezinin burada olduğunu herkes görecek. Hocalar ı yla,
bilim adamlar ı yla, Yarg ı tay üyesiyle, Anayasa Mahkemesi
üyeleriyle, bütün o bildiğ iniz insanlar ı getirerek ve meslekte bir
birlikteliğ i sağ lamak amac ı yla, kesinlikle bizim öyle bir "devlet
avukatl ığı , tek tip avukatl ı k" gibi bir söylemimiz kesinlikle söz
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konusu değ il, ona da gelece ğ im biraz sonra. Özellikle staj
akademileriyle ilgili Say ı n Yücel Sayman ı n bugünlerde sürekli
gündeme getirdi ğ i konuya değ inmek istiyorum. Bugün, demin
söylediğ im gündem d ışı dediğ im en önemli konulardan birisi oydu,
ama ona da yan ı t vereceğ im biraz sonra. Bizim staj merkezimiz,
kesinlikle 6 ay süren bir staj merkezi değ il. Burada stajyer
arkadaş lar aras ı nda dostluğu, arkadaş l ığı , kardeş liğ i, meslek
dayan ışmas ı n ı , meslek eti ğ ini öne ç ı karan, eski meslek üstatlar ı n ı n
gelip orada ders verebilece ğ i, bilim adamlar ı n ı n gelip orada ders
verdiğ i, birlikte tiyatroya, -belki fantezi gelecektir baz ı lar ı için-
birlikte operaya, birlikte Cumhurba şkan ı Senfoni Orkestras ı na
gidecekleri bir merkez dü şünüyoruz ve bu merkezimizin boş
olduğu zaman da değerli Baro Baş kanlar ı m ı z eş leriyle beraber
gelecek; hastal ığı varsa, burada check-up' ı n ı yapt ı racak,
haftalarca, aylarca kalacak. Neye mal olursa olsun Türkiye Barolar
Birliğ inin bu Yönetimi bunu gerçekleştirecek arkadaş lar; size
namus sözü olarak veriyorum.

Değerli arkada şlar, kimlikle ilgili bir yanl ış bilgi var. Şu anda
6.000 adet kimlik, baro mensubu arkada ş lar ı m ı za gönderilmi ştir.
Say ı n Malatya Barosu Başkan ı m ı z ı n söylediğ i yak ı nma hakl ı .
San ı yorum bir-iki baro hariç, demin size sunduğumuz, kesinlikle
yeni ve çağdaş bir yöntemle ç ı kar ı lan bir kimliktir ve yeni
gönderdiğ imiz arkadaş lar ı m ı zdan müthi ş bir memnuniyet geliyor.
Özellikle Ankara Barosu bu konuda baz ı duyarl ı l ı klar göstermi şti,
İ zmir Barosu birtak ı m duyarl ı l ı k göstermişti. Kimliklerin üzerlerine
avukatlar ı n hangi baro üyesi olduklar ı n ı yazd ı k. Biz arkadaş lar ı m ı z ı
s ı k ı nt ı ya sokan değ il, onlarla birlikte beraber güzel, sa ğ l ı kl ı bir
yönetim yapmak için var ı z burada. Niye kimsenin sinirini bozal ı m,
niye kimseyi strese sokal ı m? Yok, ama yasay ı , yönetmeli ğ i,
kurallar ı da göz ard ı etmemize de olanak yoktur.

Değerli arkadaş lar, staj kredisiyle ilgili konuya gelince; ş imdi
tabii tekrar iade edelim mümkün de ğ il; çünkü diyor ki 28. madde
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"aç ı kça bu kredinin kaynağı , vekğ letnameler, yetki belgelerine
yapışt ı r ı lacak pullar ve onlar ı n dönüşümüyle olu şan kaynakt ı r"
diyor; kredi art ı onun dönü şümü. Peki siz, demin de söyledi ğ im
gibi, 1 milyar 250 milyon lira para vereceksiniz, arkada ş gidecek
polis olacak, arkadaş gidecek subay olacak, askeri yarg ı ç olacak,
savc ı olacak, hakim olacak. Lütfen de ğerli başkanlar ı m, size
avukatl ı k için başvuran arkadaş larla, sonuçta levhaya yaz ı l ı olan
arkadaş lar ı n kaç kiş i olduğ u istatistiğ ini ç ı kar ı n, lütfen iade edip
etmeyeceğ imiz konusunu ondan sonra kesin karar verin.

Bak ı n değerli arkadaşlar, burada yakla şı k 475 tane stajyer
arkadaşı m ı za, bütün illerden - İ stanbul da dahil- koşullar ı n ı yerine
getirmiş ler, 4 ayl ı k 400 milyon, 5 ayl ı k 500 milyon TL'si ödenmi ştir.
incelemek isteyen arkadaşlar ı m ı z alabilirler, 475 arkada şı m ı za
verilmiş . TÜFE kalkt ı , geri ödemeye ba ş lama 24 aya ç ı kt ı , kefalet
olacak, çünkü adam polis olup gidecek, adam ba şka bir yere
gidecek. Ben bir şey söyledim, onu da yanl ış söylemi ş ler ya da
yanl ış anlam ış lar, "avukat m ı olacak, yarg ı ç m ı olacak, kaymakam
m ı olacak, müdür mü olacak, ne olaca ğı belli olmayan bir arkada şa
nas ı l siz karşı l ı ks ı z kredi verirsiniz?" biçiminde -bir daha da
konuşmuyorum zaten öyle radyoda, televizyonda falan, telefonda
katiyen konuşmuyorum- aynen bunu söylediler. Benim hayat ı mda
kullanmad ığı m bir kelime, "ne idü ğ ü belli olmaz" demi ş im ben. Ben
böyle bir şey kullanmad ı m, kulland ı ysam, sürçülisan olduysa bütün
arkadaş lardan özür dilerim. Benim kullanmad ığı m bir kelime bu:
"Ne idüğ ü belli olmayan." Hay ı r, ben onu demiyorum; bak ı n bunu
söylüyorum: Ne olaca ğı belli olmayan, avukat m ı , yarg ı ç m ı , savc ı
m ı , kaymakam m ı , belli olmayan birisine kar şı l ı ks ı z kredi
veremeyiz, Yasa da buna olanak tan ı maz.

Değerli arkadaş lar, bu son değ i ş iklikle, -14 Nisanda yapt ığı m ı z
değ iş iklikle- "staj kredisi nas ı l al ı n ı r" ile ilgili bir ba şvuru formunu
yeni düzenledi arkada ş lar. Bunu okudu ğ unuz zaman birçok soruya
yan ıt bulabilirsiniz.
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Adalet Akademisine geleceğ im. Değerli arkadaş lar, Say ı n
İ stanbul Barosu Başkan ı m ı z Yücel Sayman' ı n -kendisi burada yok
galiba- konu ş mas ı yla ilgili bir şeyler söyleyecektim, söylemiyorum,
kendisinin bulunduğu bir toplant ı da söylerim. Gerçi geçen hafta
Bursa'da bunlar ı söyledim, tekrar etmek istemiyorum.

Arkadaş lar, herkes inceleyebilir, geçen y ı l Say ı n Ankara
Barosu Başkan ı m ı z ı n da bulunduğ u (Birlik Yönetiminde) dönemde
iki yasa tasar ı s ı Türkiye Barolar Birliğ ine yollanm ış . Bir tanesi;
"Türkiye Adalet Akademisi Kurulu ş ve Görevleri Hakk ı ndaki Kanun
Tasar ı s ı " bir tanesi de; "Kamu Denetçili ğ i Kurumu Kanunu
Tasar ı s ı ." Biz konuyu 3 tane akademisyen, 5 tane de avukat
arkadaşı m ı zdan oluşan 8 ki ş ilik bir komisyona sunmu şuz. Onlar,
kesinlikle "staj akademisi çok iyidir, çok mükemmeldir, yan ı nday ı z"
diye bir ifadeleri yok, buyurun, inceleyin arkada ş lar, ben ondan
onu ç ı karmad ı m.

Biz seçildik 13 May ı s 2001'de, bugün 27 Nisan 2002.
Arkadaş lar, soruyorum Yönetim Kurulu Üyesi arkada ş lara, lütfen
sorun, biz bu geçen süre içerisinde a ğz ı m ı za Staj Akademisi,
Adalet Bakanl ığı Akademisi diye bir laf ald ı ysak, Say ı n Sayman' ı n
söylediğ i laflar ı n hepsini kabul ediyoruz; yok böyle bir şey, böyle bir
şey yok. İ stanbul Barosu stajyerlerinden olan arkada ş lar diyorlar ki,
"Türkiye Barolar Birli ğ inin bugünkü zihniyeti, staj akademisi için
avukatlar yeti ştiriyor ve devlet avukat ı yetiştiriyor" diyor. Aç ı n
okuyun kamuoyu aç ı klamas ı n ı , biz konuş mam ışız. Eğ er
konuştuysak ben stajyer arkadaş lar ı mdan özür diliyorum. Peki
nas ı l oluyor bu, nereden ç ı k ı yor bu laf? Hangi devlet akademisi?
Sonra bak ı n ı z, burada konuşan baro başkan ı arkadaş lar ı m var,
"avukat, yarg ı ç, savc ı birlikte staj yaps ı n" diyorlar. Bunu, diyen
arkadaşlar ı m ı z var, bunu söyleyen arkadaş lar ı m ı z var. 0 vakit, bizi
eleştirirken gerçekten insafl ı olmak laz ı md ı r diye dü ş ünüyorum.
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Bak ı n, Say ı n Sayman keşke burada olsayd ı . Dedi ki, "bizi iki
kurum ziyaret etmedi." Çok üzüldüm, gerçekten çok üzüldüm.
"Türkiye Barolar Birliğ i Başkan ı ziyaret etmedi ve Adalet Bakan ı
ziyaret etmedi." İşte 74 baro başkan ı m ı z burada duruyor, 70 tanesi
duruyor; biz hiç bir baro başkan ı m ı za karşı , hele ben, beni
tan ı yanlar çok iyi bilirler, sayg ı da kusur etmeyiz, hele İ stanbul gibi
büyük bir baromuza katiyen sayg ı da kusur etmeyiz. Bir şeyler
söyleyecektim, ama kendisi yok, onu mahtuz tutuyorum, birlikte
olduğumuzda söyleyeceğ im. Yaln ı z bir şey söylemek istiyorum:
Türkiye Barolar Birliğ inin bugünkü yönetim anlay ışı ile -bir
arkadaşı m ı z hariç- İ stanbul 8arosunun avukatl ığa bak ışı , staja
bak ışı , demokrasiye bak ışı , insan haklar ı na bak ışı , ulus-devlet
anlay ışı na bak ışı , kesinlikle taban .tabana z ı t. Bunu sizlere
söylemek istiyorum, biz bu ayr ı l ığı m ı z ı her yerde söylüyoruz
arkadaş lar, o arkadaş lar ı m ı z ı n ayr ı l ığı na da sayg ı duyuyoruz.

Bunu bir renklilik ve çoğ ulculuk olarak kabul ediyoruz. Ama biz
bununla geldik, biz bu kimliğ imizle geldik ve hiç kimseye de taviz
vermedik. Bizi tan ı yan arkadaş lar ı m ı z tan ı r.

Bak ı n ı z Erzurum'da bir şey söyledik, art ı k bitsin şu yönetmelik
falan sorunu, lütfen gelin, bütün giderlerinizi Türkiye Barolar Birli ğ i
karşı layacak, ama ne olursunuz madde madde yazal ı m bunlar ı ,
alt ı n ı imzalayal ı m, ama kimse bize bir daha "devlet avukat ı , devlet
yanl ı s ı , devlet akademisi" gibi bizim hiç hak etmediğ imiz,
ömrümüzde akl ı m ı za getirmedi ğ imiz laflarla bize söz söylemesin;
gerçekten hak etmiyoruz biz bunlar ı . Say ı n Sayman burada yok.
o nedenle kendisine özel iletece ğ im birtak ı m sözler vard ı , onlar ı
mahfuz tutuyorum, ben ona kendisiyle karşı karşıya olduğumda
söyleyeceğ im.

Değ erli arkadaş lar, Antalya Barosu Ba ş kan ı m ı z ı n biraz önce
aç ı klad ığı bir konu gerçekten felaket. Kumluca Sulh Hukuk
Mahkemesinin verdi ğ i bu tahliye karar ı maalesef Yarg ı tay
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taraf ı ndan onanm ış , tashihi karar konusunda bütün olanaklar ı m ı z ı
kullan ı p Kat Mülkiyeti Yasas ı n ı n kesinlikle böyle bir karara cevaz
vermeyece ğ i konusunda gerekli giri ş imlerde bulunarak bunun
me şru zeminlerle tekrar geri dönmesi konusunda gerekli
giriş imlerde bulunaca ğı m ı z ı ifade etmek istiyorum.

Değerli arkadaş lar, arsay ı kesinlikle biz yap-sat karşı l ığı nda
vermeyece ğ iz. Şunun herkes taraf ı ndan bilinmesini istiyorum: Arsa
gibi, sosyal tesis gibi, bütün topluca avukatlar ı m ı z ı sigortaya
bağ lama gibi konulardaki kararlar, Türkiye Barolar Birli ğ i Yönetimi
taraf ı ndan al ı nmaacakt ı r, sizler taraf ı ndan al ı nacakt ı r arkadaş lar,
bunu kesinlikle biliniz. "Evet" derseniz yapaca ğı z, hay ı r" dersiniz
yapmayacağı z. Burada bugünkü arkada ş lar ı m ı z ı n anlatt ı klar ı gibi,
10 tanesi anlatacak, bakacaks ı n ı z, konuşacaks ı n ı z, tart ışacaks ı n ı z,
diyeceksiniz ki "ş u daha makul, şu daha uygun, karar verilecektir."
Yağ ma yok, öyle 10 milyarl ı k, 20 milyarl ı k, kuruşuna
dokunmad ıı m ı z halde üzerine oturuluyor denen paralar ı kesinlikle
tasarruf yapmay ı z, bunu biliniz, mümkün de ğ il. 0 nedenle, böyle
önemli ve hayati, bizden sonraki baro yönetimlerini de ba ğ layacak
kararlar ı buradaki Yönetim Kurulu almaz. Buradaki arkada ş lar ı -
m ı z ı n hepsi kendi barolar ı nda y ı llarca sorumluluk alm ış ve
sorumluluk bilincinde olarak buraya gelmi ş ; hiç kimsenin bundan
endi şesi olmas ı n. Lütfen bizim ad ı m ı za birtak ı m kayg ı lar, birtak ı m
s ı k ı nt ı lar, birtak ı m stresler ta şı nmas ı doğ rusu bizi son derece
üzüyor. Bizim ad ı m ı za kimse o anlamda bir s ı k ı nt ı ya girmesin.

Tabii son olarak geleceğ imiz olan, gerçekten kendilerine öyle
bakt ığı m ı z stajyer arkadaş lar ı m ı za birkaç söyleyece ğ im var.
Stajyerlik bir statü de ğ ildir. Stajyerlik, avukatl ı k mesleğ ine at ı lm ış ilk
ad ı md ı r. Stajyer olarak mesleğe girdiğ iniz andan itibaren avukat
gibi davranmak, avukat gibi konu şmak, avukat gibi söylemek
durumundas ı n ı z. İ stanbul Barosunun anlay ışı farkl ı olabilir; aynen
böyle söylüyorlar, sayg ı duyuyorum. İ stanbul Barosunda biz
komisyonlar olu ştururuz. "Komisyonlar son derece demokratik ve
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özgürdür, ald ı klar ı hiçbir karar eleştirilmez, hiçbir söz k ı nanmaz;
çünkü bizim demokrasi anlay ışı m ı z budur, istedikleri o mutfaklarda,
istedikleri tezghlarda, istedikleri çal ışma birimlerinde ' plan ve
programlar ı üretirler" diyorlar. San ı yorum genç arkadaş lar ı m ı z
bunlardan ald ığı cesaretle, gerçekten Birlik durumunda olan biz
Yönetim Kurulu Üyesi arkada ş lar ı m ı za hiç de aftedilir olmayan
sözlerde bulunmuş lard ı r. Bunu hem ilk ç ı kard ı klar ı kitapta
söylemiş lerdir, hem de ikinci kitapta söylemi ş lerdir. Ama buna
rağ men ben bu genç kardeş lerimi kabul ettim, kendileriyle
görüştüm, dün de Say ı n Barolar Birliğ i Başkan Yard ı mc ı m ı z Ziya
Yergök, Şahin Mengü, Erkin Kaya ve Cengiz Tu ğ ral karde ş lerimiz
tam 2.5 saat bu arkada ş lar ı m ı z ı dinledi. Onlar bizim gelece ğ imiz,
ama ş unu kesinlikle bilsinler: Avukat alman ı n, hukukçu olman ı n
birinci kural ı , birinci şart ı , disiplinli olmak, kurallara uymak ve
kesinlikle ve kesinlikle usta-ç ı rak ili şkisine sayg ı duymakt ı r; oradan
geçer. Üstad ı na karşı konuşurken daha sayg ı l ı , daha dikkatli, ama
her dilediğ ini istediğ i gibi deminki buradaki üslup ile söyleyebilir.
Bu üslupla yaklaşt ı klar ı her türlü sorunlar ı n ı n önünde gideceğ imizi
huzurlar ı n ı zda ifade etmek istiyorum.

Değerli başkanlar ı m, geciken bu saatte sizlerin daha fazla
vaktini almak istemiyorum. Bu notlar ı tekrar tekrar evde de
okuyacağı m, boş kald ığı m zamanlarda da okuyacağı m. Sizin bu
notlar ı n ı z bugür sizlere yan ı t verilmek için al ı nmad ı . Biliyorsunuz,
bu konu şmalar ı m ı z ı biz ayn ı zamanda banda al ı yoruz, çözüyoruz,
sizlere yolluyoruz ve anlar ı okuyoruz, okumaya çal ışı yoruz ve
büyük çoğ unluğun ortak değerlerini, ortak sevgisini, ortak
dostluğ unu, ortak kararlar ı n ı ya şama geçirmeye, pratiğ e
geçirmeye çal ışıyoruz.

Eğer eksiğ imiz varsa, eğer yanl ışı m ı z varsa, inan ı n ki bir
vesayet anlay ışı ndan barolar ı m ı z ı n bağı ms ı zl ığı na şu ya da bu
şekilde gölge dü ş ürmekten değ il, çünkü bizler de barolardan
geldik, barolar ı n bağı ms ı zl ığı n ı n ne kadar önemli oldu ğunu san
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derece iyi biliyoruz. 0 nedenle, her türlü sorununuz için ben sabah
08.30'dan akşam 19.00'a kadar Barolar Birli ğ inde oluyorum,
Ankara'da olduğum her gün cep telefonum aç ı k. Hiçbir baro
başkan ı m beni aray ı p da yan ı t ı n ı almad ığı n ı söyleyemez. Mutlaka
eksiğ imiz vard ı r, mutlaka yeti şemediğ imiz taraflar vard ı r. Bunlar
ihmalimizden, bunlar bizim bu yo ğun i ş tempomuz nedeniyle
ulaşamamam ı zdand ı r. Aksi takdirde hiçbir şekilde başka bir
düşünce, bir başka anlay ış kesinlikle bu yönetimde yok,
olmayacakt ı r da. Bize destek verdi ğ iniz, bizi yüreklendirdiğ iniz ve
genç stajyer arkadaş lar ı m ı za bize kat ı l ı p dertlerini gerçekten çok
uygun bir şekilde anlatt ı klar ı için, bunlar ı n hepsini
değerlendireceğ iz.

Teşekkür ediyorum, hepinize sayg ı lar ı m ı sunuyorum, her şey
gönlünüzce olsun, sağ olun.

OTURUM BA Ş KANI- Değerli arkadaş lar ı m, toplant ı m ı z
burada sona ermiştir. Değerli katk ı lar ı n ı z için çok teşekkür
ediyoruz.

--8--
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